
42
5

1 ëâ.
œ ≈ “ ⁄    1 9  Œ   “ Œ Ã ¬ – »  2 0 1 2
√ Œ ƒ » Õ ¿  2 2  ¡ – Œ …  2 4 3  ( 6 3 4 7 )

Преводи Икономии Купа на България

Стр. 24

Кирил Кадийски с внушителна
антология на руската поезия

Стр. 4

Капиталовите разходи
на столицата спадат с 25%

Стр. 31

Лудогорец среща ЦСКА
още на 1/16-финал в турнира

Стр. 11

Алфред Гузенбауер за
солидарността в ЕС
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Позиция

Меркел иска ЕС да контролира
бюджетите на страните

Стр. 8

Шок

Режат наполовина европарите
по ОП “Транспорт”

Стр. 6

Бившият външен министър
от ГЕРБ Румяна Желева не
беше преизбрана за зам.-
председател на ЕНП. За чле-
нове на председателството на
ЕНП са били предложени 13
души, от които конгресът на
партията в Букурещ избра 10.
Желева е останала предпо-
следна само с 266 гласа от над
600 делегати.

За номинацията на Желе-
ва настоявал преизбраният
вчера председател на ЕНП

ЕНП наказа ГЕРБ без
зам.-председател

Няколко
ÄÓÌÈ

Таня
ДЖАДЖЕВА

Непреходния знак за
брилянтни политически ре-
шения, наречен “Кирка с
панделка”, трябва да носи
завинаги лицето, посадено
начело на управлението на
България. Нали помните
стария виц, дето мъдрият
индиански вожд тъжно кон-
статирал “Мдаа, само на-
шият Голям Бял брат вла-
дее таланта да настъпва
една и съща кирка два
пъти”... Техният може и да
може два пъти, ама наши-
ят може по-много. И
настъпва кирката пак и
пак, и тя го блъска по ки-
тарата пак и пак, и той
вика “Ау!” пак и пак. И пак
настъпва с наслаждение, и
пак кирката го млати...

Фундаменталният та-
лант на нашия Голям Бял
брат доведе партията Му
до нула представителст-
во в ЕНП. Което важи за
съвкупната българска
десница, впрочем. Нула.
Хич нямаме намерение да
правим каквато и да било
аналогия с ПЕС. Хич даже.

Явно нашият Голям Бял
брат има и талант безпо-
грешно “да разцъква” зна-
ците, които получава от
Брюксел, щом пак лансира
Румяна Желева за европей-
ски пост. А кирката - “Тря-
яс!” Оттук нататък ни ос-
тава единствено да му
предложим да номинира
Цветанов за шеф на Евро-
пол. Тряяс! Или Калина
Илиева - за еврокомисар по
земеделието. А защо не
Дянков да оглави Европей-
ската централна банка!?
Ще има да ги пляска там...
Тряяс!

И понеже талантът за
четене не е твърде при-
същ на нашия Голям Бял
брат, кротко го призова-
ваме да се вчете по-
надълбоко в публикациите
за България, които на-
стойчиво излизат напос-
ледък на Запад. Белким му
светне какво точно мис-
лят енепейците за описа-
ния от него “сблъсък меж-
ду ЕНП и ПЕС догодина в
България”. И кирката -
“Тряяс”!

Българската десница остава безгласна буква
в ръководството на Европейската народна партия

Кирка с
панделка

Вилфред Мартенс, твърдяха
гербаджии в парламента. Ре-
шението за издигането й оба-
че било еднолично на ръко-
водството на ГЕРБ. Желева бе
избрана на този пост през
декември 2009 г., месец преди
злополучното й изслушване в
ЕП за еврокомисар.

След отхвърлянето на Же-
лева ГЕРБ и българската дес-
ница останаха без представи-
тел в ръководството на ЕНП.
Малко преди гласуването Бо-

рисов се похвали в Букурещ
пред журналисти, че се “поска-
рал на държавите, които само
искат пари от Германия, а в
същото време не си привеждат
бюджетите и дефицитите в
съответствие с Маастрихтските
критерии”. Ако ние се поставим
на мястото на германците -
непрекъснато да ни искат пари,
няма да ни бъде много прият-
но, коментира премиерът.

Сблъсъкът между ЕНП и
ПЕС ще бъде догодина в Со-

фия, когато са парламентарни-
те избори в България, обяви
помпозно Борисов пред кон-
греса на ЕНП. Призовавам да
ни помогнете малко, защото
всички европейски социалис-
ти са срещу нас, примоли се
българският премиер. Вчера
той се опита да обясни, че
частта за сблъсъка била “опит
да се пошегува, защото тук
никой не обръща внимание на
такива сблъсъци”.

Сергей Станишев и Франсоа Оланд сред лидерите от ПЕС вчера, точно преди срещата
на върха на ЕС. Френският президент направи жест - досега той не е посещавал партийни срещи

РУСИЯ ЩЕ ИНВЕСТИРА ЗА ОБРАЗОВАНИЕ
700 МЛРД. ЕВРО ДО 2020 Г.

Стр. 21

Стр. 2

ÃË‡ –‡‰Â‚‡ Ë  ÓÎ¸Ó  Ó-
ÎÂ‚ ÒÔÓËı‡ Á‡  ÔÓÎËÚË˜Â-
ÒÍËÚÂ Ì‡„Î‡ÒË Ì‡ ÂÒÔÓÌ-
‰ÂÌÚËÚÂ ÒË.

Стр. 3

Снимка PES
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Уволнения след разкрития
за таен строeж на „Белене”

И

Шеф в НЕК изпратил писмо до кмета на Свищов с искане
за трасе за прокарване на далекопровод до площадката на АЕЦ-а

кономическият министър Де-
лян Добрев е разпоредил
шефът на фирма “Трафоелек-
троинвест” към НЕК Марин
Ангелов да бъде уволнен до

края на вчерашния ден. Причината е
писмо, което Ангелов е изпратил до
кмета на Свищов с искане за трасе за
високоволтова линия за осигуряване на
връзка на бъдещите мощности, които
ще бъдат изградени на площадката на
АЕЦ “Белене”. Писмото бе разпростра-
нено по-рано в парламента от съпред-
седателя на Синята коалиция Мартин

Димитров. Строителството на АЕЦ “Бе-
лене” продължава въпреки решението
на кабинета от март да замрази проек-
та, обявиха сините.

По-късно на извънредна пресконфе-
ренция Добрев благодари на депутати-
те, че са алармирали за писмото от
НЕК. То е факт и е саботаж срещу
българското правителство, категоричен
бе Добрев. Той се закани, че до поне-
делник ще бъдат открити останалите
участници в тази инициатива, и доба-
ви, че по заръка на премиера Бойко
Борисов и към тях също ще бъдат без-

компромисни. Добрев не знае кой още
е участвал във въпросната инициатива,
но хората, които са се подписали в
писмото, ще бъдат разпитани. Това са
още трима души - съставителят на пи-
смото, началник на отдел във фирма
“Трафоелектроинвест”, която е пред-
приятие в рамките на НЕК, и зам.-ди-
ректор на същото предприятие.

Икономическият министър е разго-
варял с шефовете на НЕК и БЕХ, които
са го уверили, че не са знаели за
въпросния документ. Ако обаче бъде
доказана тяхна съпричастност, тях

също ги очаква уволнение. Ще бъдем
безкомпромисни към всички, които са
си позволили самосиндикално да
извършват действия срещу решенията
на правителството, заяви Добрев и при-
помни, че проектът “Белене” е спрян с
решение на МС, а след това и на пар-
ламента. Той определи в същото време
като абсурдно и безумно определени-
ето на сините, че всичко това се прави
тайно от ГЕРБ и БСП. Енергийният
министър повтори, че става въпрос за
саботаж, тъй като това действие не е
съгласувано с никого.

Добрев бе категоричен, че рефе-
рендумът за АЕЦ “Белене” не е про-
форма и въпросът трябва да бъде съо-
бразен с Конституцията на страната.

Снимкa ПРЕСФОТО/БТА

Умалено копие на па-
метника на опълченците
на връх Шипка у нас ще
бъде открит срещу цър-
квата “Св. Николай Чудо-
творец” в центъра на Бол-
град, Украйна, утре. Това
е мемориал на български-
те опълченци, участвали
в Освободителната руско-
турска война от 1877-1878
г., съобщи Антон Киссе,
председател на Асоциа-
цията на българите в Ук-
райна. “Отдавайки своя
синовен дълг пред памет-
та на нашите предци, по-
жертвали се за свободата

Пловдивският районен съд оправда вче-
ра вътрешния министър Цветан Цветанов
по делото за клевата срещу председател-
ката на Съюза на съдиите Мирослава Тодо-
рова. Тя ще трябва да заплати разноските
по делото в размер на 500 лв. Мотивите за
решението щели да бъдат изготвени в 15-
дневен срок, заяви съдия Екатерина Рогле-
кова, която е зам.-председател на Район-
ния съд в Пловдив.  Защитата на Тодорова
бе категорична, че ще обжалва решението.
Защитниците на вицепремиера останаха до-
волни от присъдата.

ДУМА припомня, че Цветан Цветанов бе
обвинен, че в изявление в медиите обявил,
че съдия Тодорова чрез забавянето на мо-
тивите по присъди покровителства органи-
зираната престъпност и мафията.

Министърът на труда и социалната политика Тотю Младенов
се срещна с четвъртокласници от начално училище

“Св. Софроний Врачански” във Враца, където е учил и той. Посещението
му бе в рамките на Дните на доброволчеството

Социолозите Мира
Радева и Кольо
Колев влязоха в
разгорещен спор

СОЦИОЛОЗИ
СЕ КАРАХА ЗАРАДИ
ПОЛИТИЧЕСКИ НАГЛАСИ

по темата защо се раз-
минават изследванията
на политическите нагла-
си у нас.

Повод за разногла-
сията между директори-
те на агенциите “Медиа-
на” и МБМД в тв ефир
стана разликата от над
10%, които двете аген-
ции дават в подкрепата
за управляващата пар-
тия ГЕРБ и за опозици-
онната БСП. Радева и
Колев индиректно си от-
правиха обвинения за
обслужване на опреде-
лени партии.

Данните от последно-
то проучване на “Меди-
ана” показват равенство
между подкрепата за

БСП и ГЕРБ. Според из-
следването, ако избори-
те бяха днес, за ГЕРБ
биха гласували - 20,7%
от избирателите, а за
БСП - 20,6%. Данните от
изследването се разми-
нават с тези от направе-
ното по-рано проучване
от Радева, което дава
разлика в подкрепата
за ГЕРБ и БСП от 11% в
полза на ГЕРБ.

Колев обясни, че не-
говото изследване по-
казва, че се променя
обстановката. По думи-
те му в периода между
двете изследвания са
се случили много неща,
които стопяват доверие-
то към управляващите.
По думите му “през това
време имаше и “тука
има - тука няма” с пен-
сиите”, различните ва-

рианти за дати и про-
цент за евентуално уве-
личение на пенсиите.
“Това са 2,2 млн. изби-
ратели, които започват
да ръмжат”, коментира
социологът.

“Мира я разпознават
като властта”, аргумен-
тира се още Колев по
повод разликата от 11%
между първите полити-
чески сили в данните на
“Медиана” и МБМД. Ду-
мите му ядосаха Раде-
ва, която припомни, че
нейната агенция е кон-
султирала правителст-
вото на Костов по време
на цялото му управле-
ние. “В края на 2000 г.
ние  единствени оповес-
тихме възможността
партия на царя да се
изравни с БСП”, кресна
Радева.

В Болград вече има
паметник Шипка 2
Дана РУСЕВА на България, правим този

символ в тяхна памет”,
казват още инициаторите.
Инициативата беше адми-
рирана от бесарабските
българи, които са основ-
ното население в Бол-
градския район.

Повече от две години
Асоциацията на българи-
те в Украйна събира
средства от местната общ-
ност, за да направи памет-
ник на бесарабските
българи опълченци. Па-
метникът ще прилича на
този на опълченците на
връх Шипка в България,
но с местни мотиви. Ще е
висок около 1,20 м и на

него ще са изписани име-
ната на всички загинали
във войната.

XIII Международна
научно-практическа кон-
ференция “Българите в
Северното Причерномо-
рие”, в която ще участват
над 60 учени от Украйна,
България, Молдова и Ру-
сия, организирана от
Асоциацията на българи-
те в Украйна съвместно с
ВТУ “Свети Кирил и Ме-
тодий”, Държавната аген-
ция за българите в чуж-
бина и Научното друже-
ство на българистите, ще
се проведе по време на
празника.

ОПРАВДАХА
ЦВЕТАНОВ
ЗА КЛЕВЕТА

Прокурор от Върховната касацион-
на прокуратура е вторият кандидат за
шеф на Националната следствена
служба. Евгени Диков беше предло-
жен от петима членове на ВСС. Той
работи в Специализираното звено за
борба с организираната престъпност
към ВКП и е отговарял за множество
знакови дела.

Във вторник ВСС издигна кандида-
турата на досегашния директор на
следствието Бойко Найденов за втори
мандат. Сегашният му изтича на 12
ноември. Кандидатурата на Евгени
Диков беше издигната неочаквано,
като до последно се смяташе, че Бой-
ко Найденов ще е единственият канди-
дат за поста.

И ПРОКУРОР Е
КАНДИДАТ ЗА
ШЕФ НА НСЛС
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Цитат на деняЦитат на деня

Òîâà ïðàâèòåëñòâî å åäèíñòâåíîòî
â ñâåòà, êîåòî å â ñúñòîÿíèå äà
èçãîíè àìåðèêàíöè è ðóñíàöè çàåäíî‘ Румен Петков за дарбите на управляващите

Срещу 760 000 българи, ко-
ито искат референдум за АЕЦ
“Белене”, не могат да застанат
76 от ГЕРБ, заяви депутатът от
БСП Янаки Стоилов в парла-
мента вчера. По думите му На-
родното събрание няма право
на преценка дали да се прове-
де допитването или не, а е
длъжно да приеме решение по
въпроса. Така Стоилов комен-
тира предложената от Краси-
мир Ципов от ГЕРБ нова иници-
атива с различен въпрос.

В сряда Искра Фидосова
обяви, че 76 депутати от ГЕРБ
са внесли искане за референ-
дума с въпрос: “Да се развива
ли ядрена енергетика в Бълга-
рия чрез изграждане на нова
ядрена централа?”, вместо пи-
тането “Да се развива ли атом-
на енерегетика в България чрез
изграждане на ядрена центра-
ла на площадка “Белене?”, под
коeто са събрани подписите.

Преди дни Бойко Борисов
заяви, че ще подкрепят рефе-
рендума с “какъвто текст дадат
от БСП”, и за пореден път думи-
те на премиера се оказаха нищо
незначещи, припомни Стоилов.
Преди ден вътрешният ми-
нистър, физическият приносител
на волята на премиера, внесе
нов въпрос на ПГ на ГЕРБ и така
се стигна до абсурдната ситуа-
ция по една и съща тема да има
два въпроса, поясни Стоилов.
ГЕРБ имат право на подобна
инициатива, но техният въпрос

БСП са готови за информационна кампания, в която ще дадат отговори на
всички въпроси около темата на референдума, заявиха от левицата

БСП: 76 от ГЕРБ срещу
760 000 българи за АЕЦ „Белене”
Управляващите предложиха нова
инициатива с различен въпрос

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Юлия КУЛИНСКА не може да подменя въпроса от
подписката, поясни той.

Румен Овчаров уточни, че
натискът към управляващите
по тази тема идва от едно из-
вестно посолство. Той
потвърди, че от БСП са готови
за информационна кампания,
в която ще дадат отговори на
всички въпроси около темата
на референдума - цени, мощ-
ности, количества, финанси,
изпълнители, пазари.

Мая Манолова изтъкна, че
на практика ПГ на ГЕРБ е вне-
сла искане за втори референ-
дум. “Не просто за втори рефе-
рендум, а за друг референдум,
с друг въпрос и то по втория
начин, през задния вход на
парламента. Всичко това с под-
писите на 76 народни предста-
вители от ГЕРБ, които се опит-
ват да подменят волята на
българите”, възмути се тя. “ГЕРБ
се страхуват от истинския рефе-
рендум, който задава спорния
въпрос и той не е въпросът дали
в България да съществува атом-
на или ядрена енергетика. Раз-
делителният въпрос е дали на
площадката в Белене трябва да
се изгради ядрена централа, а
ГЕРБ иска да подмени въпроса
за референдума, така че да не
се окаже губещ”, категорични
са от левицата.

“Уважаеми колеги, не се
дръжте като мушмуроци. Не се
опитвайте чрез дребни хитрини
да откраднете, манипулирате
или смачкате инициативата за
провеждане на референдум. ПГ

на ГЕРБ, правителството и пре-
миерът трябва да приемат хлад-
нокръвно факта, че има над 500
000 валидни подписа, които
правят задължителен референ-
дума с въпроса, който сме пред-
ложили на хората и който е
внесен чрез подписката в НС”,
допълни Ангел Найденов.

Първият спор на депутатите от Временната парламентар-
на анкетна комисия за проверка на всички данни, факти
и обстоятелства по проекта АЕЦ “Белене”, чиято работа
предаваха пряко по решение на НС националните елек-
тронни медии, беше кога да се провеждат заседанията
им. Беше прието редовните заседания на комисията в
следващите два месеца да се провеждат във вторник от
14 часа. Като резервен за заседания ден бе посочен
четвъртък - 16 ч.

Депутатката от ГЕРБ Вяра Тодорова се е
възползвала от служебното си положение и
чрез натиск върху общински ръководители и
службите по заетост в региона е уреждала
облаги за фирма на съпруга си Димитър Петров.
Това съобщи вчера на брифинг областният ли-
дер на БСП в Бургас Атанас Зафиров.

Срещу Тодорова имало множество сигнали
за злоупотреби с власт и конфликт на интереси,
като най-фрапиращ бил случаят, в който фирма-
та на съпруга й, имаща договор по ОП “Разви-
тие на човешките ресурси”, е осребрила вауче-
ри в курорта “Дюни”, по време на активния ку-
рортен сезон. Това било повече от доказател-
ство, че обявеното обучение на кадри всъщност
не е осъществено, а фирмата прибрала парите
за дейност неправомерно.

За този и други случаи на злоупотреби на
депутатката на ГЕРБ областният лидер Ата-
нас Зафиров ще внесе искане за щателна
проверка в парламентарната комисия по кон-
фликт на интереси и съответно отстраняване-
то на Тодорова от заемания пост.

Още когато вотът на избирателите се под-
меня след отказа на Божидар Димитров да
заеме мястото на депутат и на негово място
влезе анонимен човек със съмнителни качест-
ва, ние алармирахме обществеността. Това оба-
че днешните управляващи не отчетоха и резул-
татът е налице, коментира Зафиров. Затова ще
настояваме от ГЕРБ да излязат с позиция по
скандала, тъй като досега бургаски депутат не
е бил участник в подобни срамни действия, пет-
нящи доброто име на парламента като цяло.

Зафиров допълни, че БСП-Бургас ще търси
прозрачност и отговор по скандала от властта
приоритетно, въпреки че темата с референдума
за АЕЦ е вече на дневен ред и ангажира основ-
но общественото мнение.

Бившият външен министър от ГЕРБ
Румяна Желева не беше избрана за
зам.-председател на ЕНП за втори
мандат. За членове на председателст-
вото на ЕНП са били предложени 13
души, от които 10 са избрани. За тях
гласуваха общо 602 души. Желева е
получила 266 гласа и останала пред-
последна. Според запознати за номи-
нацията на Желева настоявал пред
българските си партньори председате-
лят на ЕНП в ЕП Жозеф Дол. Желева
беше избрана на този пост с тригоди-
шен мандат през декември 2009 г., ме-
сец преди злополучното й изслушване
в ЕП за еврокомисар.

По този начин ГЕРБ и българската
десница като цяло останаха без ни-
какъв представител в ръководството на
ЕНП. Малко преди провала за ГЕРБ

Заповедите за подслушвания в България остават на много
високо ниво, въпреки обещанието на правителството на
Бойко Борисов да ограничи тяхното използване, коментира
Франс прес. Оповестените данни показват, че през 2011 г.
заповедите за СРС-та са достигнали 13 624. Техният брой
почти се е удвоил от 2008 г., когато Борисов и неговата
партия ГЕРБ не бяха на власт. Тогава те са били 5988. Мая
Манолова отбелязва, че исканията за СРС-та са се увеличи-
ли, но ефектът от тях е много нисък. 95% от информацията,
събрана по този начин, никога не се използва в съда, обясни
депутатката, цитирана от АФП. Правозащитни групи, осъди-
ли България в Европейския съд за правата на човека заради
следене на свои активисти, заявиха тази седмица, че плани-
рат да подадат нова жалба. Следенето в България остава
невралгична тема, защото напомня на методи, използвани
по време на комунистическата диктатура, когато подобни
практики бяха широко използвани, коментира Франс прес.

БСП в Бургас иска
оставката на
депутат от ГЕРБ
Красимир КРЪСТЬОВСКИ

Конгресът на ЕНП не избра Румяна Желева
при гласуването Борисов се похвалил
в Букурещ пред журналисти, отразява-
щи конгреса на ЕНП, че се “поскарал
на държавите, които само искат пари
от Германия, а в същото време не си
привеждат бюджетите и дефицитите в
съответствие с Маастрихтските крите-
рии”. Ако ние се поставим на мястото
на германците - непрекъснато да ни
искат пари, няма да ни бъде много
приятно, коментирал премиерът.

Призовавам бившите социалисти-
чески страни, които наскоро влязоха
в ЕС, нека да станем като скандинав-
ските страни. България го доказа, че
може с 1,2% дефицит, извадени от
процедурите за свръхдефицит заедно
с Германия от ЕК, спазвайки Мааст-
рихтските критерии. Тогава ще събу-
дим уважението на останалите държа-

ви, на големите донори, изпъчи се
Борисов и при изказването си по вре-
ме на конгреса на ЕНП.

Борисов се похвалил, че “застанал
на позиция на нашите съседи, че не е
хубаво заради изключения да им бъдат
върнати визите и да не могат да пъту-
ват свободно”. По-рано през седмицата
се разбра, че Белгия, Люксембург,
Франция, Германия, Австрия и Холан-
дия са поискали от ЕК спешно прераз-
глеждане на свободния визов режим,
въведен за гражданите на Босна и
Херцеговина, Албания, Сърбия, Маке-
дония и Черна гора. Според Борисов
“става дума за свобода на народите да
пътуват и това е европейска ценност”.
Затова ги защитих, за което след това
ми благодари македонският премиер,
похвалил се Борисов.

АФП: Подслушването
напомня на българите
за диктатуратаЗадължително докладваме на ДАНС, освен при съмне-

ние за изпиране на пари, и когато се разполага с данни за
престъпен произход на определени средства, реши НС,
което вчера прие на първо четене промени в Закона за
мерките срещу изпирането на пари. Проектът, внесен от МС,
предвижда въвеждане на по-особено наблюдение на нео-
бичайно големи сделки или сложни операции. Финансовите
институции се задължават да изследват целта и характера
на тези операции и да отбелязват писмено заключенията,
като ги предоставят на дирекция “Финансово разузнаване”
на ДАНС, на съответните органи за надзор и на одиторите
за период най-малко 5 години. Вносителите настояват да се
въведе изискване за съхраняване на данните за клиентите
и документите за извършените сделки и операции за пери-
од, по-дълъг от 5 години. Промените предвиждат осигурява-
не на публична информация и по-добро запознаване на
обществеността със задължението за автоматично блокира-
не на активите на физически лица и юридически лица, гру-
пите и организациите, спрямо които се прилагат законовите
мерки срещу финансирането на тероризма.

ДАНС ще следи
изпирането на пари
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рез 2013 г. София
няма да реши про-
блема с финанси-
рането на градския
транспорт,  да из-

Георги Кадиев:

Бюджетът на София за 2013 г.
няма да реши проблемите

П
Капиталовите разходи на общината спадат с почти 25 на сто, алармира съветникът от БСП

гради завода за боклука и
ще намали инвестициите си
в ключови проекти.  Това
обобщи общинският съвет-
ник от БСП Георги Кадиев
след представянето на дан-
ни за изпълнението на соб-
ствените приходи от бюд-
жет 2012 г. за първите 9
месеца и план за разходва-
не на собствените приходи
в бюджета за догодина на

Столичната община.
Проектобюджетът за 2013

г. поражда съмнения, въпро-
си и възможности за сериоз-
ни критики, смята Кадиев. Аз
и мои колеги настоявахме
бюджетът да бъде по-напрег-
нат, за да има стимул адми-
нистрацията да увеличи
събираемостта и така да на-
правим по-добро планиране
на разходите си, коментира
той. Кадиев пита защо в до-
кумента се предвижда спад
на данъка върху МПС, когато
колите в София не са стана-
ли по-малко. От друга стра-

на, въпреки големите обеща-
ния на кмета Фандъкова, че
решаването на проблема с
безстопанствените кучета
става личен приоритет, тази
година е събрана по-малка
сума от такса куче отколкото
миналата, отбелязва Георги
Кадиев.

Според общината транс-
портът продължава да е при-
оритет, но с различен фокус
- от изграждане на метро, ес-
такади, улици той се измест-
ва към осигуряване на финан-
сиране и реформи в градския
транспорт. А той продължава

да затъва и за 9 месеца е
натрупал нови 20 млн. лв.
задължения, припомня чер-
веният общински съветник.
Според него екологията от-
пада като приоритет, а на
нейно  място е поставена
пътната инфраструктура.

За разходната част на бю-
джета за 2013 г. Кадиев ко-
ментира, че се влиза в поро-
чен кръг на постоянно растя-
що общинско дофинансира-
не, като увеличението на
субсидията на Центъра за
градска мобилност с нови 5
млн. лв. В същото време ка-

питаловите разходи на общи-
ната спадат с 40 млн. лв., или
с почти 25 на сто.

За догодина намаляват и
текущите разходи за отпадъ-
ците, когато заводът за бок-
лук още не е с одобрено фи-
нансиране, посочва Георги
Кадиев. Той отбелязва и доб-
ри моменти в бюджета за на-
стоящата 2012 г. като напри-
мер доброто изпълнение на
приходите от санкции и нака-
зателни лихви, спада в адми-
нистративните разходи, ръста
на съфинансирането от общи-
ната на държавни дейности.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Върховният админист-
ративен съд определи
като недопустими жалби
на представители на
ВМРО срещу увеличени-
ето на цената на водата в
София. Жалбите бяха по-
дадени от зам.-председа-
теля на партията Ангел
Джамбазки и съветника
по правните въпроси Кар-
лос Контрера. Според
съда обаче двамата ня-
мали пряк личен правен
интерес от обжалването.

“Ние като граждани,
които плащаме дадена
услуга, според ВАС няма-

оляма част от институтите на
Българската академия на науки-
те са в тежко състояние и имаме
нужда от подкрепа. Надяваме се

ов паркинг “изник-
на” в Морската
градина във Вар-
на след изсичане-

Военните парашутисти отбелязаха вчера професионалния си празник.
При поднасянето на венци и цветя пред паметника на героите парашутисти на

пл. “Народно събрание” присъстваха много ветерани

Н
ЧАСТ ОТ МОРСКАТА ГРАДИНА
ВЪВ ВАРНА СТАВА ПАРКИНГ

то на намиращи се
в предишната зелена
площ дървета, съобщи-
ха от гражданското
сдружение “Варна ди-
ша”.

Гражданите питат
кой издава разреши-
телни за изграждане на
паркинги при приет
статут “зелена площ” на
Морската градина в но-
вия Общ устройствен

план на града. Те искат
да знаят как автомоби-
ли ще стигат до този
паркинг при действаща
забрана за движение
на МПС в парка. “Варна
диша” се интересува и
коя институция следи за
запазването на парка,
след като шефът на об-
щинската сигурност и
контролните дейности
Стойчо Бакалов научил
от граждани и местни
медии за новия паркинг.
От движението искат да
разберат чия е отго-

ворността за отсичане-
то на дървета, тъй като
според него това не
може да се върши без
разрешение дори и в
частен имот.

Сигнал за паркинга,
който вече е с маркира-
ни паркоместа, бе пода-
ден до кмета на община
Варна, до председателя
на парламентарната ко-
мисия по регионална
политика Любен Татар-
ски и до Окръжната,
Районната и Софийска-
та градска прокуратура.

БАН чака подкрепа от президента

Г
президентът да вземе отношение и
скоро да имаме това, което всички
очакваме - подкрепа, за да завършим
успешно годината. Това каза доц. д-р
Димитър Тонев, директор на Институ-
та за ядрени изследвания и предсе-
дател на финансовата комисия на
БАН, вчера на тържество за 40-годиш-
нината на института.

Подкрепа за институтите на ака-
демията би довела до това, че резул-
татите могат да бъдат на много по-
високо ниво и да задържим младите
хора, каза доц. Тонев. Ядреният ин-
ститут е решил финансовия проблем
за себе си, това става чрез допълни-
телни приходи от работа с АЕЦ “Коз-

лодуй”, държавното предприятие за
радиоактивни отпадъци и министер-
ствата, разясни той. Ученият сподели
позицията си по въпроса за АЕЦ “Бе-
лене”, като наблегна не на политиче-
ската, а на обществено значимата
страна на проекта особено на безо-
пасността. Ядрената енергетика тряб-
ва да бъде безопасна, ние сме готови
да помогнем при създаване на нови
ядрени мощности, да работим за тях-
ното реализиране и безопасност, за-
яви Тонев.

Нашият институт прави стрес тес-
тове на АЕЦ “Козлодуй” и установи,
че централата е безопасна и може да
работи спокойно, каза доц. Тонев. От
гледна точка на експерта за нас е
важно да има безопасна ядрена
енергетика, която да работи в полза
на хората, подчерта ученият.

ВАС ОТХВЪРЛИ ЖАЛБИ НА ВМРО
СРЕЩУ ЦЕНАТА НА ВОДАТА

ме интерес от цената на
услугата, така ли? Това е
абсурдно!”, отбеляза
Джамбазки. Двамата с
Контрера внесоха нови
жалби - този път срещу
взетото от съда решение.

Съдът е обявил, че
гражданите нямат дори
възможност за защита по
съдебен ред по тези
въпроси, което е правен
абсурд в демократична
европейска държава, ко-
ментира Контрера. Спо-
ред ВМРО това е отказ от
правосъдие. След като
сме участвали с ДКЕВР и

“Софийска вода” АД в
обсъждането, очевидно
имаме интерес от точно-
то и справедливо прила-
гане на закона, поясни
Карлос Контрера.

ДУМА припомня, че
на 29 юни ДКЕВР допус-
на ново увеличение на
цените на ВиК услугите в
София по искане на кон-
цесионера “Софийска
вода”. ВМРО събра 60
000 подписа за местен
референдум за разваля-
не на концесията на во-
дата в София с подкре-
пата на БСП.
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ставката на ми-
нистър Нона Кара-
джова, както и смя-
ната на ръководст-
вото на Министер-

Еколози искат оставката
на Нона Караджова
Екоорганизации излизат на протест срещу
безобразията в министерството на околната среда

О
Павлета ДАВИДОВА

ството на околната среда и
водите искат зелени партии,
стана ясно вчера. Сред моти-
вите им е стимулирането на
“любими” на Караджова фир-
ми, прикриване на наруше-
ния от страна на фирми, за-
страшаващи околната среда
и здравето на хората, както
и неефикасен контрол около
спазването на различни еко-

норми. Зелената партия, ПК
“Екогласност”, “Движението с
екологична насоченост”, как-
то и инициативни комитети от
Крумовград, Ямбол, Златица
и Пирдоп и др. организират
протест пред сградата на
МОСВ в София. Митингът ще
е на 31 октомври от 10 ч. и
ще е под мотото “3 години
корупция, конфликт на инте-
реси и пропиляване на евро-
пейски средства в екологич-
ната администрация”.

“Министър Караджова то-
лерира икономическите инте-
реси на фирма “Аурубис”, ко-
ято се разпорежда като фео-

дал в Средногорието, без
какъвто и да е държавен кон-
трол. В резултат от това без-
хаберие жителите на района
са водещи по ракови заболя-
вания в страната, а 60% от
децата са болни от астма”,
възмути се Емил Георгиев от
“Екогласност”. Посочени бяха
данни за наличие на арсен,
кадмий и олово в пъпната
връв на новородени от райо-
на. Хората са подложени на
екологичен геноцид, при
норма от замърсяване на
въздуха от максимум 500 мг
на кубичен метър, има слу-
чаи на измерени 1200 мг,

алармира той.
Иванов подчерта, че още

през 2008 г. Пирдоп, Злати-
ца и с.Челопеч са обявени за
територия с повишен здравен
риск заради замърсяване на
почвата. Според него по тази
причина от МОСВ трябва да
са изключително внимателни
при даването на комплексни
разрешителни за производ-
ствата в района и наличието
на ОВОС трябва да е
задължително. Жителите от
Средногорието са готови да
блокират подбалканския път,
ако МОСВ не отмени ком-
плексното разрешително за

“Аурубис” и ако не назначи
ОВОС.

Зелените са изпратили
писмо до председателя на ко-
мисията за околна среда в
ЕП Матиас Гроте, както и до
зам.-члена на комисията
българския евродепутат Кри-
стиан Вигенин, с което алар-
мират и за еконарушения на
фирма “Каолин”. Представи-
телката на протестиращите
срещу златодобива в Крумов-
град Мария Дамянова бе ка-
тегорична, че хората в райо-
на все още не са се отказали
да се борят с открития добив
в Ада тепе. “Златодобивната
фирма ще получи милиарди,
а за нас ще останат еколо-
гични проблеми, които няма
да можем да решим с години
напред. За жителите на Кру-
мовград това, което минис-
терството прави, е далеч от
грижата за българите”, кате-
горична бе тя.

Снимка Мариета ТОМОВА

нигата “Любов през
решетките”, посве-
тена на 130-годиш-
нината на Георги

Снимай, тате!

„ЛЮБОВ ПРЕЗ РЕШЕТКИТЕ”
ПО СЛУЧАЙ 130-ГОДИШНИНАТА
НА ГЕОРГИ ДИМИТРОВ

К

муществото на пострадалите от взрива в трансформатор в жилищен
блок в Бургас е оценено на около 140 000 лв., съобщи кметът на
града Димитър Николов. Оценката засяга само вещите на хората,
техниката и мебелите. Разрушенията по конструкцията на сградата
не са включени в сумата. Според Николов EVN трябва да поеме
щетите на хората. До края на седмицата ще бъде изготвен техни-
чески проект за възстановяването на разрушените жилища. Той ще
бъде предаден на EVN и компанията ще започне ремонта на сгра-
дата. Двама специалисти на общината ще огледат мястото и ще
представят свое становище за инцидента.

Кметът на Бургас вече е изпратил и предложение до депутатите
да приемат промени в законодателството. Той настоява да се за-
брани изграждането на трафопостове в жилищни сгради, посочва,
че в Бургас те са 39, и иска вътрешните трафопостове да се изнесат
извън жилищни постройки до три години.

Мария НИНОВА

Димитров, бе представена
в сряда вечерта от автор-
ката й Цветанка Кьосева,
зам.-директор на Нацио-
налния исторически му-
зей. На специална среща
по повод годишнината, ор-
ганизирана от оператив-
ното бюро на жените-со-
циалистки в София, Кьо-
сева разкаа за творбата
си. Един политик, успял да
обедини всички леви сили
в Европа - неговите идеи
не може да бъдат изтрити
или пренебрегнати от ис-

торическата памет, каза
авторката.

В книгата са събрани
всички писма, които са си
писали Георги Димитров и
съпругата му Любица Иво-
шевич. “В писмата си те
показват чувствата си и
пред читателя застават
вече не партийният лидер
и неговата съпруга, също
отдадена на идеите му, а
просто Люба и Жорж -
двама влюбени, на които
нищо човешко не им е
чуждо. Две същества, кои-
то не се срамуват да гово-
рят за своите желания”,
коментира Кьосева. Автор-
ката разкрива, че писмата
са писани в период, в кои-
то са разделени по раз-

лични причини. Думите, за-
печатани на белия лист,
разкриват невероятната
душевност на техните ав-
тори, категорична бе Кьо-
сева, която разкри, че в
книгaтa cтaвa думa и зa
други връзки на Георги Ди-
митров, и за втората му
cъпpугa Poзa Флaйшмaн.

Председателката на
жените-социалисти в Со-
фия Таня Найденова съоб-
щи, че всеки район ще
получи екземпляр от кни-
гата. На срещата присъ-
стваха депутатките Корне-
лия Нинова и проф. Ваня
Добрева, председател на
Съвета на БСП по наука,
образование, иновации и
квалификация.

И
ГРЪМНАЛИЯТ ТРАФОПОСТ УНИЩОЖИЛ
ИМУЩЕСТВО ЗА 140 000 ЛВ.

54 лекари от МБАЛ в Бургас ще
бъдат наградени заради участието им
спасяването на израелските граждани
по време на атентата на летище Сара-
фово. Това ще стане на церемония в
Равда днес, където лекари от цялата
страна се събират на извънреден
събор на Българския лекарски съюз.

Кметът на Бургас Димитър Николов
ще получи плакет на БЛС за “Изклю-

НАГРАЖДАВАТ ЛЕКАРИ
СЛЕД АТЕНТАТА В САРАФОВО

чителен принос в развитието на здра-
веопазването на Бургас”. Ще има удо-
стоен лекар за “Внедряване на инова-
тивна методика в областта на ангио-
графската техника”, почетен знак “Зла-
тен” ще бъде връчен за “Изключителен
принос в развитието на българската
медицина и хирургия”. Ще бъде присъ-
дено и голямо отличие “Лекар на годи-
ната” 2012.

Българският хел-
зинкски комитет и
Центърът за подпомага-
не на хора, преживели
изтезания алармираха
за поредното нападение
на скинхедс над чуж-
денци. В БХК постъпила

ПОРЕДНО НАПАДЕНИЕ НА СКИНХЕДС
НАД ТЪРСЕЩИ УБЕЖИЩЕ В СОФИЯ

жалба от Р.Х.М., търсещ
убежище от Афганис-
тан. Той е на 17 години
и заедно с друг
непълнолетен афганис-
танец с инициали Н.А.П.
е бил брутално пребит от
около 12 скинхедс бли-

зо до НДК. Второто мом-
че е пострадало тежко и
е било прието във Воен-
номедицинската акаде-
мия в кома. След подо-
бряване на състоянието
момчето е настанено в
центъра за бежанци.
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Опасност да ни орежат
наполовина парите по
ОП „Транспорт”

Б

Може да се наложи да се откажем от важни
инфраструктурни проекти, предвидени
за следващия програмен период, алармират от бранша

ългария може да по-
лучи наполовина по-
малко пари по опе-
ративна програма
“Транспорт” през

есправедлива данъчна
система е заложена в
Бюджет 2013, категори-
чен бе вчера председате-

следващия програмен период.
За това предупреди Георги
Минчев, управител на Българ-
ската асоциация за спедиция,
транспорт и логистика и участ-
ник в работната група по под-
готовката за проектите след
2014 г., по време на дискуси-
онния форум “Railway Projects
2012” за последните инфраст-
руктурни проекти у нас и в Ев-
ропа.

“Учудвам се на управлява-
щите, че се хвалят с успехите,

а ситуацията е
много тревож-
на. От Брюксел
има сигнали, че
можем да се
надяваме на
под 2,5 млрд.
евро след 2014
г. Нека припо-
ним, че през
настоящия про-
грамен период
страната ни по-
лучи 4 млрд.
евро”, коменти-
ра той, цитиран
от investor.bg.
По думите на
Минчев може

да се наложи страната ни да
се откаже от някои ключови
проекти, които бяха предвиде-
ни за периода 2014-2020 г.,
защото европейските средства
няма да бъдат достатъчни за
реализацията им.

Според председателя на
асоциацията има сигнали, че
ще отпаднат два стратегичес-
ки не само за България, но и
за региона проекта - изграж-
дането на железопътните ли-
нии Видин-София и Радомир-
Гюешево. Минчев припомни,
че до края на март работната
група към Министерството на
транспорта, информационните
технологии и съобщенията
трябва да приключи с подго-
товката на списъка с проекти-
те, които ще считат за приори-
тетни през следващия програ-
мен период. Този списък тряб-
ва да бъде одобрен и подпи-
сан от ресорния министър
Ивайло Московски, а след като
бъде разгледан от Министер-
ския съвет, ще бъде внесен и в
Европейската комисия.

ЗЕЛЕНИТЕ:
БЮДЖЕТ
2013
ЗАДУШАВА
СРЕДНАТА
КЛАСА

ННННН

омисията за защи-
та на конкуренцията
изготви становище
за предлаганите от

Павлета ДАВИДОВА

лят на Зелената партия Алек-
сандър Кракачанов. Той отбеля-
за, че в проектобюджета липсва
политика за развитие на иконо-
миката и регионите на страната.
“Това е българската икономика -
удушават средната класа”,
възмути се той. Според него бю-
джетът е некомпетентен, в него
няма идеи и желание за проме-
ни. “Бюджетът не е просто изпи-
сан лист от чиновници, той е
политика, а тук политика няма”,
категоричен бе Каракачанов.

От Зелената партия считат,
че данъчната ни система е на-
сочена към облагодетелстване
на много тесен кръг от хора,
който не се стимулира да влага
освободените си средства в про-
изводството, а ги изнася в чуж-
бина. Плоският данък не стиму-
лира икономиката, той може да
е допълнителен способ при едно
добре организирано производ-
ство, каквото в България няма,
обясни лидерът на зелените,
които предлагат сегашната “пло-
ска” данъчна система да се за-
мени с прогресивна и да се
възстанови необлагаемият мини-
мум в пределите на около 400
лв. Съотношението между кос-
вени и преки данъци трябва да е
в полза на преките данъци и да
се намали тежестта на косвени-
те, смята Каракачанов.

ККККК

КЗК ПРОТИВ
ПАРИЧНОТО
ОБЕЗПЕЧЕНИЕ
ЗА ОБЖАЛВАНЕ
НА ОБЩЕСТВЕНИ
ПОРЪЧКИ

МОСВ промени на Закона за
обществените поръчки при
обжалването на процедурите.

Според МОСВ режимът на
обжалване удължава срока за
сключване на договори с
изпълнители до повече от
шест месеца, поради което
предлага при обжалване на
процедури за обществени
поръчки, финансирани по опе-
ративни програми на ЕС, да
се въведе изискване за пре-
доставяне на обезпечения.
КЗК счита, че изискването да
се предостави депозит при
упражняване на правото на
жалба не може да изпълнява
функцията на “гаранция, че е
налице действителен правен
интерес по конкретната про-
цедура”. Въвеждането на
допълнително изискване от
финансов характер по отноше-
ние на жалбоподателите би
представлявало за тях до-
пълнителна нормативна бари-
ера за оспорване на незако-
носъобразни актове на възло-
жители по ЗОП, смятат в КЗК.
Комисията намира, че подоб-
но предложение не намира
опора нито в конституцията на
България, нито в правото на
ЕС в областта на обществени-
те поръчки.

о 1000 лв. “опро-
щаване” на теку-
щи и стари смет-
ки за парно

края на ноември на пазара се очаква
да излезе електромобил, сглобен в
България на цена 10 000 евро. Това
обяви в сутрешния блок на Bulgaria

Д

Опрощават до 1000 лв. сметки за парно,
платени онлайн до 30 октомври

може да получи всеки
софиянец, който запла-
ти за потребена топлин-
на енергия от 20 до
30 октомври 2012 г.
чрез платформата на
ePay.bg. Всеки ден през
този период сумата ще
бъде разпределяна на
томболен принцип меж-
ду клиентите на “Топло-
фикация-София”, които
погасяват задължения-
та си онлайн, съобщиха

от пресцентъра на дру-
жеството. Така късмет-
лиите ще получат об-
ратно общо 10 000 лева.
Амбицията на организа-
торите е тази промоция
да бъде повторена и
през ноември и декем-
ври.

Стартираме тази
кампания както за ко-
ректните си клиенти,
така и за да мотивира-
ме абонатите, които са
забавили плащането на
сметки към компанията
до 1000 лв. по една или
друга причина, ка-

за Стоян Цветанов,
изпълнителен директор
на “Топлофикация-Со-
фия”.

В промоцията може
да участва всеки клиент,
който плаща сметки-
те си през системата
ePay.bg, и има регистри-
ран профил. Всеки ден
от 20 до 30 октомври
2012 г. на случаен прин-
цип един или няколко от
абонатите на компания-
та могат да спечелят
безплатна сметка за
парно, която включва
стари и текущи задълже-

ния към “Топлофикация-
София”. Сумата, която
ще бъде възстановена
по един абонатен номер
обаче, не може да над-
вишава 1000 лв., за да
бъдат изключени абона-
тите с по-големи задъл-
жения, които системно и
дългосрочно са отлага-
ли заплащането им.

“Клиентът оторизира
системата ePay.bg да
заплати съответната
сума за парно с регист-
рираната си банкова
карта и ако е късметлия,
получава съобщения, че

ние плащаме вместо
него задължението му.
Сумата му се възстано-
вява веднага, като стой-
ността на “безплатната
сметка” се превежда по
микросметката на клиен-
та в ePay.bg. Това е ме-
ханизмът на промоция-
та и на пръв поглед из-
глежда сложно, но ре-
гистрираните в ePay.bg
ще разберат, че сме оп-
ростили максимално
процедурата”, обясни
Георги Маринов, из-
пълнителен директор на
ePay.bg.

Движимо и недвижимо иму-
щество, собственост на “ОЦК-
Кърджали”, за около 5 млн. лв.
бе разпродадено на търгове в
Кърджали от частния съдебен
изпълнител Росен Сираков, пре-
даде БТА. Разпродадени са
пречиствателна станция, общо
35 сгради и движими вещи.

На търговете са се явили три-
ма участници - новият собстве-
ник на завода “Хармони 2012”,
“Finance & Consulting” и “Стил
Комодитис”. За купувач на пре-
чиствателната станция е обявен
“Стил Комодитис” с оферта мал-
ко над 1,9 милиона лв. при обя-
вена начална тръжна цена 1,5
милиона лева.  Останалото дви-
жимо и недвижимо имущество
е продадено на “Хармони 2012”.
Фирмата спечели с оферта за
почти 1,5 милиона лв. Движими-
те вещи са продадени за около
1,4 млн. лева.

В средата на август частният
съдебен изпълнител Росен Си-
раков от Кърджали обяви за
продажба част от производстве-
ната база на “Оловно-цинков
комплекс” (ОЦК) АД по искане
на Първа инвестиционна банка
(ПИБ). Още през юли ПИБ за-
почна чрез предлагането на ак-
тиви на завода в Кърджали да
събира дължимите от собствени-
ка му Валентин Захариев суми.

РАЗПРОДАДОХА
НА ТЪРГ
ИМУЩЕСТВО
НА ОЦК ЗА
5 МЛН. ЛЕВАВ

След месец пускат на пазара
български електромобил

ON AIR председателят на индустриалния
клъстер “Електромобили” Илия Левков.

Според него, ако до 10 години държа-
вата следва разработения план, електро-
мобилният сектор може да се превърне в
локомотив на икономиката ни, подобно на
строителството преди време.

Вчера министрите приеха двегодишен
план за насърчаване производството и ус-
кореното навлизане на “зелените” коли.
Една от мер-
ките предвиж-
да държавата
да подпомага
с 5000 лева
частните лица
или фирми, ко-
ито закупят
електромобил,
и с 2500 лева
- хибриден.

“В момента
бизнесът иска
от държавата
е д и н с т в е н о
ясна страте-
гия”, каза още
Левков.

В приетия
от кабинета
н а ц и о н а л е н
план за на-
с ъ р ч а в а н е
производство-
то и ускорено-
то навлизане

на екологични превозни средства в Бълга-
рия се препоръчва годишният данък на ав-
томобилите да се определя в зависимост от
вредните газове, които изхвърлят. Идеята е
новите коли, които отделят по-малко вред-
ни газове, да плащат по-малко налози. Най-
малко ще плащат собствениците на елект-
ромобили.

В момента данъкът за автомобилите се
изчислява, като се взема предвид  мощ-
ността на двигателя и годината на произ-
водство. По-старите коли обикновено пла-
щат по-нисък данък, въпреки че замърся-
ват повече околната среда.
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зискването за регистрация
като юридически лица и из-
ползване на касови апарати
за рибарите с малки плава-
телни съдове се отлага с една
година - до 2014 г. Това съоб-

Отлагат с година касовите
апарати за рибари
Найденов си хареса бивша сграда на морския флот
в Бургас за администрацията на ИАРА

Красимир КРЪСТЬОВСКИ апарати допълнително ще утежнят фи-
нансовото им положение. Част от тези
хора разчитат на риболова като основно
препитание за семействата им. Това ще
засегне около 2000 рибари, уточни ми-
нистърът. Отлагателният режим обаче
няма да важи за тези, които извършват
промишлен риболов, както и тези, които
участват в улова на риба, за която се
изискват квоти (калкан и цаца). Те
задължително ще трябва да се регист-
рират до януари 2013 г., уточни дирек-
торът на Изпълнителната агенция по ри-
барство и аквакултури (ИАРА) д-р Дра-
гомир Господинов. Обсъдени са и проек-
тите за рибарските пристанища в Созо-
пол и Сарафово.

Бившата сграда на БМФ в Бургас
бе одобрена от министър Найденов за
администрация от структурата на ИАРА.
Предложенията бяха направени вчера
на среща с министъра, директора на

ИАРА, кмета на Бургас и директора
на бургаското пристанище Диян Ди-
мов. До разглеждането на всички по-
мещения, които са в близост до адми-
нистративната сграда на пристанище-
то, не се е стигнало, тъй като още първа-
та сграда била одобрена от агромини-
нистъра.

По първоначални сметки ремонтът
щял да струва между 500 000 и 1 000
000 лева, защото в част от сградата
имало поставена нова дограма. Затова
кметът на Бургас Димитър Николов се
пошегувал, че цената на ремонта пада.
Министърът уточни, че е възможно ре-
монтът да бъде направен през пролет-
та на идната година, а контролното
звено да заработи през лятото и кога-
то е активният риболовен сезон. Така
или иначе решението за преместване-
то на централното звено на ИАРА вече
е взето и в закон е записано, че ИАРА

се намира в Бургас.
 Признавам, че в бюджета за тази

година нямаме средства това да се слу-
чи, ще правим разчети това да стане в
следващата година, каза министърът.
Контролният блок ще е първият, който ще
се пренесе. Засега в столицата ще оста-
не звеното, което работи с програмите на
ЕС, тъй като трябва да приключи про-
грамният период. Целият контролен блок,
който предстои да се премести, е между
20 и 30 специалисти. При тях засега ня-
мало напрежение с преместването.

И
щи вчера министърът на земеделието и
храните Мирослав Найденов след сре-
ща с кметовете на Приморско и Созопол
и представители на браншови организа-
ции от региона. На срещата е договоре-
но да бъде въведен отлагателен режим
за регистрация с една година на всички
рибари, които изкарват прехраната си с
малки лодки.

Отлагателният срок е поискан от ЕС,
тъй като в България много от собствени-
ците на плавателни съдове притежават
малки лодки и регистрацията им като
търговци както и разходите за касови

огодина няма да
има национални
доплащания за
единица площ. Това
стана ясно вчера от

Шест страни от Европейския съюз (ЕС)
са преизпълнили своите млечни квоти за
2011/2012 година. Това са Австрия, Ирлан-
дия, Холандия, Германия, Кипър и Люк-
сембург и тези страни ще понесат свои-
те санкции, съобщават от Европейската
комисия (ЕК). За надвишаването на оп-
ределените количества тези шест държа-
ви трябва да платят глоба в общ размер
от 79 млн. евро.

Като цяло обаче комисията отчита,
че определените общи млечни квоти не
са изпълнени и произведеното количе-
ство е с 4,7% по-малко от предвиденото.

В поредната негативна класация
България отново се нарежда на първо
място. Според предварителните данни за
периода сме произвели с 52,6% под
предвиденото количество мляко, което
беше 957 хил. тона. Неизпълнение имаме
и по отношение на директните продажби - от

Прогнозите за поскъпва-
нето на храните от животин-
ски произход се потвържда-
ват и през изминалата сед-
мица се е забелязвало от-
четливо увеличение на це-
ните на млечните и месните
продукти на едро. Това сочи
последният анализ на
Държавната комисия по сто-
ковите борси и тържищата
(ДКСБТ), проследяващ дви-
жението на стойностите
през периода 8-12 октомври
2012 г. спрямо интервала 1-
5 октомври.

По-сериозен е бил скокът
при проучваните месни про-
дукти. Трайният варено-пу-
шен салам е
повишил це-
ната си на
едро с 16
стотинки до
ниво от 9,11
лв. за един
килограм, а
малотрайни-
те колбаси -
с 11 стотин-
ки до 5,30 лв.
В проценти това са съответ-
но 1,8 и 2,1 на сто. Каймата
също е поскъпнала с 1,8%,
или с 9 стотинки до цена от
5,16 лв. за килограм. Стой-
ността на кренвиршите се е
вдигнала с 1 стотинка. От из-
следваните месни продукти
единствено замразеното
пиле е поевтиняло - също с
1 стотинка за килограм.

Що се отнася до млечни-
те продукти, там увеличение-
то е засегнало кашкавал “Ви-

ърговци в курорти по Северното
Черноморие масово укриват
оборот, сочат проверки на На-
ционалната агенция по приходи-

Според тях основната
заплаха за зърнените
култури е сушата. “Пшени-
цата, ечемикът и рапицата
са застрашени от трайното
засушаване. Констатирах-
ме, че посевите са в лошо
състояние и вече има
пропаднали площи. Още в
началото на стопанската
година е ясно, че през
2013 г. ще се произведе
много по-малко зърно.
Предстои зърнена криза,
причинена от сушата”, е
заявил председателят на
асоциацията Ангел Вукoди-
нов.
Освен климатичните усло-
вия през 2013 г. зърнопро-
изводителите предвиждат,
че ще се сблъскат с реди-
ца препятствия, които
допълнително ще затруднят
предстоящата реколта.
Въпреки че правителството
обяви земеделието за
приоритетен отрасъл в
началото на мандата си,
бюджет 2013 не предвиж-
да национални доплаща-
ния, както и възстановява-
не на акциза върху гориво-
то за земеделски нужди, а
и в него не са заложени
средства за компенсиране
на пропадналите площи.
От НАЗ са убедени, че
модерното, на европейско
ниво, зърнопроизводство е
изход от икономическата
криза. От асоциацията
констатират, че са единст-
вените зърнопроизводители
в Европа, които нямат
държавна подкрепа.

Д
думите на министър Миро-
слав Найденов в Бургас.
“Бюджетът в този му вид
не предвижда национални
доплащания за единица
площ, тоест тези средства,
които традиционно отиваха
за зърнопроизводителите,
не са заложени. За сметка
на това са увеличени
средствата за двата секто-
ра животновъдство и зе-
ленчукопроизводство и
производство на плодове.
Те ще получат повече
пари”, каза Найденов. Той
обясни, че в Европейския
съюз страните членки са
осъзнали, че трябва да се
преустанови положението
на неравнопоставеност
между зърнопроизводите-
лите, от една страна, и
животновъдите и зеленчук-
производителите, от друга.
Същевременно от Нацио-
налната асоциацията на
зърнопроизводителите
(НАЗ) предвидиха зърнена
криза през 2013 г. Това е
станало ясно по време на
среща на УС на асоциаци-
ята, на която са обсъдени
есенната кампания и състо-
янието на посевите в
страната, съобщиха от
организацията.
Зърнопроизводителите
изразяват своята огромна
тревога относно зърнената
реколта от есенници.

Без национални
доплащания за
единица площ догодина

Без национални
доплащания за
единица площ догодина

Без национални
доплащания за
единица площ догодина

Без национални
доплащания за
единица площ догодина

Без национални
доплащания за
единица площ догодина

България не попълни и половината
от млечните си квоти

предвидените 71 хил. тона, са реализира-
ни с 54% по-малко продадени количества.

Всъщност тенденцията се задълбочава
- през миналия отчетен период (2010/
2011 година) бяха определени 942 хил.

тона, от които произведохме около по-
ловината.

Данните показват и намаление на
броя на активните млекопроизводители
- от 15 хил. през миналия период, до
около 12 хил. през тази година.

Квотната система за производство на
мляко в Европейския съюз e въведена
през 80-те години на миналия век. Цел-
та беше да бъдат решени проблемите
със свръхпроизводството, които тормо-
зят сектора в този период.

Преценката на комисията обаче е, че
системата вече е свършила своята рабо-

та и се предвижда квотата да отпадне от
април 2015 година.

Търговци по
морето пак
укривали обороти

Т
те (НАП). Това лято служителите на
териториалното звено на агенцията във
Варна са извършили 609 проверки по
спазване на данъчното и осигурител-
ното законодателство, като при 30% от
тях са установени нарушения.

Инспекторите са проверили 21 хо-
тела, 226 питейни и хранителни заве-
дения, 149 магазина, 33 увеселителни
и атракционни обекта, 77 пункта за об-
мяна на валута и др. Данъчните служи-
тели са отчели известно подобрение
при дейността на търговците по Черно-
морието. През топлите месеци на пред-
ходната 2011 г. те са извършили 800
проверки, при 60% от които са устано-
вили нарушения на данъчното и осигу-
рителното законодателство.

За сравнение, тази година са съста-
вени 194 акта от общо 609 проверки,
което означава, че при 30% са устано-
вени нередности. 126 от актовете са за
неиздаване на касов бон и разлика в
касовата наличност. В 31 обекта пък е
било нарушено осигурителното законо-
дателство, а в 3 - Валутният закон.

При извършването на проверките в
курортните комплекси през това лято
варненските данъчни служители са из-
ползвали нов похват, за да установят
немаркирането на извършените про-
дажби на чуждестранните гости. За
целта екипи, владеещи английски и
немски език, са извършвали контролни
покупки. Продължава дистанционното
наблюдение на фискални устройства от
обхвата на териториалната дирекция.

КАШКАВАЛЪТ МИНА
10 ЛВ. НА ЕДРО

тоша” и кравето сирене. Те са
поскъпнали съответно с 6 сто-
тинки (с 0,6%) до 10,23 лв. и
с 5 стотинки (с 1%) до 4,95 лв.
за един килограм. Без промя-
на са останали стойностите
на едро на маслото и на дру-
гия проучван животински
продукт - яйцата размер M.

Ценовите промени при
варивата са били в рамките
на 1-2 стотинки. Брашното
тип “500” също е поскъпнало
с 1 стотинка до 98 стотинки
за килограм, а слънчогледо-
вото олио е запазило цената
си от 2,91 лв./литър.

Наблюдавал се е спад в
цените на едро на някои пло-

дове и зе-
ленчуци. С 6
с т о т и н к и ,
или с цели
6,3% по-нис-
ка е била
цената на
оранжерий-
ните краста-
вици - сред-
но 89 ст. за
килограм по

борсите. Спадът при зелето
е с цели 14,7%, или с 11 сто-
тинки до цена от 64 ст/кг. При
плодовете лимоните са по-
евтинели с 25 стотинки, а се-
зонните грозде и ябълки -
съответно с 3 и със 7 ст./кг.

С по 3 стотинки са
поскъпнали картофите и чер-
веният пипер, съответно до
стойности на едро от 63 сто-
тинки и 1,16 лв./кг. Оранже-
рийните домати са се запа-
зили на цена от 1,64 лв.
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Снимкa БГНЕС

Снимка ПРЕСФОТО/БТА

Европейската конфеде-
рация на профсъюзите
(ETUC) отправи призив към
“Европейски ден на дейст-
вие” на 14 ноември в знак
на протест срещу суровите
икономически мерки, които
се налагат на страните в ЕС.
Това съобщи електронното
издание на френския все-
кидневник “Фигаро”, като се
позовава на официално ко-
мюнике от името на базира-
ната в Париж организация.

“Денят 14 ноември ще
бъде белязан от различни
акции: стачки, демонстра-

Норвежкият журналист и офицер за връзки с мироопаз-
ващите сили на НАТО в Косово Кристиан Карс заяви, че
през 1999 г. Югославия е била бомбардирана, без да
има достатъчно основания за това, съобщава белград-
ският “Телеграф”. “Ние влязохме във война без причина.
Югославия бе пред избор: окупация или бомбардировка.
Никоя друга държава не би реагирала по-различно от
Югославия. Нито една няма да приеме окупацията”,
признава журналистът.
Карс пристига в Косово през 2000 г. като офицер. След
един месец, на 16 февруари 2001 г., албански сепаратис-
ти хвърлят бомба в градски автобус в Ниш и убиват 12
души. “Бях на мястото на трагедията. Още помня този
мирис и тази гледка на части от човешкото тяло. Кръвта
бе навсякъде. Тогава усетих отговорност за това, което
се случва там”, признава Карс. По думите му войниците
на КФОР са пристигнали в Сърбия с напълно погрешна
представа за страната и случващото се там.

За 30-и пореден път в Кайфенг, Китай,
се проведе фестивалът на

хризантемите. В продължение на месец
посетителите ще имат възможността
да се любуват на 1,6 милиона саксии с

хризантеми

За „Европейски ден на
действие” призовават
еврoсиндикати

ции, шествия и други дейно-
сти”, се казва в комюникето
на ETUC.

Европейската конфеде-
рация на синдикатите, която
обединява 85 профсъюзни
организации, сред които са
и българските профсъюзи
КНСБ и КТ “Подкрепа”, в 36
европейски държави, “кате-
горично се противопоставя
на икономическите мерки,
които тласкат Европа към
икономическа стагнация,
дори рецесия, както и на
разрушаването на европей-
ския социален модел”.

Офицер на НАТО призна:
Бомбардирахме
Югославия без причина

Полиция и демонстранти в Атина изравниха силите си по време на националната стачка в Гърция, провеждаща се на
фона на започналия вчера Европейски съвет. Протестиращите хвърляха коктейли Молотов и камъни срещу силите на

реда, които пък бяха блокирали главния площад пред парламента и отговориха със сълзотворен газ

асове преди началото на сре-
щата на лидерите на ЕС, ко-
ято започна вчера в Брюксел,
Френският президент Фран-
соа Оланд заяви, че те тряб-

Меркел:

Президентът Ромпой предлага в доклада
си създаването на банков надзор като
ключ за постигане на финансова
стабилност, Оланд го подкрепя

Ч
ва да се посветят на изграждането на
банков съюз и на въвеждането на еди-
нен регулатор в еврозоната до края на
годината, предаде АФП. “Темата на
срещата не е бюджетният, а банковият
съюз, подчерта Оланд. “Така че един-
ственото решение, което трябва да
вземем, по-точно да потвърдим, е
въвеждането на банков съюз до края
на годината и на първия му етап -
банковия надзор”, посочи още държав-
ният глава. На практика Оланд
отхвърли опитите на германската канц-
лерка Ангела Меркел да прокара като
основна тема при обсъжданията идея-
та да се даде право на европейския
комисар по икономическите въпроси
да налага вето върху националните
бюджети на страните членки, коменти-
рат анализатори.

“Ние смятаме, казвам го от името
на цялото германско правителство, че
бихме могли да направим крачка на-
пред, като предоставим на Европа ис-
тинско право за намеса в национални-
те бюджети, когато те не са съобразе-
ни с определените лимити за стабил-
ност и растеж”, подчерта Меркел в реч
пред Бундестага. “Когато имаме меха-
низъм, позволяващ да обяви даден

бюджет за невалиден, ние ще имаме
нужда и от човек в комисията, който да
има правомощия в тази област, а само
комисарят по икономиката може да
прави това. Знам, че редица държави
за жалост още не са готови за такава
практика, но това не променя нищо във
факта, че трябва да се борим срещу
нея”, посочи още Ангела Меркел, чии-
то думи бяха последвани от аплодис-
ментите на депутатите.

Преди започването на срещата в
Брюксел страните от ЕС останаха
дълбоко разделени по въпроса за бан-
ковия съюз. Според юристи създаване-
то на единен банков регулатор на ос-
новата на ЕЦБ противоречи на зако-
нодателството и подобна стъпка ще
наложи промяна на основните догово-
ри на ЕС. Великобритания настоя за
гаранции за защита на правомощията
на централната си банка. Освен нея
още девет държави извън еврозоната,
между които и България, заявиха, че
се опасяват за правото си на вот за
предложения банков съюз. Премиерът
на Чехия Петр Нечас заплаши да на-
ложи вето на плана за европейски
банков надзор. Той обяви още, че стра-
ната ще блокира надзорния меха-
низъм, ако не бъдат премахнати рис-
ковете за чешките банки от планира-
ния банков съюз.

Швеция не смята да влиза в банко-
вия съюз на ЕС, защото не желае да

покрива загубите на финансовите ин-
ституции на други страни. Това заяви в
сряда вечер след преговори с Ангела
Меркел шведският премиер Фредрик
Рейнфелд, цитиран от ИТАР-ТАСС.
“Швеция няма да покрива банковите
загуби на други страни. При нас има-
ше криза през 90-те години, но ние не
молихме за помощ и сами се погри-
жихме за себе си”, посочи Рейнфелд.
Той обаче отбеляза, че се отнася по-
ложително към по-тясно сътрудничест-
во в рамките на ЕС.

Междувременно председателят на
Партията на европейските социалис-
ти (ПЕС) и на БСП Сергей Станишев
покани министър-председателите от
европейската левица, за да подгот-
вят позициите, които ще отстояват на
предстоящия по-късно през деня Ев-
ропейски съвет. Станишев обяви, че
акцентът на разговорите ще падне
върху темата как да бъдат укрепени
социалните политики в решенията на
Европейския съвет. Според лидера на
ПЕС лидерите от левицата ще обсъ-
дят и бюджета на ЕС за 2014 - 2020
година, предложението за създаване
на банков съюз в ЕС, както и по
въпроса за отделен бюджет на евро-
зоната. На срещата бяха обсъдени
възможните общи бъдещи стъпки на
левите правителства в ЕС за по-голя-
ма солидарност и интеграция в рам-
ките на общността. Сред участниците
в срещата бяха френският президент
Франсоа Оланд, премиерите Вернер
Файман (Австрия), Елио ди Рупо (Бел-
гия), Хеле Торнинг-Шмит (Дания),
Роберт Фицо (Словакия), както и
председателят на Европейския пар-
ламент Мартин Шулц.

ЕС да контролира
бюджетите на
страните

Москва опрощава
20 млрд. на Африка

Руските власти отписаха
дългове на африкански страни за
над 20 млрд. долара. Освен това
Русия е внесла близо 50 млн.
долара във фонда на Световна-
та банка за бедните страни,
чиято цел е подпомагането най-
вече на субсахарския регион.
Донорските вноски на Москва за
Световната продоволствена
програма през 2011 г. са отишли
в помощ на Етиопия, Сомалия,
Гвинея, Кения и Джибути.

Безработицата
в САЩ пак тръгна
нагоре

Според данните на министер-
ството на труда във Вашинг-
тон новите заявления за обез-
щетения при безработица са
достигнали 388 хил. през послед-
ната седмица. Броят на молбите
- показател за състоянието на
икономиката, е с 46 хиляди по-
висок спрямо нивото от пред-
ходната седмица.

Израел нападна
обект на ХАМАС

Израелската армия извърши
въздушен удар срещу обект на
ХАМАС, часове след като две
палестински ракети паднаха в
южната част на Израел без да
причинят жертви. Израелската
армия излезе с комюнике, в кое-
то съобщава, че авиацията е
извършила насочена атака сре-
щу обект на терористи в север-
ната част на Газа.

Колумбия и ФАРК
преговарят за мир

Правителството на Колумбия
и крайнолявата организация
ФАРК започват преговори в
норвежката столица Осло в опит
да се сложи край на последния
голям въоръжен конфликт в Ла-
тинска Америка. Това е
четвъртият опит за прекратя-
ване на конфликта. Същевремен-
но правителство подчерта, че в
периода на преговорите няма
бъде обявено прекратяване на
огъня с партизанската групиров-
ка.

В Нигерия загинаха
30 християни

Мюсюлмани-номади нападна-
ха християнско село в Нигерия,
при което загинаха 30 души.
Номадите нападнали отдалече-
но селце, в което живеели хри-
стияни от племето Тив. След
нападението оживелите хора
напуснали селото.
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ъпросът с разширяването на Шенгенската
зона с България и Румъния, залегнал в
програмата на предстоящото следващата
седмица заседание в Люксембург на Съве-
та на ЕС по правосъдие и вътрешни рабо-

Пак оставаме
да чакаме

B

Приемането на България и Румъния в Шенген
ще се обсъжда през февруари

ти, ще бъде отложен за февруари догодина. Това
съобщи вестник “Юръпиън войс”.

Според публикацията това поредно отлагане на
решението за разширяване на зоната е свързано с
желанието на министрите на вътрешните работи от
Евросъюза да изчакат доклада на Европейската ко-
мисия за Румъния по механизма за сътрудничество и
оценка, който предстои да бъде изготвен до края на
годината.

Изданието отбелязва, че все още Холандия е
управлявана от временно правителство след избори-
те преди месец, което не желае да поема ангажи-

менти за приемането на двете страни в пространст-
вото, свободно от гранични проверки. Според вест-
ника “все още няколко правителства споделят опасе-
нията на холандците по повод върховенството на за-
кона в Румъния”.

България и Румъния са изпълнили техническите
критерии за членство в зоната за свободно пътуване,
но Холандия не ги приема заради липсата на резул-
тати в борбата с корупцията и престъпността. Холан-
дия обяви, че ще изчака доклада за върховенството
на закона и независимостта на институциите в Румъ-
ния, преди да преразгледа позицията си срещу член-
ството на Букурещ и София в Шенгенското простран-
ство. Така дебатите за членството на двете балкан-
ски страни трябва да бъдат изместени за следващата
година.

Към позицията на Холандия през лятото се при-

съедини и Германия. На подобно мнение е и Белгия.
Според генералния секретар на Европейската

народна партия Антонио Лопес-Истурис обаче про-
блемите с присъединяването на България към Шенген
са чисто процедурни. “В края на краищата разширя-
ването на Шенген отговаря на нашата стратегия за
по-голяма интеграция на страните членки на ЕС - и в
политически, и в икономически аспект, подчерта той.
Ние говорим за “повече Европа”, а това означава -
поне според мен, повече работа. Повече работа и за
младите. Говорим за достойнство чрез достоен труд.
Това е един от най-важните проблеми в момента.
Осигуряването на достойна работа ще осигури под-
крепата и на обществата в отделните страни за иде-
ята за по-висока степен на интеграция”.

Въпреки уж голямата подкрепа, ясно е, че ние
отново ще трябва да чакаме...

се по-малко християни живеят в
Босна и Херцеговина, се твърди
в доклад, изработен от холанд-
ски експерти, който бе обявен

Папа Бенедикт XVI подкрепи Руска-
та православна църква срещу
“оскверняването на християнските
светини от актовете на вандализъм
в храма на Христос Спасител”,
предаде БГНЕС.
За позицията на папата, която той е
изразил на срещата си с митропо-
лит Иларион, информира сайтът на
Московската патриаршия. Сайтът на
Ватикана също съобщава за среща-
та между Бенедикт XVI и руския
духовник. Публикувано е и изявле-
ние на Съвета на епископските
конференции на Европа, в което се

21-годишен младеж
от Бангладеш опита да
взриви сградата на Фе-
дералния резерв в САЩ.
Полицията в Ню Йорк
обаче предотврати инци-
дента.

Куази Мохамад Нафис
е бил следен от доста
време от агенти под при-
критие на Федералното
бюро за разследване и
полицията в Ню Йорк.
Младежът пристигнал в

Папата подкрепи Руската
църква срещу Pussy Riot

критикува “появилата се тенденция
за признаване на акцията в храма
на Христос Спасител, оскърбяваща
чувствата на вярващите”.
Припомняме, че през февруари т.г.
момичета от Pussy Riot изнесоха в
храма “пънк-молебен”, като изпяха
“Богородице, прогони Путин!” В
резултат три от тях бяха арестувани
- Надежда Толоконникова, Мария
Альохина и Екатерина Самуцевич.
Последната по-късно бе освободе-
на, докато Толоконникова и Альохи-
на бяха осъдени на 2 г. затвор за
хулиганство.

Християните масово напускат
Босна и Херцеговина

B
граждане на малка църква”, се посоч-
ва още в доклада.

В същото време на няколко десетки
хиляди души, повечето от които са
хървати, и в момента не им се позволя-
ва да се завърнат по домовете си, ко-
ито напуснаха по време на военните
събития. Това е в рязко противоречие с
Дейтънското мирно споразумение.

Европейският съюз също е загрижен
за религиозните права в Босна и Хер-
цеговина. Председателят на Европей-
ския съвет Ван Ромпой посочи, че едно
от условията, за да продължи Босна и
Херцеговина по европейския път, е да
спазва човешките права, религиозните
свободи и върховенството на закона.

от сайта “bosnewslife”. В страната вла-
ства дискриминацията и ислямизация-
та, предава “Сител”.

Само 440 000 катoлици са останали
да живеят в Босна и Херцеговина, ко-
ето е половината от броя им преди
войната през 90-те години на ХХ в. Спо-
ред ръководителя на католическата
църква в Босна и Херцеговина, карди-
нал Винко Пулич, в столицата се стро-
ят десетки джамии, но не се дават раз-
решения за изграждане на църкви. “От
13 години той чака разрешение за из-

Опитаха да взривят
Федералния резерв на САЩ

САЩ през януари с иде-
ята да извърши терорис-
тична атака. Полицаите
започнали да следят
младежа, защото откри-
ли негови изявления в ин-
тернет, свързани с джи-
хадистки настроения.
Споменавал в постовете
си и Осама бин Ладен.
През юли момчето се
обърнало с молба за по-
мощ към агент на служ-
бите.

Специалистите помог-
нали на Нафис да сглоби
бомбата, но вместо взрив
използвали инертни ма-
териали. След това го
придружили до мястото
на предполагаемия теро-
ристичен атентат. Те аре-
стували Нафис в момен-
та, когато се опитал да
детонира 500-килограмо-
вата “бомба” до нюйорк-
ския клон на Федерал-
ния резерв.

След 80 години на хар-
тия “Нюзуик” ще издаде
последния си брой в САЩ
на 31 декември, след което
ще остане само в интернет.

Онлайн вариантът ще
се казва “Нюзуик Глобал” и
ще бъде международно
списание, фокусирано
върху “високомобилната

„Нюзуик” спира да излиза на хартия
публика, която има мнение
и иска да научава светов-
ните събития в сложния им
контекст”. Достъпът до него
ще бъде платен.

“Това решение не е
свързано с качеството на
марката и журналистиката,
които са по-силни отвсяко-
га. То е заради предизви-

кателствата, които поставя
икономиката в издателска-
та и дистрибуторската сфе-
ра”, се казва в официално-
то съобщение. Промяната
ще доведе и до съкраще-
ния в редакционния и ад-
министративния персонал,
но все още не са ясни па-
раметрите му.

Снимка БГНЕС

Класните стаи във Валядолид, Испания, за трети ден останаха празни.
Учители, ученици и родители протестират срещу бюджетните съкращения

в образованието. Стачката бе свикана от Испанската конфедерация
на родителските асоциации

Антиромска демонстрация се про-
веде в унгарския град Ушколц, съоб-
щи Ройтерс. Над 3000 души се вклю-
чиха в организираната от радикал-
ната националистическа партия
“Йоббик” демонстрация.

Участниците в митинга на крайно
дясната партия, която е трета сила в
парламента, обвиниха ромите за

И Унгария се вдигна срещу ромите
всичко - от дребната престъпност до
боклука по улиците. “Йоббик” ще по-
мага на тези, които строят Унгария
без значение от техния цвят. Но пре-
следваме всички, които рушат, и
няма да им позволяваме да го пра-
вят”, заяви председателят на парти-
ята Габор Вона на хилядите демон-
странти.
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Свят

ългарският евроде-
путат Ивайло Кал-
фин организира
конференция в Ев-
ропейския парла-

ените на авиобилетите за пътниците, полз-
ващи услугите на московските летища, скоро
ще бъдат защитени от увеличаване. Тази при-
вилегия ще получат клиентите, ако бъде ре-
ализирана идеята за изграждане на москов-

Летищата ще се свържат във възел
Пътниците на Шереметиево, Домодедово
и Внуково ще дочакат евтини билети

Ц
Татяна ШАДРИНА

ски авиационен възел (МАУ).
Според плановете той ще бъде изграден на база-

та на държавните активи на три летища - Домодедо-
во, Внуково и Щереметиево, които ще се управляват
от една обща фирма.

Предложенията за методите на консолидация и
основните насоки за развитието на възела трябва да
бъдат готови още към средата на ноември.

Тази задача е записана в проекта за техническа-
та задача на фирмата-консултант. Именно тя
всъщност ще се заеме с подготовката на документа
за обединяването на активите на летищата.

Всички детайли за обединяването, в това число и
по инвестиционната схема за развитието на възела,
финансовия модел, трябва да станат известни до
лятото на следващата година. Предполага се, че
единната компания ще има повече възможности за
привличане на инвестиции за развитието на летища-
та, отколкото всяка структура поотделно, обяснява
ръководителят на аналитичния отдел на агенция
“Авиапорт” Олег Пантелеев.

превозвачите се увеличават всяка година и влизат в
цената на билета, както и цялото
останало обслужване във въздуш-
ния пристан. За всичко плаща
пътникът.

В същото време създаването на
единна компания няма да доведе
до монополизиране на пазара, на-
дява се Пантелеев. Според екс-
перта обаче пътниците трябва да
имат възможност при избор на
летище и авиокомпания. С колко
може да нарасне пътникопотокът
на превозвачите, работещи в един
общ авиовъзел, засега не е изве-
стно. Според прогнозите на Пан-
телеев към 2020 година броят на
пътниците може да се увеличи
повече от двойно в сравнение със
сегашното положение и да достиг-
не приблизително 130 милиона
души годишно. Според опита на
западните държави - това е мак-

симален показател за обслужване на пътници в един
авиовъзел, казва Пантелеев, използвайки примера
на Лондон. И предупреждава, че за изграждането на
ефективната работа на московския възел ще са необ-
ходими няколко години.

Например тя може да заема пари за по-ниски
лихви. И в крайна сметка ще има шанс да не увели-
чава цените за използването на пистите за излитане.
Това на свой ред ще окаже влияние за цените на
билетите. Сега тарифите за излитане и кацане за

Замислят роуминг
за интернет
Носталгия по времената на скъпите телефонни тарифи кара
операторите да мечтаят за нови печалби

Б

Идеята за въвеждане на допълнително заплащане за крайния доставчик на интернет
предизвика остри реакции сред евродепутатите

мент в Брюксел във връзка с
подготовката на промени в
международните телекомуни-
кационни регулации, чрез ко-
ито се предвижда въвеждане
на допълнително заплащане
за крайния доставчик на ин-
тернет.

Въвеждането на такси за
ползването на интернет, ще се
обсъжда на Световната конфе-
ренция за международни ко-
муникации през декември в
Дубай. За това предупреди
Ивайло Калфин на конферен-
цията.

Европейската асоциация на
операторите на телекомуника-
ционни мрежи (ЕTNO), която е
автор на предложението, смя-
та, че компаниите, които хост-
ват интернет страници трябва
да плащат на доставчиците на
интернет за използваното от
потребителите съдържание. Тя
предлага промени в междуна-
родните телекомуникационни
регулации, чрез които те да
бъдат узаконени. Целта на про-
мените е да се осигурят
допълнителни финансови
възможности за телекомите,
които те да инвестират в разви-
тието на скоростен интернет.

Това ще оскъпи поддържа-
нето на страници в интернет и
в крайна сметка ще се отрази
на крайните потребители. За
тях ще стане по-изгодно да
ограничат достъпа до държа-
ви с малки пазари като българ-
ския, за да си намалят разхо-
дите. “Това ще означава, че
много страници няма да са
достъпни от страни с по-слабо
потребление на интернет”, по-
ясни Калфин.

На форума инициативата на
европейските телекоми беше
сравнена с таксите за роуминг.

Според Джон Макнамий от
неправителствената организа-
ция “Европейски дигитални
права” телекомите са движени
от носталгия по времената на
скъпия роуминг и искат сега да

Хартог от Европейската коми-
сия предупреди, че то може да
има “странични ефекти”, които
да засегнат използването на
интернет във вида, в който го
познаваме днес. Той добави,
че е възможно инициативата
да доведе до разделянето на
съдържанието на интернет на
платено и безплатно, което ще
ограничи възможностите за
икономически растеж в Евро-
па. Хартог добави, че досега
нито една европейска държа-
ва не се е обявила изрично за
въвеждането на таксите и че
Европейската комисия се гот-
ви до края на октомври да

обяви позицията на ЕС по про-
мените.

“Събирането на такси не е
единствената възможност”, за-
яви пред форума Калфин. Той
посочи, че за бюджетния пери-
од 2014-2020 г. Европейската
комисия предлага да инвестира
9 милиарда евро в развитието
на телекомуникационната ин-
фраструктура в ЕС. Според Кал-
фин тези публични средства ще
са в състояние да привлекат до
4-5 пъти по-големи частни ин-
вестиции, което ще компенсира
разходите на доставчиците в
развитието на интернет мрежи-
те в страните членки.

“Ние не искаме да губим
клиенти, а те щe си тръгнат,
ако интернет не е отворен”,
заяви на конференцията Луид-
жи Гамбардела, председател
на ETNO, който пристигна спе-
циално от Истанбул да защити
идеята. Той увери участници-
те, че асоциацията иска да
даде по-голям избор и повече
възможности на потребители-
те от това, с което те разпола-
гат днес.

По-късно общото събрание
на ETNO ще огледа отново
предложението си предвид
острата реакция, която то сре-
ща в Европейския съюз.

печелят, въвеждайки допълни-
телно за плащане за крайния
доставчик на интернет.

Калфин посочи, че благо-
дарение на решението си да
не регулира подробно достав-
ката на интернет в България
има конкурентост, ниски цени
и бърза връзка. “Интернет не е
само безжични връзки и кабе-
ли. Той е преди всичко въпрос
на общуване между хората”,
заяви Калфин по време на кон-
ференцията в Брюксел.

Посочвайки, че предложе-
нието на асоциацията не е
насочено към ограничаването
на свободата в интернет, Еди
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Интервю

В България има 92 компании
с украински капитал
В България има 92 компании
с украински капитал
В България има 92 компании
с украински капитал
В България има 92 компании
с украински капитал
Трябва да обединим усилия,
за да излезем от кризата

Алфред Гузенбауер:

За бедна страна като България
финансовата стабилност не е добра
новина, добрата новина ще е да има
напредък, категоричен е бившият
канцлер на Австрия

АЛФРЕД ГУЗЕНБАУЕР е роден през 1960 г. Канцлер на
Австрия от януари 2007 до декември 2008 г. Лидер на
Социалдемократическата партия на Австрия в
периода 2000-2008 г. Той бе в България за кръгла маса
на тема “Ръстът на заетостта и благосъстоянието
- Европейски политики за национални решения”, орга-
низирана от Института за социална интеграция и
Фондацията за европейски и прогресивни изследвания
в качеството си на председател на Изследователска
програма “Next Left”.

Интервю на
Павлета ДАВИДОВА

Ñîëèäàðíîñòòà
îçíà÷àâà, ÷å ñè ãîòîâ
äà íàïðàâèø íåùî çà
äðóãèÿ, çàùîòî â
êðàéíà ñìåòêà òîâà
ùå å äîáðå è çà òåá

‘

‘

 Г-н Гузенбауер, Евро-
па преживява трудни вре-
мена, кои са основните
проблеми, които трябва да
преодолее Европейският
съюз?

- Да започнем с високо-
то ниво на безработица, с
което се сблъскваме всич-
ки, относителното намале-
ние на заплатите и, разби-
ра се, страховете за соци-
алната и икономическа ста-
билност на континента. Смя-
там, че трябва да се обърне
внимание на всеки един от
тези три фактора. Може да
се преборим с тях само ако
имаме разбирането, че
всички ние сме едно цяло -
няма победители и губещи,
защото без така наречени-
те “губещи” и победителите
няма да останат дълго вре-
ме такива. Солидарността е
концепция, която се разли-
чава от благотворителност-
та. Солидарността означа-
ва, че си готов да направиш
нещо за другия, защото в
крайна сметка това ще е
добре и за теб.

 Т.е. начинът да пре-
одолеем кризата е да ра-
ботим заедно?

- Смятам, че е необходи-
мо да обединим усилията си
повече, за да възвърнем ба-
ланса в Европа. Не бива
обаче за важните икономи-
чески и политически реше-
ния да се разчита само на
технократи и анонимни хора
в Брюксел, които да взимат
решенията. Това трябва да
се прави от избрани за цел-
та хора. Народът в Европа
трябва да има правото на
избор - дали иска една или
друга политика, дали иска
по-либерален, по-консерва-
тивен, по-социланодемокра-
тически или по-зелен под-
ход за развитието на Евро-
па. Все пак демокрацията се
основава на правенето на
избор, затова европейците
трябва да имат правото да
изберат начина, по който да
продължат напред. Това не
бива да се оставя на ано-
нимни кръгове, които да
вземат съществените реше-
ния. Тогава ще трябва да се
разчита не на твърдите мер-
ки, а на балансираната
стратегия. Няма как да се
върнем към растеж, ако все-
ки набляга само на ограни-
ченията, тогава откъде ще
дойде търсенето, откъде ще
дойдат доходите?

 Как ЕС ще излезе от
ситуацията, в която е по-
паднал?

- Трябва да се осланяме
на стратегия, свързана с
инвестиции и иновации. Тя
не бива да се ограничава
само с инфраструктурата,
която сама по себе си наи-
стина е важна. Трябва да се
върви по посока на социал-
ни инвестиции в проучвания

и иновации, трябва да създа-
дем работните места за XXI
век, с което да сме конку-
рентоспособни на остана-
лия свят.

Това е огромно предиз-
викателство. Не разбирам
протичащия в момента па-
рад на суетата, който се
случва в Брюксел. Там ви-
наги се карат кой е по-ва-
жен, а това изобщо не води
до каквито и да било реше-
ния на проблемите. Смятам,
че хората в Европа вече са
малко уморени от този тип
игрички и очакват ясни и
твърди решения, за да се
подобри ситуацията. В мо-
мента се създава впечатле-
нието, че има стагнация -
ежедневно тики-так, което
не се променя.

 В България често се
дава за пример Германия и
стриктната й политика,
която се твърди, че тряб-
ва да следваме. Вие я опре-
делихте като Китай на
Европа, какво точно имах-
те предвид?

- Германия и Австрия
много си приличат. Австрия
може би дори е по-успеш-
на. Все пак не е възможно
всеки да следва германския
пример. Страната е с добри
позиции заради износа си.

Нека направим прости смет-
ки - ако всеки иска да про-
извежда излишък по теку-
щия си баланс, някъде тряб-
ва да има и дефицити. Дока-
то все още не сме се научи-
ли да изнасяме продукция
до Луната или в космоса,
дори и да се опитваме, е
невъзможно всяка страна да
се превърне в Германия.
Необходимо да се формира
ново разбиране за едно
съвместно развитие. Всички
зависим твърде много от по-
требителите в Европа. Сто-
кообменът между Германия
и Белгия е толкова голям,
колкото този между Герма-
ния и Китай, не говоря за
стокообмена на Германия с
Италия или други страни, с
които е много по-голям. Ако
италианците или французи-
те, или някой друг са в лошо
икономическо състояние,
няма как и Германия да не
пострада. Затова трябва има
споразумение, с което да се
опитаме да се справим с
дисбаланса, за да може вся-
ка страна да продължи по
пътя на собственото си раз-
витие, докато Европа се
движи напред като едно
цяло. Това задължително ще
доведе до по-стабилен ев-
ропейски съюз, банков и
трансферен съюз, до един
социален съюз...

Пролича си, че критери-
ите от Маастрихт са неадек-
ватни да дадат ясна карти-
на за състоянието на иконо-
миката - преди кризата
страни като Испания бяха
най-добрите според тези
критерии, но се оказа, че
има други скрити проблеми
в икономиката им. В крайна
сметка всички видяхме как-
во се случи с Испания, а
оттам - с европейската сис-
тема. Точно затова всички
страни членки трябва да се
поучат от грешките в мина-
лото и да приемат, че всеки
трябва да се справи с при-
чините, довели до кризата.
Не може просто да кажем:
“Добре, в криза сме, сега
ще се опитаме да правим
същото, което правехме
преди” и просто да се надя-
ваме, че кризата няма да се
повтори. Това просто е глу-
паво.

 Стабилните нацио-
нални бюджети и ниският
публичен дълг ли са пока-
зател за това, че една
страна е излязла от кри-
зата?

- Това в никаъв случай
не е универсален показа-
тел. Германия има много
висок публичен дълг - око-
ло 80% от БВП. Има страни
с много по-ниско ниво, съот-
несено към БВП, но те са в
доста по-лоша ситуация. Ако
гледаме само този показа-
тел, няма как да разберем
дали една страна е в добро
или лошо състояние.

Ако българското прави-
телството е щастливо от
това, че има стабилност,
това изобщо не е толкова
добра новина. Добрата но-
вина би била растеж за по-
добра и по-богата България.
Ако една страна е толкова
бедна, колкото България, тя
не се нуждае от стабилност,

а от напредък. Не мога да
се меся във вътрешните ра-
боти на страната, това е
задача на българските по-
литици. Българските изби-
ратели трябва да решат от
какво имат нужда, имате ал-
тернатива в лицето на Сер-
гей Станишев, който пока-
за, когато беше премиер, че
може да привлече преки
чуждестранни инвестиции в
България.

 Сергей Станишев ог-
лави и Партията на евро-
пейските социалисти. Кои
са предизвикателствата
пред този пост и какви
съвети бихте му дали?

- Той не се нуждае от
моите съвети, достатъчно
дълго е в този “бизнес” -
прави политики на европей-
ско ниво от доста време,
бил е министър-председа-
тел и лидер на опозицията,
познава актьорите в тази
игра... За него е предимст-
во, че като лидер на ПЕС,
заедно с Ханес Свобода,
който оглавява Групата на
социалистите и демократи-
те в ЕП, и Мартин Шулц,
който е президент на ЕП,
оформят доста силна соци-
алистическа и социалдемо-
кратическа тройка. Трима-
та се разбират много доб-
ре помежду си и изповяд-
ват близки идеи за това как
трябва да се преодолее
кризата и какви политики
трябва да се провеждат.
Смятам, че това е много,
много важна предпоставка
за едно успешно прези-
дентство. Сигурен съм, че
той ще се справи добре с
това.

 Могат ли левите пар-
тии да се преборят с кри-
зата?

- Австрия от доста вре-
ме има социалдемократи-
ческо правителство и смя-
там, че се справяме много
добре с преодоляването на
кризата. В момента имаме
социалдемократ за преми-
ер на Дания и смятам, че тя
също се справя доста доб-
ре. Кризата във Франция се
задълбочи по времето на
Саркози и сега пред Фран-
соа Оланд е тежката зада-
ча да я измъкне оттам, но
изглежда той вече има до-
бри идеи как да стане това.
Има и други примери. Вся-
ка страна има свои собст-
вени проблеми, всички има-
ме различно развита ико-
номика и това, което рабо-
ти в Австрия, може да не
сработи във Франция, ра-
ботещите практики в Дания
може да са неприложими в
България. Задължително
трябва да имаме предвид
особеностите на национал-
ната икономика и все пак
трябва да има няколко ос-
новни принципа, които да
се следват. На първо място
трябва да поставим работ-
ните места. За нас е важно
хората да имат достойно
заплащане, ако имат рабо-
та. Трябва да работим за
повече равнопоставеност в
нашите общества. Всичко
това са сред основните
елементи, на които трябва
да се обърне внимание във
всички страни на ЕС.

Снимка Мариета ТОМОВА
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Датата

Куцият крак
на Европа

Правилата �
за всички

ЮРИЙ
БОРИСОВ

ДЕН НА БЪЛГАРСКИЯ ЛЕКАР. Чества се от
1996 г. на деня на св. Иван
Рилски, избран от лекарите за
техен закрилник. На тази
дата през 1901 г. е създа-
дена най-старата съсловна
организация в България -
Българският лекарски
съюз. Той е първият на
Балканите и втори в Евро-
па след британския. На
този ден се връчва отли-
чието “Лекар на година-
та”. Днес е и ден на благотворителността. За
първи път се отбелязва у нас през 2002 г. по
инициатива на фондация “Щедро сърце”.

ПРАЗНИК НА ПЕРНИК. Денят на
св. Иван Рилски - покровител на ми-
ньорите, се чества като миньорски
празник. От 1994 г. с решение на
ОбС е определен за празник на гра-
да. Днес празнуват още жителите на
Дупница и Кресна.

1745 - УМИРА ДЖОНАТАН СУИФТ, БРИТАН-
СКО-ИРЛАНДСКИ ПИСАТЕЛ И ЖУРНАЛИСТ
(Р. 1667 Г.). Връх в

творчеството му е сбор-
никът “Пътешествията на
Гъливер”. Първата част на
сатиричния роман - “Гъли-
вер в страната на лилипу-
тите”, е написана през
1721 г. За първи път кни-
гата е публикувана през
1726-а, а през 1735-а е публикувано второ,
допълнено издание.

1870 - УМИРА ЕМЕРИХ (ИМРЕ) ФРИВАЛД-
СКИ, УНГАРСКИ БОТА-

НИК (Р. 1799 Г.). Като уред-
ник на Националния музей в
Будапеща, събирайки расте-
ния и животни, се заема и с
проучване на флората и фау-
ната на Балканския полуост-
ров. Описва нови за науката
растения и животни, някои от
които среща на територията
на България. Сред по-извест-
ните са растението родопски силивряк (на сним-
ката), популярно също като “възкръсващо расте-
ние”, и познатата на всички птица гугутка, чиято
родина е Индия.

1912 - ЗАГИВА ХРИСТО ТОПРАКЧИЕВ, ПИ-
ЛОТ (Р. 1887 Г.). Първата

жертва на българската военна
авиация умира при облитане
на своя самолет “Блерио”,
след като предишния ден лич-
но е заменил част от стабили-
затора му. Христо Топракчиев
заедно със Симеон Петров
първи в света разработват спе-
циална методика за кацане
със спрял двигател. Тя влиза
в програмата на Луи Блерио
за обучение на пилоти. Самият Топракчиев е
завършил училището на Блерио във Франция.

1931 - УМИРА СТЕФАН ПАНАРЕТОВ, УЧЕН И
ДИПЛОМАТ (Р. 1853 Г.). Първият

български пълномощен министър
във Вашингтон, САЩ (10 декември
1914-1925 г.). Участва в българската
делегация на Парижката мирна кон-
ференция, подготвила Ньойския ми-
рен договор (1919), а през 1921 г. е
делегат в Обществото на народите.

1937 - УМИРА ЪРНЕСТ РЪДЪРФОРД, НОВО-
ЗЕЛАНДСКИ ФИЗИК (Р. 1871 Г.). Основопо-

ложник на ядрената физика. Полу-
чава Нобелова награда за химия
(1908) за своите “проучвания на
разпадането на елементите и хи-
мията на радиоактивните вещест-
ва”. Извършва първата експери-
ментална ядрена реакция (1917) и
ръководи групата, провела първо-
то контролирано делене на атомно ядро (1932).

1947 - РАЖДА СЕ НИКОЛАЙ ДОБРЕВ, ПО-
ЛИТИК (УМИРА 1999 Г.). Министър на вътреш-

ните работи (1996-1997),
народен представител,
член на ВС и на ИБ на
БСП. Играе важна роля
по време на политическа-
та криза в началото
на 1997 г. Награден по-
смъртно с медал “Пра-
восъдие, свобода, сигур-
ност” от МВР. На негово
име е учредена награда
за млад политик от БСП, която всяка година се
връчва от фондация “Институт Николай Добрев”.

Не си прав, Дянков!
И ти, Бойко! И цялото

ви правителство...

Анатолий СТАНКУЛОВ

ГАЛИНА
МЛАДЕНОВА

Ангела Меркел поис-
ка ЕС да има право да
налага вето на нацио-
налните бюджети, кои-
то “не са съобразени с
определените лимити
за стабилност и растеж”.
Това с “растежа” е сло-
жено за благозвучие,
защото е пределно
ясно, че става дума за
допустимите 3% дефи-
цит и 60% държавен
дълг. Ще поиска ли гер-
манският канцлер някой
комисар да се намесва
в националните полити-
ки, ако безработицата
надхвърля примерно
12%? Ако ръстът на за-
платите драстично изо-
става от печалбите на
капитала? Ако парите,
заделяни за здравео-
пазване, водят всъщ-
ност до геноцид? Ако
процентът за образова-
ние обрича младото по-
коление на неграмот-
ност?  Няма да поиска.
Защото дясна Европа
днес залага на прави-
ла, които не се интере-
суват от срутването на

социалната държава.
Европейските лиде-

ри нещо мълчаха, кога-
то наливаха пари в бан-
ковата система, за да
спасяват финансовия
капитал. Тогава нещо
не се притесняваха, че
с това наливане увели-
чават дефицитите и
държавните дългове.
Сега, когато народите
плащат сметката, прого-
вориха. Сетиха се за
дисциплина.

Трябва да се наме-
ри сила, която да сло-
жи във везната на об-
щите правила и дру-
ги за-дължения. Соци-
ални. Защото на този
куц крак просто ще раз-
бият Европа.

КРАСИМИР
КРЪСТЬОВСКИ

Германският канцлер
хвърли поредната “бом-
ба” - г-жа Меркел насто-
ява за преразглеждане
на европейските догово-
ри. Според Берлин ЕС
трябва да даде по-голе-
ми правомощия на Евро-
парламента и на Евро-
пейската комисия. Каза-

но по-простичко - дър-
жавните глави ще трябва
да се откажат от част от
държавничеството си и
да предадат диригент-
ската палка на евродепу-
татите и еврокомисарите.
Изглежда стряскащо -
ами къде остана нацио-
налното? Още повече че
Берлин предлага и евро-
комисар, който да следи
националните бюджети.
Именно това предложе-
ние предизвика най-яро-
стните коментари. Нека
обаче помислим трезво,
а не емоционално - и
сега в ЕС има правила
за фискална дисциплина
на националните бюдже-
ти. Знае се, че не бива
да се прехвърля прагът
от 3% дефицит. Друг
въпрос е, че никой (или
почти никой) не спазва
това. А според правилата
ЕК има право да глобява
страните членки, нару-
шаващи този праг. Не че
еврокомисарите са по-
смявали да направят
това, може би защото
първите нарушители бяха
именно Германия и
Франция. А тях никой не
смее да ги наказва. Исти-
ната обаче е, че ЕС се
нуждае от промяна в пра-
вилата. Защото засега
ритъмът на уж единния ни
строй се губи, всеки кра-
чи с различни стъпки.
Може би, ако диригент-
ската палка е една - не-
щата ще потръгнат...

Майките от всички
областни центрове из-
лизат на 22 октомври
на протест, за да на-
помнят на властта, че
за да се раждат българ-
чета в тази страна,
трябва държавата да си
промени социалната
политика.

Същите или подоб-
ни думи, адресирани
към премиера и финан-
совия министър, изреко-
ха вече полицаи, воен-
ни, учители, лекари,
собственици на заведе-
ния, бизнес. Щом и
тези, които отглеждат
бъдещето на нацията
ни, вече не издържат,
значи всякакво търпе-
ние е изчерпано.

Каква ще бъде кон-
трата срещу протестите
на властта, не знам
защо остана незабеля-
зано? А словоохотливи-
ят Дянков само преди
седмица си го каза в
прав текст -  ще се

връщат доброволните
отряди. Естествено,
подпомогнати от власт-
та с всичките й силови
ресурси и атрибути.

Като за начало хо-
рата, подбрани, сещай
се българино на какъв
принцип, легитимирани
с червени лентички на
ръкава или с по-модер-
ните баджове, ще сле-
дят спазва ли се забра-
ната за тютюнопушене
на обществени места. А
после - поле за донос-
ници или просто “пома-
гачи” дал Господ.

Дал Господ и диво-
тии, сътворени от пра-
вителството, което, не-
кадърно да съживи ико-
номиката с разумна и
последователна поли-
тика, е принудено да
пълни хазната с непо-
силни и нови налози.
Бъркотията и мятането,
като риба на сухо, око-
ло проблема “Белене”
са повече от показа-
телни за “капацитета”
на управляващите ни
днес.

За разлика от мла-
дото поколение моя
милост, макар и смътно,
си спомня времената, в
които едни хора с лен-
тички на ръкава бране-
ха държавния ред
такъв, какъвто властта
считаше за удобен.

Благодарение на
доброволческата бди-
телност и акуратност
преди има-няма 50 го-
дини се режеха крачо-
лите на дънките, под-
стригваха се насила
дългокосите и брадати-
те, а тези, дето разпра-
вяха вицове с по-осо-
бено съдържание, на-
право си ги пребиваха
по мазетата на участъ-
ците.

А за истински опас-
ните за властта пък
имаше организирани
лагери. Нещо като пио-
нерските по-късно, ама
не съвсем.

По същото това вре-
ме едни други хора ве-
дро и бодряшки обяс-
няваха как от ден на
ден живеем все по-до-
бре. А ако нещо не е
така -  виновни са
престъпните управля-
ващи в миналото.

Що ли днес това ми
звучи до втръсване по-
знато? Сигурно защото
не можах да се науча
да вярвам непоколеби-
мо в правотата на все-
ки пръкнал се Вожд. И
на свитата Му.

А логика в Новата
икономическа полити-
ка (НЕП) на Дянков има.
Представяте ли си кол-
ко пари ще влязат в
хазната, ако правител-

ството въведе такса
“попържня”. Заставаш
значи ти,  просто-
смъртният, на публично
място, пускаш 20 лева
в устройство, вързано
към НАП, и псуваш Дян-
ков на майка. Кеф ти е.
Пускаш още 20 и тег-
лиш една благословия
на самия премиер-
слънце. И ти става едно
такова, леко, леко.. .
Абе, парите - и те на
майната си, ама си се
почувствал като свобо-
ден човек, живеещ в
бедна, но поне демо-
кратична държава...

Мисли, Дянков, мис-
ли.

Идеята не съм я па-
тентовал още, защото
събирам пари за ток и
вода за месеца. Колко-
то до мен, като автор,
ще се въздържа да те
напопържам. Неудобно
ми е някак си. Със
същия смисъл обаче ще
ти кажа, че не си прав!

И Бойко не е прав!
И цялото ви правител-
ство ... не сте прави!

P.S. Въпреки че сте
доказано дебелокожи,
надявам се поне мал-
ко да ви заболи. Все
пак, и вие сте от майки
раждани. Като тези, с
които на 22-ри ще се
изправите очи в очи.
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Федералната
Програма
за развитие на
образованието
до 2020 г. впечатлява
с предвидените
инвестиции,
мерки и цели

Русия заложи на
математиката в училище
Русия заложи на
математиката в училище
Русия заложи на
математиката в училище
Русия заложи на
математиката в училище
Русия заложи на
математиката в училище
Русия заложи на
математиката в училище

Светла ВАСИЛЕВА

В края на мина-
лата седмица на
(11.10.2012 г.) руско-
то правителство
прие Програма за
развитие на образо-
ванието до 2020 г.
Документът е впе-
чатляващ не само с
обема си от 300
страници, а и с ма-
щаба на предвиде-
ните инвестиции и
амбицията, заложе-
на в основата му
като крайна цел. По-
неже у нас в момента все още продължа-
ват обсъжданията на проекта на Закон
за предучилищното и средното образо-
вание, няма как да не направим някои
сравнения, пък дебатиращите родни по-
литици и експерти сами да преценят адек-
ватността на позициите си спрямо пре-
дизвикателствата на съвременния свят.

Програмата на Русия за развитие на
образованието обхваща периода 2013-
2020 г. и ще се реализира в три етапа. По
предварителни разчети осъществяване-
то й ще струва на федералния бюджет
близо 4 трилиона рубли (100 млрд. евро)
до 2020 г. Общо за образованието до
същата година Русия ще вложи 28 трили-
она рубли (700 млрд. евро) - сума, съпо-
ставима с онази, която правителството
дава за отбрана. Първото нещо, което се
посочва в програмата, са средствата, по-
неже правителството е наясно, че “ре-
форми без пари не може да има”.

Сред очакваните ефекти от прилага-
не на програмата за образование са по-
добряване резултатите на руските учени-
ци в международните сравнителни из-
следвания (PIRLS, TIMSS, PISA), повиша-
ване удовлетвореността на гражданите
от качеството на образованието, увели-
чаване на средствата, отделяни от бюд-
жета, и достигане до 6.5% от БВП, което
пък ще направи привлекателна педаго-
гическата професия. Икономиката на Ру-
сия ще бъде задоволена с висококвали-
фицирани кадри в приоритетни високо-
технологични области.

Програмата отчита, че частта на на-
селението без образование и с начално
такова е под 2% (за България този про-
цент е 20.4% по данни на националната
статистика). Наред с това развитите
държави реализират мерки за не-
прекъснато обучение през целия живот.
В страните от ЕС частта на икономически
активно население, участваща в такива
мероприятия, достига 60-70%. В Русия
този процент е 22.4% (в България едва
0.3%). Резултатите от международни срав-
нителни изследвания PISA показват изо-
ставане на руските (на българските -
драстично) ученици в уменията за прила-
гане на получените знания в практиката.
Като важен фактор, оказващ неблагопри-
ятно влияние върху качеството на обра-
зованието, са посочени възрастовият
състав на преподавателите и размерът
на заплатите им.

Тръгвайки от актуалното състояние
на системата и гледайки напред до
2020 г., програмата за образование на
руското правителство набелязва чети-
ри приоритета.

Първият е насочен към

увеличаване приноса на
професионалното

образование

за социално-икономическата и културна
модернизация на Русия и повишаване на
глобалната й конкурентоспособност.

В какви недостатъци се цели програ-
мата? Отчетено е несъответствие на
структурата на професионалното обра-
зование на изискванията на пазара на

труда. От една страна, 85% от руските
абитуриенти продължават обучението си
във вуз, от друга - има остър дефицит на
квалифицирани изпълнители, способни
да работят със съвременни технологии.
Изостава разпространението на образо-
вателни програми, даващи приложна
квалификация - обучение на работното
място с продължителност от няколко
месеца до година, приложно бака-
лавърство, осигуряващо наред с фунда-
менталните знания и квалификация за
работа със сложни технологии.

Остър е проблемът с ниската инова-
ционна активност на вузовете. Конкурен-
тоспособността на руските университети
продължава да пада заедно с ролята на
Русия като експортьор на образователни
услуги. Това снижава качеството на обра-
зователните резултати в много вузове,
където псевдообразованието и търговия-
та с дипломи са станали практика. Въпре-
ки направените през последните години
големи инвестиции в инфраструктурата на
вузовете, практически няма университет,
дори сред водещите, със съвременен
кампус. Не е решен проблемът за
достъпността до качествено образование
за семействата с ниски доходи и ниско

ниво на образованост на родителите.
На другия полюс са проблемите с

ниското участие на възрастното населе-
ние в допълнително професионално об-
разование и отсъствието на система за
непрекъснато образование, което значи-
телно намалява способностите на стра-
ната да противостои на турбулентните
процеси в световната икономика и да се
развива в условията на изостряща се
международна конкуренция. Внедряване-
то в икономиката на съвременни науко-
емки технологии диктува повишаване на
изискванията към квалификацията на
персонала и готовността да усвоява нови
методи и технологии на работа.

Професионалното образование към
2020 г. трябва да придобие структура,
съответстваща на реалностите на иконо-
миката на знанието. Програмата предвиж-
да то да включва водещи изследовател-
ски университети (40-60 на брой от общо
около 600), които да бъдат двигатели на
иновационната икономика, опорни вузо-
ве на регионалните икономически систе-
ми, осигуряващи специализирана профе-
сионална подготовка и вузове, осигуря-
ващи широка подготовка на бакалаври.

Амбицията на руското правителство е
пет руски вуза да влязат в първата стоти-
ца на най-добрите международни универ-
ситети в света.

Вторият приоритет на програмата ак-
центира върху

гарантиране на равен
достъп на населението

до предучилищно, общо и допълнител-
но образование (Русия е една от малко-
то държави, осигуряващи държавно фи-

нансиране за допълнително образова-
ние - кръжоци, школи по изкуства, пле-
нери. В такива форми към момента са
включени 49.1% от децата на възраст от
5 до 18 г.), модернизация на образова-
телното съдържание, предполагаща го-
товност на випускниците на общообра-
зователните училища за по-нататъшно
обучение и дейност във високотехноло-
гична икономика.

Особен акцент е поставен върху достъ-
па до качествени образователни услуги
за три специални групи деца - такива с
ограничени здравословни възможности,
деца-инвалиди и надарени деца. Отчете-
но е, че трябва да бъде преодоляна лип-
сата на ефективна система и образова-
телна подкрепа за деца в трудна жизне-
на ситуация и деца на мигранти.

Резултатите от международните из-
следвания в областта на математическо-
то и естественонаучното образование
(TIMSS) и четенето (PIRLS) показват, че

руските ученици
превишават средното ниво

по справяне със задачите. В областта на
математиката и естествените науки те

изостават само от лидиращата в свето-
вен мащаб група на страните от Югоиз-
точна Азия и Тихоокеанския регион (Япо-
ния, Корея, Сингапур). Руските учениче-
ски отбори демонстрират добри резул-
тати на международни състезания. На
математическата олимпиада през 2011
г. те класират Русия на 2-ро място сред
101 страни, на олимпиадата по химия -
на 3-то, по информатика - на 2-ро, по
физика - 10-о място. Тези успехи дават
основание на премиера Дмитрий Мед-
ведев по време на правителственото
заседание, приело програмата за раз-
витие на образованието до 2020 г., да
сложи в центъра й математиката:

“Особен акцент ще бъде поставен на
развитието на математическото образо-
вание като основа за създаване на висо-
котехнологична икономика. Трябва да
признаем, че това е наше конкурентно
предимство. Тази тема у нас е развита, за
разлика от другите направления, и ние
трябва да я съхраним” (из стенографския
протокол на заседанието).

През 2013 г. ще бъде разработена
и приета “Концепция за развитието на
математическото образование в Руска-
та федерация”.

Ежегодно 80 училища ще получават
поддръжка от федералния бюджет за
разработка, апробация и внедряване на
съвременни програми, тяхното учебно-
методическо осигуряване и по-нататъшно
разпространяване за използване в масо-
вата практика. На организациите, реали-
зиращи иновационни проекти в образо-
ванието, ще се присвоява статут на феде-
рална или регионална иновационна пло-
щадка, която ще може да работи по соб-
ствени образователни стандарти. Освен

това 50 общообразователни организации
на конкурсна основа всяка година ще по-
лучават субсидии за експериментални
проекти - на първо място такива, които са
насочени към разработка и реализация
на нови образователни модели за всяко
ниво на общото образование.

През 2012 г. е утвърдена Концеп-
ция на общонационална система за от-
криване и развитие на млади таланти.
В рамките на тази програма ще бъде
осигурено провеждането на общорус-
ки олимпиади, учебно-тренировъчни
лагери за подготовка на кандидатите
за членове на националните отбори на
Русия за участие в международни
олимпиади по общообразователните
предмети. Изброените мероприятия ще
се реализират към центровете при го-
лемите университети и дистанционни-
те школи към националните изследо-
вателски университети, чрез създава-
не на единна федерална база данни
на победителите и лауреатите на на-
ционалните олимпиади и конкурси.
Предвижда се създаване на национа-
лен интернет портал с методически
разработки, задачи и указания за ра-
бота с надарени деца, който ще е със
свободен достъп. Ежегодно ще се про-
веждат 300 летни и зимни школи за
талантливи деца с участието на воде-
щи университети, финансирани от
държавата.

В рамките на приоритета за равен
достъп до образование са предвидени
също средства за поддръжка на руски-
те училища зад граница в т.ч. и за
създаване на интернет-училища за
руски граждани, живеещи извън пре-
делите на страната.

Ключов акцент за държавата е пови-
шаването на заплатите на учителите и
мотивацията им за ефективен труд. От 13
564 рубли (452 евро) през 2010 г. средна-
та заплата на педагозите през първото
тримесечие на 2012 г. вече е 21 147 руб-
ли (705 евро). За същия период е регис-
трирано и увеличение на младите учите-
ли с 10%. Към 2020 г. програмата на пра-
вителството предвижда заплащането на
педагозите да достигне 200% спрямо
средното в икономиката.

Третият приоритет е насочен към

развитие на системата за
оценка на качеството

и на информационната прозрачност на
образованието. Предвижда се освен уча-
стие в традиционните международни из-
следвания PIRLS, TIMSS и PISA, включ-
ване и към тези за информационна и
компютърна грамотност ICILS (от 2013
г.), оценка на гражданското образова-
ние ICCS (от 2014 г.), оценка на профе-
сионалната компетентност на випускни-
ците на университетите AHELO (от 2013
г.), оценка на навиците и компетентност-
та на възрастното население в трудо-
способна възраст PIAAC (от 2013 г.).

Четвъртият приоритет фокусира вни-
манието върху

въвличането на младежите
в социални практики

Целта е създаване на условия за ус-
пешна социализация и ефективна само-
реализация на младите хора на възраст
между 14 и 30 г. чрез въвличане в обще-
ствена дейност и доброволчество (от 7%
през 2010 г. на 12.5% през 2020 г.).
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До г-жа Велиана Христова
Завеждащ отдел “Общество”
Вестник “Дума”

Уважаема госпожо Христова,

Относно статията Ви “Буме-
ранги” от 09.10.2012 г. (бр.
234), бих искал да защитя пра-
вото си на отговор, тъй като
думите ми (нарочно или не)
бяха преиначени и интерпре-
тирани неправилно. Заради
доброто ми име, изградено
през годините, и като морално
право, съм длъжен да отгово-
ря на нашите членове, симпа-
тизанти и Ваши читатели, кои-
то все още вярват в нас и в
чистите ни намерения.

На първо място бих искал
да изразя дълбокото си уваже-
ние към целия екип на вестник
“Дума” както заради добрите
ни взаимоотношения през го-
дините, така и за дългото и
успешно сътрудничество меж-
ду Вашите колеги и Областна-
та организация на БСП - Пле-
вен. Пресконференциите, кои-
то даваме, са нещо обичайно
и наброяват близо 50 всяка

Добре е всеки да я знае
тази мъдрост, да я помни!

 Моят баща щом легнеше
и заспиваше. Сънят му беше
като на дете - здрав и чист!
Защото работеше като хала!
Работата му доставяше голя-
мо удоволствие, затова си и
свиреше - като птичка божия!
Не ходеше по земята, а лете-
ше! Даже стълбите вземаше
по две.

Когато бащата на Констан-
тин Петканов - наш писател с
огромно по обем и родолю-
бие творчество, свещеник
Никола, чува, че синовете му
предлагат да си построят

едакцията публикува едно към едно пис-
мото на уважаемия председател на ОблС
на БСП г-н Антонов, в което той ме обви-
нява в клевета и манипулации. В писмото
си обаче областният председател описва
делата на организацията на БСП - Пле-
вен, в които никой никога не се е съмня-
вал, но написаното няма никаква връзка с
темата на краткия ми коментар (не статия)
от 9 октомври т.г. Затова за читателите се
налага да обясня. ДУМА няма кореспон-
дент в Плевен, информацията за случва-
щото се там идва от агенциите, включи-
телно от БТА. Колкото до коментара за
събитието, той наистина е наше право, г-
н Антонов, въпреки че неясно защо нами-
рате за обидно това право “в сериозен
ежедневник”. Изразих принципна позиция
по повод това, че в момент, когато БСП
официално се бори референдумът за “Бе-
лене” да бъде проведен бързо и в законо-
вите срокове, една солидна партийна ор-
ганизация като Плевенската предлага той
да бъде съвместен с парламентарните из-
бори догодина. Политическата ситуация
не вещае предсрочни избори в близките
три месеца и този разнобой на мненията
в самата БСП отлага и размива шансове-

Pro domo sua*
Писмо до ДУМА година. Много малка част от

тях са отразявани във вестни-
ка Ви, затова съм сериозно
озадачен от “светкавичната
реакция”, с която “зачетохте”
дейността на БСП-Плевен
през миналата седмица.

 Недоволството от полити-
ците в мисленето на българи-
те отдавна е придобило опас-
на инерция. Енерция, която се
явява спирачка дори за малко-
то положителни политически
предложения, решения и изя-
ви. Да анализирате, когото си
искате, и да заявявате своята
неприязън и неодобрение към
някой политик или личност, е
Ваше демократично право, но
когато това се случва в серио-
зен ежедневник, за какъвто
претендирате, че сте, е обид-
но не само за Вашите читате-
ли, но и за репутацията, която
сте създали през годините. На
въпросната пресконференция
бяха коментирани и други ак-
туални теми - прехвърлянето
на НДК към Министерството на
финансите и социално-иконо-
мическата ситуация в Белене.
Изваждането от контекста на
отделни думи променят смисъ-
ла на изразената от мен пози-
ция за провеждане на рефе-
рендум за “АЕЦ “Белене”. Това

на конгреса на БСП;
 Поредицата от прескон-

ференции, които дадохме не-
посредствено след обявяване
решението на Правителството
за спиране на проекта “Беле-
не”, говорят за отговорно из-
разена политическа позиция и
ангажираност към проблема.

Бих искал да заявя още
веднъж своята категорична по-
зиция по отношение на провеж-
дането на референдум и след-
ващите парламентарни избори
за 42-ро Народно сърание, в
един ден и възможно в най-
кратък срок заради сериозните
логични арументи, които след-
ват това предложение,  и от
изключителния интерес за об-
ществото и Българската социа-
листическа партия.

Уважаема госпожо Христова,
Много е лесно с “лека ръка”

да се пишат статии, с които се
петни не само моето име, но и
името и авторитета на Обла-
стната организация на БСП в
Плевен. Плевенските социа-
листи положиха неимоверни
усилия на последните местни
избори през 2011 г., като по-
стигнаха едни от най-впечат-
ляващите резултати. Показа-
телно е, че от 11 общини в
областта имаме избрани шес-
тима кметове на общини от
БСП и един, подкрепен от нас,
избран на първи тур. Много
лесно е да се клевети в стил
“Вълко Червенков”, без да се
проучват детайлно нещата,
без да се познава социално-
икономическата обстановка и
политическите нагласи в об-
ластта. Още повече това е не-
допустимо, имайки предвид,
че вестник “Дума” не е неза-
висим вестник, а официоз на
Българската социалистическа
партия и на левицата в Бълга-
рия, който четат много от на-
шите членове и симпатизан-
ти, отделили от своите средст-
ва по 260 лева за абонамент,
когато минималната заплата в
България е 270 лв., а пенсия-
та - 145 лв.

  И в заключение искам да
кажа, че е много важно и в
политиката, и в журналистика-
та да останем на територията
на морала. Да не допускаме
манипулация, да уважаваме
достойнството на членовете и
симпатизантите на левицата.
Да покажем, че можем да оси-
гурим сигурност, справедли-
вост, реализация и защита на
всички хора, включително кад-
рите на Българската социали-
стическа партия.

Васил АНТОНОВ
Председател на Областен

съвет на БСП-Плевен

ме навежда на мисълта, че
Вашата статия, в която си
позволявате персонален
анализ, има за цел да ма-
нипулира обществото и да
налага определено влия-
ние. Отклонявате се от
първото и основно правило
на журналистиката: да бъде
обективна!

Още преди някой да бе
заговорил за провеждането
на референдум за изгражда-
нето на атомна централа
“Белене”, Областната орга-
низация на БСП-Плевен вече
бе предприела своите после-
дователни стъпки и действия.
Събитията, изброени по-
долу, потвърждават това:

 04 април 2012 г. - про-
тестен митинг срещу спира-
нето на АЕЦ “Белене” в
центъра на гр. Белене;

 07 април 2012 г. - проте-
стен митинг и последвало за-
тваряне на пътя София - Русе
(при с. Българене);

 22 април 2012 г. митинг
в центъра на град Плевен с
участието на социалисти и
симпатизанти от всички общи-
ни на Плевенска и други обла-
сти;

 20 май 2012 г. митинг в
гр. София пред НДК - по време

Реплика
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Велиана ХРИСТОВА

Петра ТАШЕВА
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парна мелница в Кавакли, че
да печелят повече пари за
семейството, той им казва:
“Синове мои, на мене не ми
се печели, а ми се работи!
Разбирате ли какво ви каз-
вам? На мене ми се рабо-
ти!...” Това беше и веруюто на
моя баща. Той, заедно със
съдружниците си дърводелци,
остави едно голямо и хубаво
предприятие - завод за мебе-
ли “Напредък” в Пловдив. Не
знам какво е станало с това
предприятие сега - след про-
мените, които проклятисваме,
също като парите. Дали не са
го продали за един лев! Жал-

на й майка на България със
сегашните управленци! Къде
се родиха, кой ги отгледа, кой
ги изучи такива, дето не мис-
лят нито за бащите и майките
си, нито за децата си! Защото
дедите и бащите им създадо-
ха всичко, що днес се разсип-
ва и разпродава, а децата им
поеха пътя по света да си
търсят хляба и да си намират
ново отечество!

  Чудех се защо татко не
обичаше да ходи на панаира
в Пловдив. Един ден разказ-
вам на леля - една от негови-
те сестри, че той нощес се е
прибрал вкъщи в малките ча-
сове. На сутринта разбрахме,
че помагал да се гаси пожар
в една от палатите на панаи-
ра. Пламнал складиран памук.
Хората направили вериги и
пренасяли вода с кофи, дока-
то дойде пожарната команда.
Тогава леля ококори очи и ми
каза: “Той се беше зарекъл
да не стъпва там, защото
един чужденец някога му
беше предложил много голям
подкуп...”  Отвратен от случая,
татко така решава да не буди
спомена и да не тревожи чи-

стата си съвест. А е можел с
тия пари да осигури един друг
живот за себе си, за семейст-
вото си. Но той живя с вдигна-
та глава и с чиста душа! Че-
стността на баща ми и днес
свети в душите ни - в моята и
в братовата! Когато след не-
говата смърт влизах в мага-
зините на Пловдив, навсякъ-
де магазинерите ме познава-
ха, посрещаха ме и ми праве-
ха услуги. Казваха: “Това е
дъщерята на Петко!” А когато
отидохме в “неговото” пред-
приятие да търсим дърводе-
лец да ни преправи спалня-
та, скочиха няколко от работ-
ниците и рекоха: “На децата
на бай Петко не бива да от-
казваме!”

  Баща ми не дочака да
види какъв лекар стана брат
ми, как го търсят и ценят бол-
ните! Един ден, когато той
вече стажуваше по пловдив-
ските болници, изнесе от ма-
зето голям пакет, увит във
вестници. Попита ме: “Знаеш
ли какво е това?” “Не знам!
Не съм го виждала. Да не е
нещо, останало от хазаите -
евреи?”” - рекох аз. Брат ми

се засмя. “При въглищата
беше. Тук има десет хиляди
долара. Преди три години ми
ги даде колега арабин - да
му ги пазя. Сега с тях замина-
ва за Щатите - да специали-
зира.”

   Боже, мой! Бащичко цял!
Десет хиляди долара са стоя-
ли в нашето мазе, което има-
ше две врати денонощно от-
ворени! За онова време това
беше цяло състояние. Ние
едва свързвахме двата края.
Мама тъчеше и плетеше, аз
работех на две места, брат ми
учеше, имахме и болна леля.
Арабинът беше преценил мно-
го добре колко струва брат ми
и му беше поверил не само
парите си, но и сигурността си.
За отплата не му беше пред-
ложил даже десет долара! А и
щеше ли брат ми да ги взе-
ме?! Та нали ние сме деца на
онзи бай Петко, дето го по-
знаваха и ценяха много хора
в Пловдив!

Как бързо се промениха
хората у нас! Как се превъртя-
ха нравите!? Как тръгнахме
по кривите пътеки, дето ни
погубват душите човешки?

те на референдума, отслабва позициите
на БСП пред действащата като един юм-
рук партия ГЕРБ и създава риск за успе-
ха на референдума. Отстоявам и ще от-
стоявам позицията си, че вътрешният раз-
нобой и недостигът на единно мнение в
БСП работят срещу успеха на нейните
действия. Да бъде клеймен един журна-
лист, че има позиция, включително по
партийни въпроси, е доста остарял ход.
Колкото до изразеното от г-н Антонов по
телефона подозрение, че изпълнявам по-
литическа поръчка, държа да го уверя,
че ако можех да изпълнявам поръчки,
щях да работя другаде.

И още нещо принципно - ДУМА не е
“официоз на БСП”. От самото си създа-
ване ДУМА е зависима от лявото мисле-
не, това пише на челото й. Категорични
сме, че е най-свободният вестник в
днешна България, включително като
изразител на мненията в БСП. Теоре-
тично вестникът може да бъде
превърнат в нечий официоз, но ще пре-
стане да бъде ДУМА. Убедена съм, че и
плевенските социалисти мислят така.

С вдигната глава и с чиста душаС вдигната глава и с чиста душаС вдигната глава и с чиста душаС вдигната глава и с чиста душаС вдигната глава и с чиста душа

* За нашите работи
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Позиция

Панчо ПАНЧЕВ

оводът да пиша на
тази тема е покърти-
телната медийна ин-
формация, че моми-

ченцето, нахапано от куче
в силистренското с. Ситово,
е починало. На обществото
ни е известно, че това не е
първият случай, в който аг-
ресивни “домашни любим-
ци” (колко неуместна тук е
думата “любимци”!) нападат
невинни хора и вече не
един и два пъти слагат не-
леп край на живота им. Това не е и първият
случай, при който жертвата е дете.

Не ни стигат немотията и глада, на които са
обречени голяма част от малчуганите (заедно с
родителите си) в иначе благодатната ни земя
България; не ни стига и масовото напускане на
вече отгледани е образовани млади наши съна-
родници (статистиката е ужасяваща), а и даваме
жертви не само при безбройните улични и пътни
автопроизшествия, но и от кучешки нападения...

И да сте чули да е осъден някой собственик
на свирепите кучетата-палачи, чиято първа спе-
циалност е да пазят нечия частна собственост,
най-често придобита по бандитски начин? Не
сте. Не съм и аз. Но нека не се отклонявам към
въпроса за съдебната ни система - за нея и в
Брюксел са наясно. Достатъчни са вълнуващите
ме подтеми от голямата тема за нашите деца -
казано шаблонно и точно “бъдещето на родина-
та ни”. Но “вълнуващи” не е най-подходящата
дума, по-уместна е “ужасяващи”. Ето някои от тях!

В момента разгръщам друга страница на ве-
стника, който е в ръцете ми, и чета, че “година
и два месеца ще лежи зад решетките шофьор-
ката, която миналата година прегази на пеше-
ходна пътека в Бургас 12-годишната Валенти-
на Димитрова.” Не мога да не се присъединя
към възмущението на почернената за цял жи-
вот майка на жертвата, която справедливо
възкликва “Да убиеш дете на пешеходна пъте-
ка и да получиш тази присъда, това е подиг-
равка.” Подигравка според мен е също съкра-
тената съдебна процедура при самопризнания
на престъпника и голямото намаляване на не-
говото наказание.

И докато родителите на изяденото от куче и
на блъснатото от автомобил на пешеходна пъте-
ка дете кършат ръце и проклинат съдбата си от
мъка, млади майки продават своите бъдещи рож-
би още от утробата си, за да изхранят другите
си деца? И това са не един и два случая. Нор-
малният човешки ум не побира подобно нару-
шаване на природните закони, такова потъпква-
не на майчиния инстинкт, присъщ и на хората,
и на животните. И най-страшното е, че като се
замисли върху безизходицата, до която са дове-
дени някои от тези родители, човек може да се
опита и да ги оправдае...

А какво става с непродадените малчугани?
Броят (според статистиката) на неграмотните
или полуграмотните сред тях е също ужасяващ.
От водеща по интелигентност и образованост
на своите граждани държава, за по-малко от
четвърт век България се нареди на опашката в
подобни класации. Като утешителна премия и
спомен за високите ни национални интелекту-
ални способности звучат непрестанно печеле-
ните и днес от наши средношколци медали по
математика и други науки на световни “състе-
зания за умове”. Тези млади таланти обаче до
един отиват да учат в чужбина, после ще оста-
нат там и ще въртят с ума си чужди чаркове.
Пак най-страшното е, че и тях не можем да ги
упрекнем.

Наглед, а и в действителност, по-малко тра-
гичен е недостигът на места в детските гради-
ни. Тук неприемливото (поне за мен) е да се
премълчава, че много от специално построе-
ните преди години (в социалистическо време)
сгради за малчуганите бяха приватизирани или
продадени за други нужди и че с новооткрити-
те (хвала за това!) се прави партийна пропа-
ганда. Но и те не стигат, та някои от родители-
те, едва намерили си работа в това време на
безработица, каквато никога не е имало у нас,
трябва да правят избор между отглеждането
на детето си или спечелването на парички за
неговото прехранване.

По линия на моите неведоми асоциации се
сещам да споделя, че парите, които се дават от
държавата като детски надбавки, са, меко каза-
но, смешни. Сякаш живеем в държава, която има
за цел да ограничи раждаемостта, а не да я
поощри. А за цените на стоките за малчугани да
не говорим! Едно време жените с малък номер
на стъпалата си купуваха хубави обувки от “Дет-
маг” - за по-евтино, а сега... Но нека оставим
носталгията по миналото, че пак ще получа уп-
реци (някои заслужени) и ще ми се говори за
свободата, на която днес се радваме. А аз ще
кажа, че децата винаги са били свободни, но
грижите за тях са били много повече от сега.

П

От дума на дума, та в... ДУМА
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Русия заложи на математиката в училище
Българската държава не може да

се похвали с подобен дългосрочен
документ, най-малкото защото по
нова демократична традиция тук
планове се правят с хоризонт от
един управленски мандат. Послед-
ните управляващи от ГЕРБ съвсем
съкратиха перспективата, сменяйки
приоритети и становища в рамките
само на работен ден. Съществува-
щите стратегии за развитие на об-
разованието, науката и младежките
политики, както и за ученето през
целия живот, са със срок на дейст-
вие до 2013 г., когато изтича и ман-
датът на правителството.

В българското политическо про-
странство извън ресорната комисия
на НС не са предмет на дебати про-
блеми за достъпността до качестве-
но образование за семейства с нис-
ки доходи и ниско ниво на образо-
вание на родителите, да не говорим
за липсата на специално внимание
към деца на миграти или деца в теж-
ка жизнена ситуация. Тези теми са
заметени трайно под килимите на
властта, вторачена в параметрите на
фискалната стабилност и в цифрите,

отчитащи тоновете излят бетон и ас-
фалт. Властта е забравила, че хора-
та са богатството на държавата, а
магистралите и строежите са само
достойнства на територията.

С приетата програма за образо-
вание, построена на фундамента на
математиката, Русия прави опит за
скок в бъдещето с амбиция

да се включи
в световната битка за
конкурентоспособност

на икономиката. Нашите доморас-
ли политици правят точно обратно-
то. С предлаганите промени в про-
екта за Закон за предучилищното и
средното образование те се чудят
как да ликвидират на практика ма-
тематическите гимназии и да ги
превърнат в обикновени общообра-
зователни училища. После сигурно
ще дойде ред и на езиковите, и на
професионалните паралелки, за да
може дебилизацията и маргинали-
зацията на образованието да побе-
ди окончателно и безвъзвратно,
осигурявайки безпроблемно съще-
ствуване на арогантната, но амби-

циозна простащина.
Талантливите деца на малка

България успешно се конкурират на
международни олимпиади по мате-
матика и природни науки с гиганти
като Русия, САЩ, Китай, Япония.
Българската държава обаче, вместо
да се грижи за тях като за безценно
национално богатство и инвестиция
в бъдещето на нацията, предпочита
да дава милиони за елитен спорт, за
производство на тютюн, за асфалт, за
авиовоаяжи на висши държавни чи-
новници и на футболисти и пр. Част-
ни фондации спонсорират школи и
пленери за дарованията ни, които
получават образование, финансира-
но от всички българи, а после с не-
устоими предложения чужди универ-
ситети ги правят част от своята ака-
демична общност. Нашата държава
няма представа и не се интересува
колко нейни младежи учат зад гра-
ница, нито каква специализация имат.

Посланието на възрожденците,
че “само с образование и просвета
един малък и изстрадал народ
може да се равнява с другите евро-
пейски народи”, е забравено. Утре
пада в жертва на Днес.

Силни... на обещания
Държавата загробва цял спорт, залъгва и футболните клубове

В
Владимир НИКОЛОВ,
Марин МИЛАШКИ
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ластта в лице-
то на вицепре-
миера Симеон
Дянков е на
път с лека ръка

Кметът на Троян Минко Акимов посвети значителна част от живота си за
изграждането на мотополигона край града

да затрие цял спорт, при
това с дългогодишна и
успешна история. Инатът
на ковчежника на репуб-
ликата ще ни излезе
през носа - не само на
мотоциклетния спорт, но
и на международния
имидж на страната ни.
Защото отказът да бъде
преведена на Българ-
ската федерация по мо-
тоциклетизъм сумата за
плащане на междунаро-
ден лиценз означава
пълно зачеркване на
този спорт у нас. Без да
сме превели парите на
Международната феде-
рация по мотоцикле-
тизъм, състезателите ни
няма да имат право да
се състезават за Бълга-
рия, а в страната ни
няма да се провеждат
стартове за световни и
европейски купи. През
първите три години от
управлението на ГЕРБ
се намираха пари за
тези лицензи, а в по-
следната година... А във
времето е инвестирано в
трасета, които заслуже-
но получават и световно
признание. Само мото-
полигонът “Горна Роси-
ца” край Севлиево за
пета година е номер 1 в
света. Такива са и тра-
сетата край Троян и
Долна Митрополия, а с
доброволен труд са
възстановени и пистата
в Хасково, и полигонът в
Айтос. Затова кметовете
на общини са единодуш-
ни, че подобно решение
обрича на гибел местна-
та икономика, живнала
заради провеждането на
световни, европейски и
национални шампиона-
ти. Младото поколение в
тези общини не само е
запалено по мотоцик-
летния спорт, но и се
възпитава на дисципли-
на и твърд характер,
така необходими за този
мъжки спорт.

Инатът да се плаща
за международен ли-
ценз ярко контрастира

на леката ръка, с която
бяха похарчени немалко
средства за стартовете
за Световната купа по
ски в Банско. Дали си за-
служаваше да се
хвърлят толкова пари, за
да може президентът
Плевнелиев да влезе в
новините с награждава-
нето на ски звезди? А
международните прояви
у нас в мотоциклетния

спорт не само са от ран-
на пролет до късна есен,
но и се предават по “Ев-
роспорт” - реклама, да-
леч по-стойностна. Но
както заяви кметът на Ха-
сково Георги Иванов, хо-
рата не протестират ма-
сово, защото масово се
страхуват от репресии.

Може би в отказа да
се намерят пари за меж-
дународния лиценз се
крие незабравеното ос-
виркване, на което бе
подложен премиерът от
зрителите на мотошоуто
в “Арена Армеец” в края
на м.г.? Или политичес-
кият мотив за антагониз-
ма на властта е предсе-
дателят на Организаци-
онния комитет “Гран при
България по мотоцикле-
тизъм” Румен Петков,
който е депутат от Коа-
лиция за България? Но
той нееднократно заявя-

ва: “Ако аз съм причина-
та да не бъде платен
лицензът, ще си подам
оставката още вчера!”
Насреща е мълчаливият
отказ на властта.

Във футбола също от-
давна тлее скандал с па-
рите от тв правата за
излъчване на мачовете.
Щедро обещаните от Бо-
рисов средства за
излъчване на срещите

по БНТ още преди мина-
лия сезон ги няма. Стиг-
на се дотам, че камери
на БНТ не бяха допусна-
ти да излъчат дербито на
последния кръг Лудого-
рец - ЦСКА, който опре-
дели шампиона. Реши-
телния мач видяха далеч
по-малко зрители по лю-
биимата на Борисов ТВ7.
Заради неполучените от
клубовете пари, призна-
ти обаче като дълг от
БНТ, и този сезон все
още няма мачове по те-
левизията. Затова и соб-
ственикът на Левски То-
дор Батков се реши на
отчаян ход и пусна в ин-
тернет дербито с Литекс.
БФС го глоби с 10 000
лв., защото нарушил
правилата за тв правата.
Как може да бъде гло-
бен клуб, който решава
да излъчва мача на соб-
ствения си сайт, при по-

ложение че няма зако-
нови пречки? Нали все-
ки клуб, за да се
издържа, трябва да ге-
нерира приходи? А голя-
ма част от тях са именно
от реклама и тв права.
Другите са от продажба
на артикули и билети. Но
нямаше как да има дого-
вор, ако не беше пре-
сметната акция на Бат-
ков. По този начин той

накара и БНТ пак да
обещае, че ще си изчис-
ти задълженията от м.г.

Всъщност държавна-
та телевизия има да
дава 1,36 млн. лв. на клу-
бовете за миналия шам-
пионат. Това са пари, от
които пак зависеше
излъчването на мачове-
те. Те лично бяха обеща-
ни от Бойко Борисов, но
още не са изплатени.
Премиерът е силен на
обещания, но като стане
напечено - “дим да го
няма”. Сега очакваме
Борисов пак да каже, че
е намерил парите за тв
правата. Да, но ще из-
плати тези пари от м.г.,
а за настоящата клубо-
вете ще се надяват. А
това е парекселанс по-
дигравка - с клубовете и
феновете. С онези, на
които управляващите
разчитат на изборите.
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очаквайте

авръх деня на своята
90-годишнина Анжел
Вагенщайн вдигна
юбилейно парти в сто-

Амгелогласний и
духовото братство

За първи път днес от 22,30 ч.
ще слушаме една нова формация
на Ачо Заберски - “Амгелогласний и
духовото братство”. Програмата
е сериозна и елегантна, аранжира-
на изцяло от Ангел Заберски. Гру-
пата се състои от Мартин Ташев
- тромпет и вокал, Михаил Йоси-
фов - тромпет, флюгелхорн, Ангел
Заберски - пиано, Борис Таслев -
бас, Стоян Янкулов-Стунджи -
барабани, Михаил Михайлов - валд-
хорна, Димитър Узунов - туба,
Тодор Бакърджиев - тромпет, Вили
Стоянов - тромбон. Вечерта ще е
посветена изцяло и стриктно на
джаз стандарти и популярни пес-
ни. Мехлем за душата, сърцето и
ухото за редовния гост на “Сту-
дио 5”, отбелязва Александра Ди-
митрова. Билетите са по 15 лв.

Цветната магия на
шевицата показват
в Пловдив

Изложбата “Шевицата - цвет-
на магия” - везба на колектив
“Росица Чуканова” с ръководител-
ка Стойка Попова, ще покаже
Регионалният етнографски му-
зей в Пловдив. Откриването е на
22 октомври от 17.30 ч. Росица
Чуканова, чието име носи клубът
от създаването си през 1968 г.,
е известна българска везбарка,
която заедно с проф. Христо
Вакарелски издирва и съхранява
българската шевица. В него през
годините са преминали много
жени с различна професия, на
различна възраст и с различни
интереси, но обединени от жела-
нието да издирят, съхранят и
предадат на поколенията след
тях красивата българска шеви-
ца. Изложбата ще гостува в РЕМ
- Пловдив, до 4 ноември, научи
ДУМА от Ангел Янков.

Почина актрисата
Силвия Кристел

На 60-годишна възраст почи-
на холандската актриса Силвия
Кристел, която ще остане в
историята на киното като “Ема-
нуела” от едноименния филм,
съобщи Вести.бг. Тя е умряла в
съня си след продължително бо-
ледуване от рак, съобщи нейни-
ят агент. Кристел е била наме-
рена от своя син Артур, роден
от брака й с актьора и писател
Хюго Клаус. Ще бъде погребана в
семеен кръг. Филмът “Емануела”
предизвика истински фурор по
света и беше прожектиран в
продължение на 13 години по
кината в Париж. Кристел се сни-
ма в общо шест продължения на
“Емануела”. През пролетта на
2011 г. актрисата гостува у нас
на 15-ия “София филм фест”.

„Мистерията на българските гласове”
открива концерта на Горан Брегович
„Мистерията на българските гласове”
открива концерта на Горан Брегович
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90-годишнината на известния
писател и кинаджия бе чествана в
ресторант „Gloria Mar” в столицата

Анжел Вагенщайн

Анжел Вагенщайн по
време на неговото

юбилейно парти,
посветено на 90-

годишнината му в
ресторант “Gloria

Mar” на “Славянска”
31 в столицата

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

бри”. Сред дошлите на търже-
ството бяха писателите Вале-
ри Петров, Леда Милева и
Христо Ганев, художничката
Милка Пейкова, председате-
лят на Българския П.Е.Н.
център и директор на ИК
“Пламък” - Георги Константи-
нов, проф. д-р Чавдар Добрев,
директорът на издателство
“Захарий Стоянов” Иван Гра-
нитски, Кольо Георгиев, Нора
Ананиева, Павел Писарев,
журналистите от в. ДУМА
Петър Бочуков и Чавдар Ши-
нов, Емил Бехар и Иван То-
каджиев - от централата на
БСП на “Позитано” 20, при-
ятели и почитатели на изве-
стния творец.

В такива моменти се на-
помня на юбиляря кога е ро-
ден, какви книги е написал и
колко филми е заснел -
обърна се с кратко приветст-
вено слово към Анжел Ваген-
щайн председателят на Съю-
за на българските писатели
Николай Петев. - Но Джеки е
в такава тийнейджърска
възраст, че това е излишно
да се прави. От неговите кни-
ги научих каква е Единаде-
сетата божия заповед на ба-
бата на Анжел, а тя е: “50
процента кафе и 50 процен-
та леблебия”. Позволих си да
съчиня и една моя Единаде-

сета божия заповед: “Да
бъдем благодарни, да не
бъдем неблагодарни!” Мисля,
че всички, които присъства-
ме тук, трябва да бъдем бла-
годарни за присъствието на
Анжел Вагенщайн в нашия
обществен и културен живот,
в българската литература и
кино. Джеки, благодарим ти,
че те има!” - заключи шефът
на Вазовия писателски съюз,
като вдигна наздравица за
юбиляря. С лични пожелания
към писателя се обърнаха
поетът Никола Инджов и

филмовият режисьор Георги
Стоянов.

По време на тържеството
Анжел Вагенщайн бе поздра-
вен лично от негово
превъзходителство послани-
ка на Китай у нас г-н Гуо
Йеджоу, както и от предста-
вители на агенция “Синхуа”.

За присъстващите на че-
стването беше показан теле-
визионният филм на амери-
канската документалистка
Андреа Сайман, посветен на
живота и творчеството на го-
лемия български творец.

ННННН
личния ресторант “Gloria Mar”
на ул. “Славянска” 31 в съсед-
ство с управата на агенция
“София прес” и Съюза на
българските писатели. Първо-
началната идея бе тържест-
вото да бъде в Централния
военен клуб на ул. “Цар Ос-
вободител”, но вместо пом-
позната шумотевица предпо-
четох това честване в по-те-
сен кръг - сподели авторът
на “Петокнижие Исаково”,
“Далеч от Толедо”, “Сбогом
Шанхай” и “Преди края на
света. Драскулки от неолита”,
сценарист на удостоения със
специалната награда на жу-
рито на фестивала в Кан
българо-немски филм “Звез-
ди” и на повече от 50 други
филми, носител на почетното
френско звание “Офицер на
Ордена за заслуги към наци-
ята”, на множество други
международни и български
награди и отличия.

Сред присъстващите на
юбилейното парти бяха близ-
ките на писателя - неговият
син Раймонд Вагенщайн и
внучката Жаклин Вагенщайн,
собственици на популярното
българско издателство “Коли-

Известният поет и преводач Ки-
рил Кадийски представи в книжар-
ския център “Гринуич” в столицата
внушителна “Антология на руската
поезия”, дело на негов многогоди-
шен труд, включваща имена на по-
ети от XII до XXI век.

При откриването на премиерата
директорът на Руския културно-ин-
формационен център в София Вик-
тор Баженов благодари на превода-
ча и съставителя на антологията и
на всички, които са били съпричаст-
ни с нейното издаване, изтъквайки,
че това е “най-доброто издание в
най-добър превод” на руска поезия
у нас въобще. Доц. д-р Людмил Ди-
митров от СУ “Св. Климент Охрид-
ски” представи новото издание, като
подчерта респектира-
щия обем и съдържание
на книгата. Дължим

Снимка АРХИВ

Каролин Кристов-
Бакарджиев е обяве-
наа за най-влиятелна-
та жена в съвремен-
ното изкуство. Нещо
повече - тя е първата
жена, оглавила класа-
цията на престижното
британско списание
“Арт ривю”. Както
подсказва фамилията
й, Кристов-Бакарджи-
ев има български
корени, но е родена в
САЩ. Тя е куратор на
изложбата “Докумен-
та 13”, която се
провежда в герман-
ския град Касел. На второ място се
нарежда Лари Гагосян, който беше
четвърти в миналогодишната класация.
Предишният победител - китаецът Ай
Вейвей, оформя първата тройка.
Каролин Кристов-Бакарджиев е родена
е през 1957 г. в Ню Джърси в семей-
ството на български емигрант лекар и
италианска археоложка. Тя завършва
история на изкуството и литература в
университета в Пиза през 1981 г. До
1999-а работи като куратор на свобод-
на практика и организира изложби в
много страни по света. От 1999 до
2001 г. е старши куратор на изложбите
в Центъра за съвременно изкуство
“P.S.1” в Ню Йорк. В момента е главен
куратор в музея за съвременно изку-
ство “Castello di Rivoli” в Торино,
съобщи БГНЕС.
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КИРИЛ КАДИЙСКИ
ПРЕДСТАВИ ВНУШИТЕЛНА
АНТОЛОГИЯ
НА РУСКАТА ПОЕЗИЯ

Кирил Кадийски

всичко това на Кирил Кадийски, кой-
то е знакова фигура в българския ху-
дожествен превод. Голямото достойн-
ство на предлаганата на български-
те читатели “Антология на руската
поезия” е, че тя запазва автентичия
глас на преведените автори - изтъкна
известният преподавател и познавач
на руската литература.

По време на премиерата актьорът
Богдан Глишев изнесе рецитал от
избрани творби на автори, включени
в антологията, а терцет “Опал”
изпълни руски романси.  “Антология
на руската поезия” е внушителна по
обем - на близо 1000 страници са
представени над 150 руски поети,
като се започне от “Слово о полку
Иго- реве”, мине се през А.С. Пуш-

кин, Лермонтов, Александър
Блок, Владимир Маяковски,
Борис Пастернак, Ана Ахмато-
ва и се стигне до Вячеслав Ку-
приянов, Йосиф Бродски и
Олег Хлебников, до имена от
съвременната руска поезия.

Антологията се издава от
издателство “Нов Златорог”, с
подкрепата на Руския култур-
но-информационен център в
София и Института за пре-
водa в Москва. За отбелязва-

не е, че последната антология на ру-
ската поезия е издадена в България
преди повече от 20 години. За пръв
път у нас Кирил Кадийски предлага
една толкова пълна панорама на
руската поезия извън контекста на
познатите тенденциозни идейни и
други предразсъдъци.
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частват Сара-Нора Кръсте-
ва, Марта Петкова, Веса
Тонова, Дарина Бедева-
Кънева, Катерина Петрова,
Никола Хаджитанев, Росен
Канев, Трифон Митев, Ки-
рил Иванов, Александър
Александров, Цецо Иванов,
Емил Йорданов. Солисти и
ансамбъл на балета и ор-

ай-големият частен
фолклорен ан-
самбъл “Българе”
навърши 10 години.
С голям концерт

амен Донев представя новия си
спектакъл “Амазонка” днес и на
22 октомври на сцена “Сълза и
смях”, научи ДУМА от Елина
Калинова от Народния театър.

“Амазонка” прави алюзия с
концертите за класическа му-
зика, в които един изпълнител
свири известен композитор.
Албена Колева представя ком-
пилацията, която съм направил
от шест мои пиеси - монолози-
те от “Амазонка”, “Ловджийка”,
миниатюрата “Финална бор-
ба”, три сцени от “Самолетът
беглец” и две сцени от пиеса-
та “Карнавал”. Откъсите са спе-
циално подбрани за нея, за-
щото носят силен емоциона-

Камен Донев с премиера на сцена „Сълза и смях”
лен, женски заряд и са фоку-
сирани върху женската чувст-
вителност и обаяние, обяснява
за новата си премиера Камен
Донев. По думите му Албена
Колева заслужава това внима-
ние, понеже е чудесна актри-
са, дълбока, интуитивна, сме-
ла и вече безразсъдна, което
Донев смята за основно акть-
орско качество.

В представлението присъ-
стват основните моменти от
житейския път на една жена.
Нейните мечти, любови, страс-
ти, борби и съкровености. Най-
хубавото е, че те са с чисто
сърце. Раждат се и си отиват
спонтанно, без да натрапват

каквото и да било, отбелязва
авторът.

Разбира се, останалите ак-
тьори са не по-малко важни.
Без тях нищо не може да се
получи - Стоян Алексиев, Тео-
дор Елмазов, Пламен Пеев,
Вяра Табакова играят персо-
нажи, с които главната герои-
ня се сблъсква. Без тях няма
да я видим както трябва, защо-
то тя се оглежда в тях, посочва
Донев. Благодаря на Елена
Иванова за чудесната сцено-
графия и костюми и на Румен
Цонев за музиката към спек-
такъла. Благодаря и на Гео за
професионалната операторска
работа, допълва Камен Донев.

„БАЯДЕРКА”

за първи път в цялостната
оригинална версия
Павел Сталински поставя прочутата творба от
Минкус на сцената на Софийската опера и балет

За първи път на сцената на Софий-
ската опера и балет ще бъде пред-
ставена цялостната оригинална
версия на балета “Баядерка” от
Лудвиг Минкус. Постановката е на
Павел Сталински. Премиерата е
днес от 19 ч., научи ДУМА от
Галина Минчева.
Един от най-вълнуващите шедьоври
на хореографа Мариус Петипа е
вдъхновен от драмата на древноин-
дийския поет Калидас и баладата
на Гьоте “Баядерка”. Трагизъм и
лирика, стремеж към щастие,
любов и свобода се преплитат в
прочутата творба, чието действие се
разгъва в древна Индия. Сюжетът
претворява страстната и всепоглъ-
щаща любов на баядерката Никия
към смелия воин Солор. Вярност,
измяна, искреност и коварство са в
основата на балетния спектакъл,
властващ през времето като апоте-
оз на пламенната любов.

К

у
София през май т.г., за да постави бале-
та “Баядерка”, който досега не е игран
у нас в пълния си оригинален вариант.
“Баядерка” е един от върховете в балет-
ното сценично изкуство. На сцената по-
единично и в масовите сцени се появя-
ват над 80 човека. Сред артистите са и
ученици от Националното училище за

танцово изкуство в София.
Павел Сталински поставя “Баядер-

ка” по Мариус Петипа, но се стреми да
даде и много от себе си за идеалното
изграждане на всеки образ и негово-
то самостоятелно звучене на фона на
цялата постановка. Сталински е възхи-
тен от работата на българския състав

и споделя, че трудно ще се раздели с
трупата и предлага през 2013-а да по-
стави на сцената на Софийската опе-
ра произведението на Адолф Адам
“Корсар”. “Корсар” заедно с другия
балет на Адам - “Жизел”, от своето
създаване през 1841 и 1856 г. не сли-
зат от световните сцени.

кестър на Софийската опера и балет,
ученици от НУТИ. Диригент е Григор
Паликаров. Сценографията е на Борян
Белчев, костюми - Християна Михалева.
Асистент-режисьорка е Риолина Топа-
лова. Репетитори са Мария Илиева,
Милена Симеонова, Ясен Вълчанов.

Следващите представления са утре
от 19 ч., на 21-ви от 16 ч. и 26 октомври
от 19 ч., както и на 24 февруари и 9
март 2013 г.

Павел Сталински е един от най-из-
вестните руски хореографи. Неговият
баща, Алексей Сталински, също е бил
балетист и хореограф. Изцяло предан
на танца е и Павел. Той пристига в

Сцена
от балета

Снимки Виктор ВИКТОРОВ

Ансамбъл „Българе”
празнува 10 години

Снимка архив на АНСАМБЪЛ “БЪЛГАРЕ”

Георги АРГИРОВ Във втория концерт-спек-
такъл “България през векове-
те” чрез музика и танци ан-
самбълът прави опит да пока-
же историята на България - от
времето на българските кано-
ве до наши дни.

Голяма изненада бе поява-
та на оперни изпълнители,
балерини и цигулари в кон-
церта. Дамското Трио сопра-
но мюзик предизвика  възхи-
щението на публиката. Фор-
мацията е създадена през
2009 г., в нея влизат Денисла-
ва Станева, Биляна Андронче-
ва и Петя Вардева. В реперто-
ара им присъстват най-изве-
стните оперни арии, евъргрий-
ни, руски песни и мюзикъли.

Другата голяма изненада
бе присъствието на “Юник
войсис” (“Уникалните гласо-
ве”). Борис Луков, Веселин
Вачев и Георги Петров също
са продуцирани от Христо
Димитров и участват в изяви-
те на “Българе”.

На сцената пред НДК бе
представена и най-новата
продукция на ансамбъла - са-
мостоятелен албум на солист-
ката Албена Вескова. Избра-

ните песни са народни, но пък
аранжиментът и направата
повече се доближават до ет-
номузиката. Певицата и
екипът й се опитват да пока-
жат този вид песни по нов
начин. Много хора гледат с
недоверие към прекаленото
смесване на новото и модер-
ното с българската народна
музика, което може да се
тълкува като ревностно пазе-
не на традицииите, но навли-
зането на новото е неизбеж-

но, убедени са артистите.
Христо Димитров, ръково-

дителят на ансамбъл “Бълга-
ре”, даде следния пример:
“Като дете може да съм на-
учил много хора и песни от
баба и дядо по един начин. В
училище и университета неиз-
бежно съм ги учил по друг
начин, защото върху тях са ра-
ботили хореографи. А сега
като хореограф, ръководител
и продуцент на ансамбъл
“Българе” аз ги представям

съвсем различно.”
Следвайки тази филосо-

фия, албумът, който все още е
в процес на създаване, много
не изненадва. Но има и нещо
изключително ново като визия
и начин на изработка. Прека-
лено много етно намира мяс-
то в продукцията. Както се
изрази Димитров часове след
концерта в НДК - последният
продукт е музикален хаос.
Много добре направен музи-
кален хаос, бих добавил аз.

Мнозина от присъствалите
на концерта си зададоха
въпроса има ли място операта
в един фолклорен концерт,
каквото основно показва ан-
самбъл “Българе”. Отговора
дава един от  тенорите. Пона-
чало операта е несъвместима
с народната музика. Но Хрис-
то Димитров, сестра му Елена
Андерсен и съпругът й Ян са и
продуценти. Те намират и про-
дуцират музикални проекти,
част от които са както “Бълга-
ре”, така и оперните дарова-
ния. Дали съвместните изяви
на “Българе”, Трио сопрано
мюзик и “Юник войсис” в кон-
церт-спектаклите, които изна-
сят в България и по света, са
резонни, всеки има правото
да преценява. А стотиците зри-
тели на концерта пред НДК
аплодираха и радушно при-
еха представлението.

Н
пред Националния дворец на
културата артистите на Христо
Димитров отпразнуваха този
юбилей. В продължение на два
часа зрителите можаха да ви-
дят малък микс от спектаклите
“Това е България” и “България
през вековете”. Тези две поста-
новки са първите продукции на
“Българе”. В тях се акцентира
върху бита на българите от
всичките седем етнографски
области. В “България през ве-
ковете” големият български ак-
тьор Георги Черкелов (за
съжаление вече покойник),
познат на зрителите от сред-
ното поколение като майор
Велински от култовия филм “На
всеки километър”, влиза в ро-
лята на пътешественик, който
обикаля непозната страна, с
непознати нрави и обичаи. В
негова памет се изигра фраг-
мент от шопски танци, които
са били любими на Черкелов.

Снимка Симон ВАРСАНО
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Култура

Честит 90-годишен юбилей на

О.З. ПОЛКОВНИК ГАТЮ
БЕНЕВ ГАТЕВ!

Роден на 19 октомври 1922 г.
в с. Жълтеш, Габровско.

Юрист.
През 1942 г. осъждан за

антифашистка дей-
ност и излежава

присъда в Плевенския,
Търновския и

Варненския затвор.
На 8 септември 1944 г.

след разбиване вратите на
Варненския затвор от по-

литзатворниците той излиза
и взима дейно участие при

сваляне на фашистката власт
в града.

В Габрово е работил като
секретар последователно на районен,
градски и околийски комитет на БКП.

Бил е делегат на петия конгрес на БКП.
През 1950 г. постъпва на работа в

МВР като следовател, заместник-началник и
началник на централното следствие на Д.С..

Водил е активна борба за ликвидиране
на допусканите по това време извращения

в следствието.
Признат е за активен борец против фашизма и
капитализма. Награждаван е с ордени и медали.

От семейството и приятели

аксим Ешкенази и фондация
“Америка за България” пред-
ставят на 20 октомври от 11
ч. в камерната зала на КК
“България” в партньорство
със Софийската филхармо-

œÂÚ˙ Ã‡ÍÂ‰ÓÌÒÍË Ë  ‡ÎËÌ ¬‡˜‡ÌÒÍË ‡ÁÍ‡Á‚‡Ú
ïðèêàçêè çà òðîìïåò
Първият от осемте концерта на програмата „Фортисимо
фамилия” е на 20 октомври в камерна зала „България”

изпълнява дори два пъти едно след
друго. Надявам се и “Фортисимо фа-
милия” да има такава съдба и успех”,
споделя Максим Ешкенази.

“Приказки за тромпет” е първият
концерт от програмата, който ще запоз-
нае децата и техните родители със зву-
ка и особеностите на инструмента. Со-
листът Петър Македонски е подбрал да
изпълни произведения, които са забав-
ни, съобразени с възрастта и интереси-
те на децата, но едновременно с това
показват тромпетовото изкуство в целия
му блясък и сложност. В програмата
влизат “История на войника” - Игор
Стравински, “Полетът на бръмбара” -
Римски-Корсаков, “Музика на водата” -
Хендел, “Индиана Джоунс” - Джон Уи-
лямс, и др. Популярен със своя музика-
лен талант, Петър Македонски е бил
първи тромпет в оркестъра на Нацио-
налната опера и балет, в Софийската
филхармония, а в момента е солист-
тромпетист в състава на Симфоничния
оркестър на БНР под диригентската
палка на маестро Емил Табаков.

“Ние нямаме за цел да направим
децата музиканти, в никакъв случай,

просто искаме те да имат правилна
представа за класическата музика.
Първият ми въпрос във всяко училище,
в което преподавам, е: “Кой от вас е бил
на класически концерт?” Единици са
били, което е тъжно. Убеден съм, че
програма като “Фортисимо фамилия”
може да промени това”, споделя Петър
Македонски.

Негов партньор на сцената ще бъде
актьорът Калин Врачански. В ролята си
на водещ обичаният от театралната
сцена, телевизията и киното артист ще
разкаже повече за инструмента, про-
изведенията и композиторите. Благо-
дарение на интригуващи, достъпни за
децата приказки и игри, разказвачът
ще въвлече присъстващите в това, ко-
ето се случва на сцената. Малко изве-
стен факт за Калин Врачански е, че в
началото на своята кариера е играл
куклен театър в Кърджали. Освен това
чухме гласа му в “Рапунцел и разбой-
никът”, където озвучи духовития Флин.
Ето защо не остава никакво съмнение,
че актьорът ще намери най-добрия
начин да грабне и задържи внимание-
то на малките зрители.

Петър Македонски

“Приказки за тромпет” ще се дири-
жира от Любомир Денев - младши. Це-
ната на билетите е 5 лв. (за деца) и 7 лв.
(за възрастни) и може да се купят на
касата на зала “България”, научи ДУМА
от организаторите.

М
ния първия от осемте концерта, част от
програма “Фортисимо фамилия”. Освен
провеждането на концерти за семейна
аудитория “Фортисимо фамилия” си по-
ставя за цел и да убеждава в ползата от
пълноценното музикално образование.
Да обедини хора и организации, които
работят в това поле, да допълва заедно
с “Фортисимо клас” училищната програ-
ма по музика, да работи за създаване
на младежки оркестри и да привлече
интереса на обществото към богатия ре-
сурс на класическата музика и нейната
сила да изгражда пълноценни личнос-
ти”, споделя Светлина Ангелова-Терзи-
ева, директорка на програмата “Форти-
симо фамилия”.

“Точно по време на “Приказки за
тромпет” ще се случи един от иден-
тичните концерти в Щатите. Зала от
2500 места всеки път е пълна с деца
и родители, като концертът се

зложба на съвре-
менна японска ка-
лиграфия от Киха-
чиро Нишиура ще
бъде представена

Посетител снима
творбата на Рейчъл

Купър и Ивана
Кузмановска в

изложбата “Скулптури
край морето”, открита

в Сидни, Австралия,
която събира световни

майстори на творби

Снимка БГНЕС Японска калиграфия на български
стихове представят в Казанлък

Кихачиро Нишиура

докато израствах, споде-
ля Кихачиро Нишиура. Ка-
лиграфията е основата на
източното изкуство спо-
ред мен. Йероглифът,
знакът е един от най-важ-
ните елементи на източ-
ната култура. И това как
да се изписват и изразя-
ват знаците, е само по
себе си източно изкуство.
Въпреки голямата важ-
ност на знака японската
калиграфия има специ-
фични начини на изразя-
ване, които могат да бъдат
смятани за “музика без
звук”. Точно този аспект е
ясната разлика между
японската и традиционна-
та китайска или корейска
калиграфия”, допълва той.

Важните елементи на
калиграфията са точките,
чертите, сенките, движе-
нията и пространството.
Тези елементи могат да
създадат нечута музика,
подобна на изпълнение
на оркестър, използващ
различни инструменти с
различно звучене, свире-
щи едно музикално про-
изведение в хармония,
което е характерно за му-
зикалната калиграфия.

“Може да се каже, че
музиката се състои от “зву-
ци, които се чуват”, но
калиграфията се състои от
“звуци, които се усещат”.
За да изразя музиката в
творбите и да довърша в
тях музикалната калигра-
фия, аз използвам лявата
си ръка, която не е доми-
ниращата ми ръка. Дясна-
та ми ръка помни техники
на писане и несъзнател-
но се опитва да пише кра-
сиво със заучени умения,
затова, използвайки лява-
та си ръка, мога да се кон-
центрирам върху изразя-
ването единствено на мо-
ите чувства и емоции”,
споделя Кихачиро Ниши-
ура по повод собствената
му техника за калиграф-
ско изписване. Авторът е
не само изтъкнат кали-
граф, но и майстор на
чаена церемония, икеба-
на и изкуството за подна-
сяне на аромати кодо.

И
от днес в Информационния
център на община Ка-
занлък, научи ДУМА от
“M3 Communications Group”.
Събитието е в рамките на
23-ите Дни на японската
култура в България. Сред
творбите има и български
стихове на Ботев и Яворов
в превод на японски. Май-
сторът калиграф извежда
на преден план усещане-
то за хармония с природа-
та и мирния свят на япон-
ската душа, които завла-
дяват заедно с неговата
лична деликатна емоцио-
налност и мощна жизне-
ност. По време на открива-
нето днес в 18 ч. Кихачиро
Нишиура (роден в Токио
през 1970 г.) ще направи
демонстрация на японска
калиграфия.

“Над 35 години се на-
слаждавам на изкуството
на четката - калиграфия-
та. С калиграфия човек
може да се занимава по
различни причини като
например усъвършенства-
не на краснописа, подоб-
ряване на концентрация-
та, просто за удоволствие,
но за мен специална при-
чина нямаше, тъй като
изкуството на калиграфи-
ята винаги беше с мен,



27 ПЕТЪК 19 ОКТОМВРИ 2012

Губивреме www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg



28 ПЕТЪК
19 ОКТОМВРИ 2012

www.duma.bg

duma@duma.bg

Основател
Стефан Продев

И. д. главен
редактор
Юрий
Борисов
yborisov@duma.bg

Зам. главни
редактори
Георги
Георгиев
ggeorgiev@duma.bg
Т а н я
Джаджева
tgeneva@duma.bg

Отговорен
секретар
Ивайло
Гиздов
igizdov@duma.bg

ТЕЛЕФОН
НА ЧИТАТЕЛЯ:
97 05 200
Адрес на редакцията:
София - 1784, бул.
„Цариградско шосе”
113 А,
Факс: 975 26 04,
автоматичен
номератор 97 05 +
вътрешен номер

ЖУРНАЛИСТИЧЕСКИ ЕКИП

АДМИНИСТРАЦИЯ

В Е С Т Н И К  „ Д У М А ”  Е  Н А С Л Е Д Н И К
Н А  ТРАДИЦИИТЕ НА В Е С Т Н И Ц И Т Е

„ Р А Б О Т Н И К Ъ ” ,
„ Р А Б О Т Н И Ч Е С К И  В Е С Т Н И К ”
И  „ Р А Б О Т Н И Ч Е С К О  Д Е Л О ”

ИЗПОЛЗВАНИ СА И ЕМИСИИТЕ НА БТА, "ФОКУС",
БГНЕС, БНР, ФРАНС ПРЕС, ИНТЕРНЕТ И ДР.

РЪКОПИСИ НЕ СЕ РЕЦЕНЗИРАТ И НЕ СЕ ВРЪЩАТ

Издател „ДУМА 2008” ЕООД

Управител Павел Бебов

Николай Малинов

ÄÓÌÀÄÓÌÀÄÓÌÀÄÓÌÀÄÓÌÀÄÓÌÀ

НАБЛЮДАТЕЛ:  Велислава Дърева

БЪЛГАРИЯ: Александър Симов - завеждащ
отдел - 230;  Аида Паникян - 218; Весел-
ка Венкова - 224; Десислава Велева;
Павлета Давидова -  215; Ралица Нико-
лова - 230; Юлия Кулинска - 251

ИКОНОМИКА: Наталия Гергова - завеж-
дащ отдел - 247; Мая Калпачка-Йова-
новска - 246; Светлана Велева - 246

СВЯТ: Галина Младенова - завеждащ от-
дел - 219; Алберт Аврамов - 220, Кри-
стиела Симеонова - 220

КУЛТУРА: Вилиана Семерджиева -
завеждащ отдел - 240; Надежда Ушева
- 240; Альона Нейкова - 239

ОБЩЕСТВО: Велиана Христова -
завеждащ отдел - 238; Ина Михайлова
- 214;   Боряна Костова - 231; Валентин
Георгиев - 232; Ева Костова -  229;
Милена Николова

ЧЕТИВО: Борис Данков - завеждащ от-
дел, редактор на “Пегас” - 244; Недел-
ник: Богдан Иванов - 225; Пардон: Чав-
дар Шинов; Художник: Анатолий Стан-
кулов

СПОРТ: Владимир Николов - завеждащ
отдел - 245, Марин Милашки - 245

ФОТО: Благовеста Цветкова - 206; Мари-
ета Томова - 206

ГРАФИЧЕН ДИЗАЙН: Валентин Аргиров;
Желязко Тенчев; Силвия Шопова;
Спаска Венева; Снежана Христова

ОФИС МЕНИДЖЪР:  Ели Мишева  -  200; 226,
факс - 975-26-04

СИСТЕМЕН АДМИНИСТРАТОР: Иван Стоянов - 250

ДИРЕКТОР МАРКЕТИНГ: Дея Йорданова - 207

ДИЗАЙН: Велислава Хубавий - 201

РЕКЛАМА: Петрана Сомлева - 205, Ива Костадинова
- 221; e-mail - reklama@duma.bg, Експонатор: 91975
в. 112; Печат: ИПК “Родина” АД - 1784 София, бул
“Цариградско шосе” 113а Номератор - 9752;  “Нацио-
нална агенция разпространение - АД” - 02/962-23-23;
“Национална дистрибуция” ООД - 02/975 20 35

РАЗПРОСТРАНЕНИЕ: Мирослав Александров, Ру-
мяна Кирилова - 208, 203; abonament@duma.bg

КАСА - 97-05-249

НАБОР: Хрисула Василева - 227, e-mail: korespondenti@duma.bg;
ПРОИЗВОДСТВО: Владимир Тополски

справочник

ÂèäèíÂèäèíÂèäèíÂèäèíÂèäèí
23 ÏëåâåíÏëåâåíÏëåâåíÏëåâåíÏëåâåí

24

ÏëîâäèâÏëîâäèâÏëîâäèâÏëîâäèâÏëîâäèâ
24

ÁóðãàñÁóðãàñÁóðãàñÁóðãàñÁóðãàñ
22

27
ÑàíäàíñêèÑàíäàíñêèÑàíäàíñêèÑàíäàíñêèÑàíäàíñêè

ÑîôèÿÑîôèÿÑîôèÿÑîôèÿÑîôèÿ
23

ÐóñåÐóñåÐóñåÐóñåÐóñå
22

ÂàðíàÂàðíàÂàðíàÂàðíàÂàðíà
22

ремето над страната днес ще бъде ясно и
тихо с минимални температури в повечето
места между 5o и 10o, по морския бряг 11-
15o, в София около 5o. Ще бъде слънчево, в

сутрешните часове на места в низините с мъгла или
ниска облачност. Ще духа слаб вятър от изток-севе-
роизток. Максималните температури ще са между
22o и 27o, в София около 23o. Атмосферното налягане
ще бъде по-високо от средното за месеца и през
деня слабо ще се понижи. Над планините ще бъде
слънчево. Ще духа слаб север-североизточен вятър.
Максимална температура на 1200 м 18o, на 2000 м
около 13o. Слънчево ще бъде и над Черноморието.
Ще духа слаб североизточен вятър. Максимални
температури между 21o и 23o.

В Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1.52955

GBP
2.45153

CHF
1.61987
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“≈À≈÷
Œ·˙˘‡ÈÚÂ ‚ÌËÏ‡-
ÌËÂ Ì‡ Ú˙ÌÍÓÒÚËÚÂ
‚ ÔÓ‚Â‰ÂÌËÂÚÓ Ì‡
Ò‚Óˇ Î˛·ËÏ ˜Ó‚ÂÍ.

Œ¬≈Õ
¬˙ÁÏÓÊÌÓ Â Ó·Ó-
ÒÚˇÌÂÚÓ Ì‡ ıÓ-
ÌË˜ÌË Á‡·ÓÎˇ‚‡-
ÌË  ̌ËÎË ÌÂÓ˜‡Í‚‡-

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
Tˇ·‚‡ ‰‡ ÒÚÂ
Í‡ÈÌÓ ‚ÌËÏ‡ÚÂÎ-
ÌË ‚ ‡·ÓÚ‡Ú‡.
»Ï‡ „ÓÎˇÏ‡ ‚ÂÓ-

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
¬ÒË˜ÍÓ ÔÂÁ
ÚÓÁË ‰ÂÌ ˘Â ÒÂ
Ô Ó ‰  Â Ê ‰ ‡
Ò˙‚ÒÂÏ ÌÂ ÁÎÂ

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
Õ‡‚ÎËÁ‡ÚÂ ‚˙‚
Ù‡Á‡, ÍÓ„‡ÚÓ ÔÓ-
‚Â‰ÂÌËÂÚÓ ‚Ë ÔÓ
Ô‡Ë˜ÌËÚÂ ‚˙ÔÓ-

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
¬˙ÔÓÒ˙Ú ÌÂ Â ‚
ÚÓ‚‡, ˜Â ÒÚÂ Á‡-
Ú‚ÓÂÌË, ‡ ÔÓ-
ÒÚÓ ÔÂ‰ÔÓ˜ËÚ‡-

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
—Ú‡ÌÂÚÂ Á‡ Ò‚Óˇ
Î˛·ËÏ ˜Ó‚ÂÍ ËÒ-
ÚËÌÒÍ‡ Ï‡ÈÍ‡,
‰‡ÊÂ ‡ÍÓ ÔÓÎÓ-

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
œÂÁ ÚÓÁË ‰ÂÌ
˘Â ÒÚÂ ÒÔÓÒÓ·ÌË
Ì‡ Ì‡È-ËÒÚËÌÒÍË
ÔÓ‰‚Ë„, ÍÓÂÚÓ Ë

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
  Ó Ì Í Û  Â Ì Ú Ì ‡ Ú ‡
·Ó·‡ ˘Â ÒÂ Ó·Ó-
ÒÚË, ‡ ‚‡¯ËÚÂ ÌÂ-
ÓÚ‰‡‚Ì‡¯ÌË Ò˙˛Á-

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
 Ó„‡ÚÓ ÒÚÂ ÔË-
ÌÛ‰ÂÌË ÌÂÓ˜‡Í-
‚‡ÌÓ ‰‡ ‚ÁÂÏÂÚÂ
Â¯ÂÌËÂ, Ó·ı‚‡-

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

ÌÓ ‚ÎÓ¯‡‚‡ÌÂ Ì‡ Ó·˘ÓÚÓ Ò˙ÒÚÓ-
ˇÌËÂ ·ÂÁ ‚Ë‰ËÏ‡ ÔË˜ËÌ‡.

Ë Ú‡Í‡ ˘Â ÛÒÔÂÂÚÂ ‚ Ú‚˙‰Â
ÏÌÓ„Ó ÌÂ˘‡.

ÒË ˘Â ÒÂ ÓÍ‡ÊÂ ÔÓ‰ ÍÓÌÚÓÎ‡
Ì‡ ıÓ‡ Ò ‚ÎËˇÌËÂ Ì‡‰ ‚‡Ò.

‚‡Ú‡ ‚Ë ÔËÌ‡‰ÎÂÊÌÓÒÚ ‰ËÍ-
ÚÛ‚‡ ‰‡ ·˙‰Â ·‡˘‡.

‰‡ÊÂ ÌÂ ÒÚÂ Ó˜‡Í‚‡ÎË ÓÚ
ÒÂ·Â ÒË.

ˇÚÌÓÒÚ Á‡ ÌÂÛÒÔÂıË, ‡ Ë Á‡
‰ÓÒ‡‰ÌË „Â¯ÍË.

ÚÂ ‰‡ Á‡Ô‡ÁËÚÂ Ò‚ÓËÚÂ ÏËÒÎË
Á‡ ÒÂ·Â ÒË.

ÌËˆË ÌÂÓ˜‡Í‚‡ÌÓ ÏÓÊÂ ‰‡ ÒÂ
ÓÍ‡Ê‡Ú ÓÚ ‰Û„‡Ú‡ ÒÚ‡Ì‡.

˘‡ ‚Ë ÒÚ‡ı ÓÚ ÌÓÒÂÌÂÚÓ Ì‡
ÓÚ„Ó‚ÓÌÓÒÚ.

¬ŒƒŒÀ≈…
œÓ ÌÂÔÓÌˇÚÌË ÔË-
˜ËÌË ÒÚÂ „ÓÚÓ‚Ë
ÔÓ-„ÓÎˇÏ‡Ú‡ ˜‡ÒÚ
ÓÚ ‚ÂÏÂÚÓ ÒË ‰‡

ÔÓÒ‚ÂÚËÚÂ ‚ Ú˙ÒÂÌÂ Ì‡ ‚Ë-
ÌÓ‚ÌËÍ‡ Á‡ ‚‡¯ËÚÂ ÒÚ‡Ë ·Â‰Ë.

☼☼☼☼☼

☼☼☼☼☼

 Œ«»–Œ√
¬ ˙ Á Ï Ó Ê Ì Ó Ò Ú -
Ú ‡  ‰ ‡  ‰ Â È Ò Ú -
‚ ‡ Ú Â  ˆ Â Î Â Û Ò -
Ú  Â Ï Â Ì Ó ,  ˘ Â

Ò Â  Á ‡ Ô ‡ Á Ë  ‰ Ó  Í  ‡ ˇ  Ì ‡
‰ Â Ì ˇ .

☼☼☼☼☼
☼☼☼☼☼ ☼☼☼☼☼

�����
☼☼☼☼☼
☼☼☼☼☼

“Â ˘Â ‚Ë ‡ÁÍ‡Ê‡Ú ÏÌÓ„Ó
ÌÂ˘‡.

Астерикс и
Обеликс: Господ
да пази Британия

Филмите до 25 октомври

Cinema City (тел.: 02 929 29 29); Cineplex (тел.: 02 964 30 07); Арена The Mall (бул. “Цариградско шосе” 115);
Арена Запад (тел.: 02 812 77 00); Арена Младост (тел.: 02 817 97 00); Mtel IMAX (тел.: 02 929 29 29);

Още една мечта

œÓÂ‰ÂÌ ÙËÎÏ Á‡ ÔËÍÎ˛˜ÂÌËˇÚ‡ Ì‡
ÔËÍ‡ÁÌËÚÂ „‡ÎÒÍË „ÂÓË. ¬ „Î‡‚ÌËÚÂ ÓÎË
Ô‡Í Ò‡ ΔÂ‡ ƒÂÔ‡‰ËÈÓ (Í‡ÚÓ Ó„ÓÏÌËˇ
Œ·ÂÎËÍÒ) Ë ≈‰Û‡‰ ¡‡Â (ÏÛÒÚ‡Í‡ÚËˇÚ ¿ÒÚÂ-
ËÍÒ), ‡ „Î‡‚ÂÌ ‰‡ÁÌËÚÂÎ Ì‡ ‰˙ÁÍËÚÂ „‡ÎË
ÓÚÌÓ‚Ó Ò‡ ËÏÒÍËÚÂ ÎÂ„ËÓÌË. œÓÒÎÂ‰ÌËÚÂ Ò‡
ÔÂ„‡ÁËÎË ÔÓ˜ÚË ˆˇÎ‡ ¡ËÚ‡ÌËˇ  Á‡ ÛÊ‡Ò Ì‡
ÏÂÒÚÌËÚÂ Ë ÓÒÓ·ÂÌÓ Ì‡ ËÁÚ˙Ì˜ÂÌ‡Ú‡ ËÏ Í‡-
ÎËˆ‡ Ë ÌÂÈÌËÚÂ ÏËÍÓÒÍÓÔË˜ÌË ÍÛ˜ÂÌˆ‡.
¬ÂÌËˇÚ ¡‡ÚÓ‚˜ÂÚÓ‡ÍÒ Â ËÁÔ‡ÚÂÌ ‚ √‡ÎËˇ,
ÓÚÍ˙‰ÂÚÓ ÒÂ ‚˙˘‡ Á‡Â‰ÌÓ Ò ¿ÒÚÂËÍÒ, Œ·Â-
ÎËÍÒ Ë ·ÛÂ ÓÚ Ï‡„Ë˜ÂÒÍ‡Ú‡ ÓÚ‚‡‡, Ò‡ÏÓ
„Î˙ÚÍ‡ ÓÚ ÍÓˇÚÓ ‰‡‚‡ Ò‚˙ıÒËÎ‡ Ì‡ ‚ÒÂÍË.

ПРЕМИЕРИ

¬ÒË˜ÍÓ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÔÓ˜ÚË ÔÓÁ‡Ë˜ÌÓ ÓÚ
Â‰ËÌ ÍÛÒ Á‡ ÓÚÍ‡Á‚‡ÌÂ Ì‡ ̂ Ë„‡ËÚÂ, Ì‡ ÍÓÈÚÓ
ÒÂ ÒÂ˘‡Ú  ÓÈÌ‡, ƒËÎˇÌ‡, »ÂÌ‡ Ë ÃË‡.
◊ÂÚËËÚÂ ËÁÓ·˘Ó ÌÂ ÛÒÔˇ‚‡Ú ‰‡ ÒÔ‡Ú ÔÛ¯Â-
ÌÂÚÓ, ÌÓ ÓÒ˙ÁÌ‡‚‡Ú, ˜Â ËÏ‡Ú ÌÂ˘Ó ÏÌÓ„Ó
Ó·˘Ó ‚ÒˇÍ‡ ÓÚ Úˇı Â Á‡Ú˙Ì‡Î‡ ‰˙Î·ÓÍÓ ‚
·Î‡ÚÓÚÓ Ì‡ ÓÚÂ„˜ÂÌËÂÚÓ Ë ÔÓÒÂ‰ÒÚ‚ÂÌÓÒÚÚ‡
Ë ËÏ‡ ÌÛÊ‰‡ ÓÚ ÒÂËÓÁÌ‡ ÔÓÏˇÌ‡. »ÁÏËÒ-
ÎˇÚ ‚˙ÁÏÓÊÌÓ Ì‡È-ÂÍÒÚÂÏÌËˇ ‚‡Ë‡ÌÚ Á‡
ÔÓÏˇÌ‡ Â¯‡‚‡Ú ‰‡ Ó·Â‡Ú ·‡ÌÍ‡. ŒÚ‚ÎË˜‡Ú
Â‰ËÌ ÍËÌÓÂÊËÒ¸Ó, ÍÓÈÚÓ ÛÊ Â Ì‡ˇÒÌÓ Í‡Í
ÒÚ‡‚‡Ú ÌÂ˘‡Ú‡, ÌÓ Ò‡ÏÓ ‚˙‚ ÙËÎÏËÚÂ. —ÎÂ‰
ÌˇÍÓÎÍÓ ‰ËÂÍÚÌË Ò·Î˙Ò˙Í‡ Ò ÏÂÒÚÌ‡Ú‡ ÛÒÍ‡
Ï‡ÙËˇ, ˆË„‡ÌÒÍË Ó·Ë‰ÊËË Ë ‚ÒˇÍ‡Í‚Ë ‰Û-
„Ë Ó·ÒÚÓˇÚÂÎÒÚ‚‡, ˜ÂÚËËÚÂ „‡ˆËË ˘Â ÒÎÓ-
Ê‡Ú ÔÂÛÍËÚÂ, ˘Â Á‡Â‰ˇÚ ÔËÒÚÓÎÂÚËÚÂ Ë ‚ÒÂ
Ô‡Í ˘Â ÒÂ ÔÓ·‚‡Ú Ò Ó·Ë‡.

Хотел
Трансилвания

Cinema City 13:00, 14:00, 15:00,
16:00, 17:00, 18:00, 20:00, 21:00

XÓÚÂÎ˙Ú ÓÚ Á‡„Î‡‚ËÂÚÓ Â Ò˙Á‰‡‰ÂÌ ÓÚ ÎÂ-
„ÂÌ‰‡ÌËˇ „‡Ù ƒ‡ÍÛÎ‡ Í‡ÚÓ ÏˇÒÚÓ, Í˙‰ÂÚÓ
Ò˙·‡ÚˇÚ‡ ÏÛ ËÁÓ‰Ë ‰‡ Ì‡ÏÂˇÚ Ï‡ÎÍÓ ÔÓÍÓÈ
‰‡ÎÂ˜ ÓÚ ‰ÓÒ‡‰ÌËÚÂ, „ÓÁÌË, ¯ÛÏÌË Ë ˜ÂÒÚÓ
˘‡Í‡˘Ë Ò ÙÓÚÓ‡Ô‡‡ÚË ıÓ‡. «‡ ‡ÁÎËÍ‡ ÓÚ
ÔÓ‚Â˜ÂÚÓ ÒË Ò˙·‡Úˇ ˜Û‰Ó‚Ë˘‡ Ó·‡˜Â, ÚÓÈ
ÁÌ‡Â, ˜Â ıÓ‡Ú‡ ÏÓ„‡Ú ‰‡ ·˙‰‡Ú ÌÂ˘Ó ÏÌÓ„Ó
ÔÓ-ÎÓ¯Ó ÓÚ ÌÂÔËˇÚÌË ÚÛËÒÚË, Á‡˘ÓÚÓ
Ò˙ÔÛ„‡Ú‡ ÏÛ Ã‡Ú‡ Â ·ËÎ‡ Û·ËÚ‡ Ë ÒÂ„‡ Ì‡
ƒ‡ÍÛÎ‡ ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ‰‡ ÓÚ„ÎÂÊ‰‡ Ò‡Ï ‰˙˘Âˇ ÒË
ÃÂÈ‚ËÒ. œÓÒÎÂ‰Ì‡Ú‡ Ú˙ÍÏÓ Â Ì‡‚˙¯ËÎ‡ 118,
ËÁÊË‚ˇ‚‡ ÒÂ Í‡ÚÓ ÏÎ‡‰‡ ·ÛÌÚ‡Í‡ Ò ·Û¯Û‚‡-
˘Ë ıÓÏÓÌË. –Ó‰ËÚÂÎÒÍËÚÂ ÔÂËÔÂÚËË Ì‡
ƒ‡ÍÛÎ‡ Ó·‡˜Â Ò‡ Ì‡ Ô˙Ú ‰‡ ÔË‰Ó·ËˇÚ ËÁˆˇÎÓ
ÌÓ‚Ë ËÁÏÂÂÌËˇ, ÍÓ„‡ÚÓ ÏÎ‡‰ËˇÚ ˜Ó‚ÂÍ ƒÊÓ-
Ì‡Ú‡Ì ÓÚÍË‚‡ ÔÓ ÒÎÛ˜‡ÈÌÓÒÚ ıÓÚÂÎ ì“‡ÌÒËÎ-
‚‡ÌËˇî.

Cinema City 14:50, 17:15, 19:30, 21:50
Cinema City 13:40, 14:40, 15:40, 16:40,
17:40, 18:40, 19:40, 20:40, 21:40, 22:40
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Обективът се шегува ВИЕТНАМ ПОРЪЧА ОЩЕ
ДВА КОРАБА ЗА ВМС

Ц

Русия разработва
нова универсална САУ
Машината ще бъде за нуждите на Въздушно-десантните войски на страната

Самоходната установка "Вена"

ентралният научно-из-
следователски институт
по точно машинострое-
ние е пристъпил към

разработката на нова универ-
сална самоходна артилерий-
ска установка за Въздушно-
десантните войски на Русия.
Това е разказал временно
изпълняващият длъжността
генерален директор на ЦНИ-
ИТОЧМАШ Дмитрий Семизо-
ров. По думите му съз-даване-
то на установката се води в
рамките на опитно-конструк-
торските работи по проект "За-
уралец". "Тя трябва да се пре-
возва по въздуха и да бъде
спускана от самолети. Трябва
да преминава навсякъде като
всяка бронирана машина и да
води огън на същата далечи-
на, която изискват и обикно-

вените сухопътни войски. Сло-
жете всички тези елементи в
едно, и ето, това ни предстои",
е разказал Семизоров. Уста-
новката ще обединява въз-
можностите на миномет, гау-
бица и оръдие. Това вече е
било използвано в артиле-
рийските системи "Нона" и
"Вена". Те могат да водят огън
както със 120-милиметрови
снаряди за артиллерийските
установки, така и с всички
видове мини от този калибър,
включително и с боеприпаси,
стандарт на НАТО.

В номенклатурата на
въоръженията на "Вена" също
влиза корегируем снаряд "Ки-
толов-2М", способен да по-
разява наземни бронирани
цели, движещи се със скорост
до 40 километра в час.

Унищожаването на необозначения безпилотник

Снимка TSNIITOCHMASH.RU
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ластите в Израел имат намерение да въведат нови изисквания към
ответниците на системата "свой-чужд" за малки и леки летателни апа-
рати, а също и за самолетите и вертолетите от авиацията с общо
назначение, съобщава Flightglobal. Съгласно новия законопроект изи-

скванията ще важат за всички летателни апарати, включително БПЛА,
изпълняващи полети над территорията на Израел. Освен това диспечерски-
те служби на гражданските летища трябва да поддържат постоянна ра-
диовръзка с диспечерските служби на ВВС на Израел. Така израелските
военни ще могат да получат пълна картина за прелитанията на всякакви
летателни апарати над територията на страната. Подготовката за новите
правила се провежда от 6 октомври т.г., когато израелски изтребители F-16I
прехванаха необозначен безпилотник, за който се предполага, че е бил
запуснат от територията на Ливан. Както отбелязва YnetNews, апаратът е бил
задействан в събота, когато ВВС на Израел занижават контрола заради
голямото количество от намиращи се във въздуха делтапланери и самолети
от гражданската авиация. Предполага се, че сваленият безпилотник е при-
надлежал на Иран. В момента израелските инженери изучават конструкция-
та му. Между другото, апаратът е пребивавал във въздуха повече от три
часа и е бил прехванат от израелските ВВС само след 20-минутен полет над
територията на Израел. При това военните продължително време даже не са
се опитали да опознаят апарата. Това навлизане на безпилотен апарат във
въздушното пространство на Израел е трето поред от 2004 г. насам. Пове-
чето опити за запускане на разузнавателни апарати от територията на
Ливан или сектора Газа са пресечени от ВВС на Израел.

ВМС на Виетнам поръча на държавни ком-
пании строителството на два нови кораба - па-
трулен катер, виетнамски проект TT-400TP, и ра-
кетен катер, руски проект 1241.8 "Молния", съоб-
щава Jane's, цитирайки виетнамските СМИ. Със
строителството на TT-400TP ще се заеме Hong
Ha Shipbuilding Company, а на руския катер - Ba
Son Shipyard. Строителството на първия катер,
проект TT-400TP, получил обозначението HQ-272,
започна през септември 2011 г. През март т.г.
корабът получи въоръжение. Също по това вре-
ме бе достроен вторият кораб от проекта - HQ-
273. Катерите от проекта TT-400TP са с водоиз-
местване около 480 тона и развиват скорост до
32 възела. Бойният им радиус се предполага, че
е около 4000 километра. Катерите TT-400TP са
планирани за патрулиране в териториални води.
Въоръжени са с артилерийски установки АК-176

Катерът HQ-272

и АК-630, калибър 76 и 30 милиметра съответно,
а и с 12,7-милиметрови картечници. Оборудвани
са с радар за управление на огъня МР-123-02 с
лазерен далекомер и навигационна система
"Фуруно". Първите два катера, проект 1241.8
"Молния", руско производство, ВМС на Виетнам
получиха през октомври 2011 г. Следващите
четири кораба бяха построени във Виетнам.
Общо численността им ще достигне 12 единици.
„Молния" имат водоизместване около 480 тона
и развиват скорост до 42 възела. Въоръжени са
с артилерийски установки АК-176 и АК-630 и
могат да бъдат оборудвани с противокорабни
ракети "Термит" или "Москит" и ЗРК "Стрела-3".

L-159 ALCA

Снимка RICHARD�SEAMAN.COM

рак е постигнал договореност
с Чехия за закупуването на
24 учебно-бойни самолета.
Това е съобщил говорителят

на иракския премиер Нури ал Ма-
лики – Али ал Мусави, който е бил
на преговори в Прага. Тази инфор-
мация бе потвърдена и от говори-

тел на чешкото министерство на от-
браната, съобщава Ройтерс. Става
дума за чешките леки дозвукови
самолети L-159 ALCA. Стойността
на сделката, според представител
на военното ведомство на Чехия,
може да достигне до милиард до-
лара. Постигнатият с Ирак договор
се разглежда в страната като го-
лям успех.

Ирак провежда превъоръжава-
не на своите ВВС, с цел да устано-
ви по-надежден контрол върху
въздушното пространство на стра-
ната, което се твърди, че в момента
може безпрепятствено да се из-
ползва от Иран за транспортиране
на оръжие за Сирия. За целта през
септември 2010 г. Багдад закупи от
Вашингтон 18 изтребителя F-16IQ,
като впоследствие поръчката беше
удвоена. Първите американски са-
молети Ирак трябва да получи през
септември 2014 г.

В момента иракските ВВС имат
на въоръжение леки щурмови са-
молети Cessna AC-208, разузнава-
телни AMD Alarus CH2000, Beech-
craft Super King Air 350 и Seabird
Seeker ER SB7L-360A, транспортни
самолети Lockheed Martin C-130E,
Cessna 208B и King Air 350ER, учеб-
ни самолети Utva Lasta 3 и 15
Hawker Beechcraft T-6A, а също и
транспортни вертолети Ми-171Е.

Може да не си Рамбо, но когато си красива, може да се
разхождаш навсякъде само по... бронежилетка



30 о четете скоро

Жив     т
В РИТЪМА НА
ЗАБАВЛЕНИЕТО
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- Твоят мъж с какво се зани-
мава?

- С бира.
- Произвежда или търгува?
- Купува и пие...

Акад. ВАСИЛ ГЮЗЕЛЕВ, историк
ВЕСЕЛИН ИВАНОВ, волейболист
ЕМИЛ ХЪРСЕВ, финансист
ИВАН ДИМИТРОВ, дипломат
МАРГАРИТА КАРАМИТЕВА, актриса
ОЛЕГ КОВАЧЕВ, оператор, актьор
ПАВЕЛ ПИСАРЕВ, журналист
РУМЕН КЪНЧЕВ,
бивш зам. военен министър
Проф. ТОМА ВЪРБАНОВ, художник

www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

ÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍ

ÊÀËÅÍÄÀÐÊÀËÅÍÄÀÐÊÀËÅÍÄÀÐÊÀËÅÍÄÀÐÊÀËÅÍÄÀÐ

19
† Св. преподобни

Йоан Рилски чудотворец († 946).
Св. пророк Йоил (IX век пр.Хр.). Св. мчк
Уар и с него седем християнски учители
(† ок. 307). Блажена Клеопатра († 327) и
синът й Иоан. Св. свщнмчк Садок

Най-великият светец на българската
земя - преподобни Иван Рилски, се родил
около 876 г. в Скрино, разположено в
гънките на Осоговската планина край р.
Струма (край Дупница). Бил съвременник
на княз Борис и на неговия син Влади-
мир, на цар Симеон Велики и на Симео-
новия син цар Петър. До 25-годишната си
възраст бил пастир. От малък в душата на
Иван започнала да се развива и крепне
религиозната вяра. Желанието на младе-
жа било да се посвети напълно в служе-
ние на Бога и в някоя света обител да се
отдаде на монашески живот. Преподобни
Иван Рилски се подвизавал на много
места, докато най-после се установил в
прекрасната рилска планинска пустиня,
където останал до края на живота си. Там
той основал манастир, който съществува
вече хиляда години. Извършил много
чудеса през живота си и подир смъртта
си: изцерил от разни болести благочести-
ви люде, опазва манастира си чрез сво-
ята благодатна сила. Починал на 18 ав-
густ 946 г. на около 70 години. Преподоб-
ният Ив. Рилски е небесен покровител на
българския народ и се ползва с народна-
та благоговейна почит.

В Грузия откриха фонтан, от
който ще се лее националната
алкохолна напитка “чача”, пре-
дадоха руските медии. На откри-
ването на “алкохолния фонтан”
гостите опитаха от национална-

ъбни протези за
възрастни хора и си-
ликонови импланти за
претърпели операция
жени с карцином на

Модели представиха колекция
творби на френския дизайнер
Жан-Пол Готие по време на
експошоу в колумбийския град Кали

82-годишна австрийска пенсио-
нерка обезвреди с голи ръце бан-
дит по време на банков обир. Инци-
дентът с комичен привкус станал в
град Санкт Егиден-ам-Щайнфелд, на
около 50 км от Виена. В банката
нахлул мъж с маска, пистолет и са-
моръчна бомба. Клиентите залегна-
ли до един, а бандитът наредил на
касиера да му предаде наличните
пари. Докато той тъпчел пачките в
сака си, 82-годишната Герда Вали-
кер се нахвърлила върху него с боен
вик: “Щом ти трябват пари, намери
си работа, мързеливец такъв!”, ци-
тира я БГНЕС. В завързалата се
схватка маската на бандита се из-

чените направили перфектния портрет на
идеалната жена с помощта на анкета, в
която участвали само представители на
силния пол. На първо място 80 на сто от
мъжете смятат, че тя трябва да има кули-
нарен талант, тоест да умее да готви вкус-
но, съобщи БГНЕС. След това са чувство-
то за хумор и любовта към децата и жи-
вотните. На четвърто място е способност-
та да изслушва и да се жертва в името на
любимия. Красотата и сексапилът също
са много важни фактори за силния пол.
Чак след това мъжете нареждат интелек-
та и способността на приятелката им да
води разговор. Спокойният нрав също не
е за пренебрегване. Господата не си па-
дат по жени с буен и неуравновесен ха-
рактер, или поне не и за сериозна връзка.

„Хипнотик” свири в музея
на порцелана в Цюрих
„Хипнотик” свири в музея
на порцелана в Цюрих
„Хипнотик” свири в музея
на порцелана в Цюрих
„Хипнотик” свири в музея
на порцелана в Цюрих
„Хипнотик” свири в музея
на порцелана в Цюрих

Íà áàë ñúáèðàò ïàðè
çà ïðîòåçè è èìïëàíòè
Чаровната Гери Дончева и актьорът Веселин Плачков са
водещите на благотворителното събитие в Плевен днес

Альона НЕЙКОВА Радоев”. Организатор на
благородното събитие, което
ще се състои днес, е фонда-
ция “Св. Иван Рилски”. Док-
тор Елиза Георгиева е не
само неин управител и една
от учредителите й, но също
така оглавява МБАЛ и ДКЦ
“Св. Панталеймон” в Плевен
и е една от 9-те наградени с
приза “Мисис дама на годи-
ната 2012”. Отличието се
връчва единствено на жени
с доказано положително име
в обществото, уточниха за
ДУМА от консултантска къща

“От игла до конец”.
Първият благотворителен

бал, организиран от фонда-
цията, се проведе през март
т.г. Съпричастност към каузи-
те на “Св. Иван Рилски” про-
явиха много политици, биз-
несмени и интелектуалци.
Благодарение на събраните
средства бе създаден моби-
лен стоматологичен кабинет,
който от май досега дари
150 зъбни протези на соци-
ално слаби възрастни хора
от 5 села на област Плевен.
Първата пациентка, която

получи гръден силиконов
имплант от фондация
“Св. Иван Рилски”, е 57-го-
дишна. Интервенцията бе
извършена в МБАЛ “Св. Пан-
талеймон - Плевен” ООД от
хирурга-онколог д-р Румен
Стоянов и пластичния хирург
д-р Живко Димитров.

От фондацията уточняват,
че се стремят още много хора
да получат стоматологична
помощ, както и да се даде
шанс на жените с карцином
на гърдата да се чувстват
пълноценни.

80% ОТ МЪЖЕТЕ:
ИДЕАЛНАТА ЖЕНА
ТРЯБВА ДА ГОТВИ

Баба обезвреди банков обирджия
хлузила, а банкнотите се разпилели
по пода. Мъжът се уплашил и побег-
нал, но бил арестуван още същия
ден, тъй като охранителните камери
го заснели и полицията лесно го
идентифицирала. Пистолетът му се
оказал имитация, но не и взривното
устройство, което той заплашвал, че
ще задейства. Герда Валикер дала
отпор на престъпника, тъй като не
обичала несправедливостта и мързе-
ливците. “Получавам 800 евро пен-
сия, а съм се трудила цял живот. Как
така този негодник ще граби, за да
не работи? Това са спестяванията все
на хора, трудили се честно и почте-
но десетилетия, подобно на мен!”

епубликувана оригинална нотна партитура от Лудвиг
ван Бетовен бе продадена за 252 750 евро на аукци-
он на “Сотбис” в Париж. Партитурата бе част от
колекцията на френския банкер Андре Майер, почи-
нал преди 50 г. Пръв
притежател на нотния
ръкопис е колекцио-
нерът Алойс Фукс,
купил го на аукцион
през 1827 г. веднага
след смъртта на Бето-
вен. По-късно негов
собственик става пол-
ският композитор
Фредерик Шопен,
съобщава БГНЕС. На
аукциона в Париж бе
продаден и нотен
ръкопис за струнен
квартет на Арнолд
Шьонберг за 240 750
евро - рекордна сума,
плащана за оригинална
партитура на австрийския композитор, починал през
1951 г. Първо издание на партитура за чембало в
шест части от Йохан Себастиян Бах пък бе изтъргу-
вана за 228 750 евро.

Един месец дели родните фенове от първата
им среща с мегазвездата Дженифър Лопес на
родна територия. Истерията по латината вече
започва да се усеща и това рефлектира върху
продажбите на билетите. Седящите места в сто-
личната “Арена Армеец София” от 110 и 90 лева
са на привършване.  За разлика от тях най-евти-
ните билети - тези от 60 лева, вече са напълно
изчерпани, научи ДУМА от Пламена Партенио-
тис. Подобен е случаят и с пасовете, даващи
достъп най-отпред. Билетите от 130 лева също са
в ограничен брой и се очаква много скоро да
свършат. Организаторите от “Symphonics
Entertainment Group” припомнят, че преди броени
дни концертът на звездата в Румъния бе отменен.
Това доведе до голям интерес на фенове на
Лопес от съседите ни. Очакват се и доста голям

АЛКОХОЛЕН ФОНТАН ЩЕ
ЧЕРПИ ГРУЗИНЦИ И ТУРИСТИ

та напитка, която веднъж сед-
мично ще блика от чучура за
радост на гостите и местните
жители. Властите очакват фон-
танът да се превърне в туристи-
ческа атракция, която ще при-

влича стотици посетители към
Грузия. Изграждането му е стру-
вало 490 000 долара. Местното
питие е направено на основата
на гроздето и наподобява по
вкус на италианската “грапа”.

процент от гръцките фенове на звездата да пред-
почетат софийския концерт пред този в Атина
поради логистични причини. Междувременно
Дженифър Лопес даде ексклузивно интервю на
представител на родните организатори, което се
очаква съвсем скоро да бъде завъртяно в ефира
на медийните партньори. В него Джей Ло обеща-
ва доста изненади по време на участието й в
България.

Свършват билетите за
концерта на Дженифър Лопес
Свършват билетите за
концерта на Дженифър Лопес
Свършват билетите за
концерта на Дженифър Лопес
Свършват билетите за
концерта на Дженифър Лопес
Свършват билетите за
концерта на Дженифър Лопес

Четвърт милион евро за
партитура на Бетовен

Н

З
гърдата ще бъдат закупени
със средства, събрани на бла-
готворителен бал в Плевен.
Водещи на проявата, която
ще стане факт за втори път,
ще са чаровната Гери Дон-
чева и Веселин Плачков,
който е актьор в Плевенския
драматичен театър “Иван

Снимка БГНЕС

Снимка SEG

У



31 ПЕТЪК 19 ОКТОМВРИ 2012

Спорт www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

гледайте

резултати

!
ПОРАДИ НАТРУПАНИЯ ДЖАКПОТ
ЧИСЛАТА ОТ ТИРАЖ №83 БЯХА
 ИЗТЕГЛЕНИ СЛЕД РЕДАКЦИОННОТО
ПРИКЛЮЧВАНЕ НА БРОЯ

ПО БНТ СВЯТ
ВОЛЕЙБОЛ

17.30 Пирин Балканст-
рой - ЦСКА

ПО НОВА СПОРТ
21.45 Шефилд Уензди

- Лийдс Юнайтед
ПО ЕВРОСПОРТ 2

21.30 Хофенхайм - Гройтер Фюрт

Лудогорец - ЦСКА
на старта за Купата
Локо Пд и Литекс е другото дерби в 1/16-финалите на турнира

В
Мариан ВЛАДИМИРОВ

Силистра 2009 - Чавдар Етр; Миньор
Пк - Етър; Берое - Академик Св; Локо Мз
- Калиакра; Евроколеж Пд - Ботев Пд;
Спартак Вн - Раковски 2011; Пирин ГД -
Монтана; Спартак Пл - Черноморец Бс;
Левски - Пирин Разл; Ботев Вр - Нефтохи-
мик; Локо Сф - Мастер Бс; Лудогорец -

Купа на България,
1/16-финали

ЦСКА; Банско - Видима-Раковски; Любимец - Славия;
Струмска слава - Черно море; Локо Пд - Литекс

и ц е ш а м п и о н ъ т
ЦСКА се натъкна
на шампиона Лу-
догорец още на 1/
16-финал в турни-

ра за Купата на България,
жребият за който беше изтег-
лен вчера вече с участието и
на отборите от елита. Тази
година регламентът е проме-
нен и победителите ще се
излъчат в 2 мача при разме-
нено гостуване, но при всички
положения единият от двата
водещи тима ще приключи
учаситието си още в първия
етап.

Според предварителната
програма първите срещи ще
се играят на 31 октомври (1
ноември), а реваншите на 24
(25) ноември. Първият сблъсък
е в Разград, където “червени-
те” загубиха с 0:1 на 22 сеп-
тември в мача от III кръг.

Спорещият за първо място

Левски за поредна година из-
тегли лек жребий в тази фаза
и се натъкна на втородивизи-
онния Пирин Разлог.

Най-голям късмет се падна
на Ботев Пд, който ще срещне
съгражданите си от Евроколеж
- най-нискоразредния тим в
турнира, който се състезава в
“А” областна група.

Локомотив Пловдив обаче
се натъкна на Литекс във вто-
рия най-сериозен двубой меж-
ду тимове от елита. Още по 2

мача помежду си ще имат
елитните Миньор и Етър, Пи-
рин ГД и Монтана.

“В Лудогорец не се притес-
няваме от никой, въпреки че
изтеглихме един от най-труд-
ните съперници, но това е во-
лята на жребия. Играем си
двата мача и се надяваме да
продължим в следващия кръг.
Нашият отбор играе еднакво
добре и като домакин, и като
гост. Изповядваме един стил.
Така че няма от какво да се

притесняваме. Закачките вече
са част от играта. ЦСКА, есте-
ствено, е преодолим отбор.
Мисля, че треньорите и футбо-
листите ни ще направят всич-
ко възможно, за да продължим
напред”, коментира админист-
ративният директор на Лудо-
горец Георги Караманджуков.

“Доволен съм, че Лудо-
горец и ЦСКА се паднаха
един срещу друг. Ако ние
про-дължим напред, конку-
ренцията в следващите фази
ще бъде по-малка. Приема-
ме нашия жребий нормал-
но. Домакини сме за първи
път от много време, но сега
се играе в 2 мача. Така се
губи малко от интригата,
особено когато се паднат
отбори от различни групи.
Ние обаче сме длъжни да
се съобразим с решението
на наредбата и това на
Изпълкома”, заяви финансо-
вият директор на Левски
Константин Баждеков.

Футболист №1 на XX век Пеле
присъства със съпругата си на

церемонията по награждаването на
Златан Ибрахимович с наградата

“Златен крак” за 2012 г. Ибра грабна
приза след анкета на феновете,

продължила 4 месеца. Тази награда се
връчва само на играчи над 29 години.

Шведът наследи легендата на
Манчестър Юнайтед Райън Гигс.

Награждаването се състоя в Монако
в присъствието на принцеса Стефани

и сина й Луи Дюкрюе, както
и на футболни звезди като Ерик

Кантона и Лотар Матеус, бивш
селекционер на България

Левски бе глобен с 10 000 лв. от
Дисциплинарната комисия (ДК) на
БФС. Санкцията се разпределя на
2 части по 5000 лв., като едната е
за нерегламентираното излъчване
на мача Левски - Литекс (2:1) в
сайта на “сините”, а другата зара-
ди изказванията на собственика
Тодор Батков след същия двубой.

Глоба от 5000 лв. също заради
нерегламентирани изказвания отне-
се и търговският директор на ЦСКА
Георги Павлов.

Локо Пд бе наказан с последно
предупреждение за лишаване от
домакинство заради инцидента в
ложата на “Лаута” по време на мача
с Лудогорец. Отделно на пловдив-
чани е наложена глоба от 2000
лева. Футболистът на Берое Елио

„СИНИТЕ”
ФАВОРИТ
В ДЕРБИТО

Левски беше обявен за фаворит от
букмейкърите във “вечното дерби” с
ЦСКА. “Bet-at-home.com” даде коефици-
ент от 1,90 за “сините”. Успехът за “чер-
вените” е фиксиран със ставка 3,55. Ра-
венството е оценено на 3,50. Според
австрийския букмейкър Левски ще вкара
първи гол, като коефициентът за това е
1,60.”Вet-at-home.com” ще раздаде 10
награди по 100 лв., ако в мача бъдат
отбелязани 3 или повече попадения.
Двубоят ще бъде предаван по БНТ1 и
БНТ Свят, стана ясно след последната
работна среща между генералния дирек-
тор на БНТ Вяра Анкова и ръководството
на БФС в присъствието на заместник-
министъра на финансите Владислав Го-
ранов и на Валентин Михов като пред-
ставител на фирмата, която продаваше
футболните права през миналия сезон.

ГЛОБИХА ЛЕВСКИ С 10 000 ЛВ.,
ЦСКА С 5000, ГАДЖЕВ МИНА
БЕЗ НАКАЗАНИЕ ЗА СЪБОТА

Мартинс е наказан от ДК за 2 сре-
щи и 1000 лв.

ДК обаче реши, че халфът на
Левски Владимир Гаджев е
изтърпял наказание и ще играе в
дербито срещу ЦСКА в събота.
След 3-часово заседание длъжно-
стните лица решиха, че националът
заслужава един мач наказание за
червения си картон срещу Локо Сф
в VII кръг и футболистът вече е
изтърпял санкцията си при победа-
та с 2:1 срещу Литекс седмица по-
късно. Гаджев е глобен и 500 лева.

“Не става дума нито за ритане,
нито за настъпване, както твърде-
ше главният съдия. Най-точното оп-
ределение е груба игра”, мотивира
решението за едната среща нака-
зание шефът на ДК Юри Кучев.

„Не сме хулигани,
не сме престъпници,
а държавата ни тре-
тира като такива”, за-
явиха в Пресклуб
“България” от Сдруже-
нието на футболните
привърженици. Пред-
ставители на фен клу-
бовете на ЦСКА, Лев-
ски, Берое, Локомо-
тив Сф, Локомотив Пд,
Ботев Пд, Славия,
Пирин Бл, Нефтохи-
мик Бс, Ботев Вр с
болка разказаха как
многобройна полиция
окупира стадионите и
пространството около
тях, все едно че на-
среща идват пълчища
убийци. За мач на
Пирин с 500 зрители
на стадиона имаше

Ултраси протестират срещу полицейското насилие
Снимка Мариета ТОМОВА

офийският районен съд осъди 4-ма ултраси на задържане в
поделенията на МВР заради участието им в сбивания и хвърля-
не на запалени предмети по време на мачове. Един от тях
остана в ареста 12 часа, 2-ма по 72 часа и 1 - 10 денонощия.

Представители
на фен

клубовете на
водещите

отбори от
страната

изразиха
протест

срещу
полицейските

репресии, на
които са

подлагани по
време на

футболни
мачове

55 полицаи, каза Кон-
стантин Капчин от
Пирин. „Не може за
една запалена факла
да извеждат момче с

белезници от дома
му”, допълни Румен
Първанов от Локо Сф.
Той разказа как на-
чалникът на Дирекци-

ята за борба с футбол-
ното хулиганство Ан-
тон Златанов е раз-
глобил протезата на
инвалид, за да търси
скрит наркотик.

Феновете са кате-
горични, че цялото им
очерняне е преднаме-
рено, за да се оправ-
дават раздутите поли-
цейски щатове за бор-
ба с футболното хули-
ганство.

Фен клубовете на-
стояват преди второ-
то четене на поправ-
ките в Закона за
опазване на общест-
вения ред по време
на спортни меропри-
ятия да отпаднат ня-
кои текстове като
пълната забрана за

посещение от мало-
летни на мачове и
състезания. Фенове-
те искат да се върне
разрешението за
употреба на пиротех-
нически средства при
определени изисква-
ния, както и да се
въведе наказателната
мярка полагане на
общественополезен
труд вместо плащане
на глоба както е по
Указа за дребното
хулиганство. Сдруже-
нието разпространи
още 2 декларации -
за годишнината от
убийството на младия
Ангел Петров от Ка-
туница и опитите това
да се представи като
пътен инцидент. Дру-
гата декларацията
е с искане да бъде
отхвърлен проектът
за съвместни филмо-
ви продукции между
България и Турция
на историческа тема
след подписване на
спогодбата между
министерствата на
културата на двете
страни. Феновете са
убедени, че история-
та ще бъде отразена
превратно, в интерес
на нашите съседи,
които вероятно основ-
но ще финансират
продукциите.

Ашли Коул се опитва акробатично да
изчисти топката в световната

квалификация на Англия с Полша (1:1)
във Варшава. Уейн Рууни (31) изведе
“трите лъва”, а защитникът Камил

Глик (70) донесе точката на
домакините. Мачът бе отложен с 24

часа заради проливен дъжд в полската
столица. В класирането Англия води с

8 т., а Полша е на 3-то място с 5 т.,
но с мач по-малко

С

Снимки БГНЕС

Хубчев смени
Ганчев в Берое

Петър Хубчев замени Ивко
Ганчев начело на Берое. Шефове-
те на заралии направиха рокада-
та след домакинската загуба от
Черноморец с 0:1 в изтегления
мач от IX кръг на “А” група. До-
сега Хубчев изпълняваше функ-
циите на спортно-технически ди-
ректор, а договорът му като
треньор ще е до края на есенния
полусезон. Ганчев пък застана
начело на Берое в края на мина-
лото първенство, след като ста-
на ясно, че Илиан Илиев ще по-
еме Левски. В момента заралии
са 9-и в класирането с 10 т.
Загубата бе 5-а за Берое този
сезон. Пред 1500 зрители на ст.
“Берое” гола вкара Тодор Палан-
ков още в първата минута с шут
от 25 м. С победата “акулите”
събраха 12 т. и се изкачиха 7-и.

Осъдиха 4-ма фенове,
оправдаха 6-има

6 от общо 20 души, изправени пред съда за футболно хулиганство,
са оправдани. Други 7 са наказани с глоба. С по 200 лв. са глобени
5-има за използване на факли и димки. На един нарушител е нало-
жена глоба 750 лв. и забрана да посещава спортни прояви в стра-
ната и в чужбина в продължение на 1 година, защото е участвал в
сбиване. С 500 лв. и забрана да присъства на мачове за година е
наказанието на 7-ия нарушител. Едно от делата е отложено, за да се
даде възможност на подсъдимия да наеме адвокат.
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Стр. 31

Фенове
срещу
полицейското
насилие

гледайте

ПО ЕВРОСПОРТ
СНУКЪР

10.30 и 15.45
Европейски тур

Белгия, пряко
ТЕНИС

12.00 Турнир в Москва
(жени)
ПО TV+

БАСКЕТБОЛ
20.00 Берое-Левски

Веселин Топалов спечели
европейската клубна титла
по шахмат с отбора на СО-
КАР (Азер) на шампионата в
Ейлат, Израел. В последния
VII кръг тимът на национал-
ната петролна компания на
Азербайджан отнесе руския
Томск-400 с 5:1 т. и така из-
превари защитаващия титла-
та си Санкт Петербург, който
надделя над Ашдод (Изр) с
4:2 т. В партия на III дъска
русенецът надигра молдов-
ския гросмайстор Виктор Бо-
логан и завърши с 2-ри пока-
зател от състава на СОКАР,
като събра  4,5 т. от 6 срещи.
Най-добре за азерите се
представи съперникът му в
Мача на претендентите в
София 2009 Гата Камски
(САЩ), който взе 6 т. от 7
изиграни партии на V дъска.
В състава на новите евро-
шампиони на първите 2 дъски
играха местните звезди Тей-
мур Раджабов и Шархияр Ма-

Гросмайстор Веселин Топалов (в средата) позира със
златния си медал от шампионата в Ейлат

Топалов е клубен
еврошампион

При жените руският АВС
(Краснотуринск) с Антоа-
нета Стефанова завърши
5-и със 7 т. и не успя да
защити титлата си от
миналата година. Българ-
ката участва в 5 от 7-те
кръга и записа 2,5 т. - по
1 победа и загуба и 3
ремита. Шампион стана
Серкъл Д’Ешек (Монте
Карло) с пълен актив от
14 т. За тима от княжест-
вото играха супергрос-
майсторките Ифан Хоу
(Кит, ЕЛО 2605), Хумпи
Конеру (Инд, 2607), Анна
Музичук (Слвн, 2487) и
Пиа Крамлинг (Шв, 2514).

Тимът на Антоанета Стефанова е пети при жените

медяров (Азер), а на IV -
Александър Грищук (Рус).

СОКАР записа 6 победи и
1 поражение (в I кръг срещу
Ашдод с 2,5:3,5) и събра 12

мач точки, колкото има и
миналогодишният шампион
Шахматна федерация Санкт
Петербург. Азерският тим
надви руския с 3,5:2,5 в VI кръг

и с по-добри допълнителни
показатели заслужи титлата.
Бронзовите медали заслужи
московският ШСМ с 11 т. Оби-
етиве Рисарчименто (Ит) с
Кирил Георгиев на II дъска
завърши 15-и от 34 участва-
щи отбори, като петрича-
нинът събра 4,5 т. от 7-те си
партии.

5000 лв. глоба
отнесе Младенов

Рекордна глоба за баскетбола
от 5000 лв. отнесе старши тре-
ньорът на Берое Георги Младенов.
Санкцията е по чл. 52 от Дисцип-
линарния правилник за поведение-
то на треньора по време на при-
ятелската среща с Левски. Според
доклада на дежурния делегат и
старши съдията на срещата след
края й Младенов нахлул в съдийска-
та стая и поискал обяснение за
отсъдено техническо нарушение,
в следствие на което заплашил
съдията Ивайло Ресиловски с ду-
мите „Ще те чакам отвън и ще те
смачкам”. Мъжкият отбор на Берое
излиза тази вечер от 20.00 ч. в
Стара Загора тъкмо срещу вице-
шампиона Левски в дебютната си
среща в Националната баскетбол-
на лига (НБЛ). Двубоят ще се излъ-
чи по ТВ+, който е новият тв
партньор на НБЛ.

Събраха 37 000 лв.
на баскетболен
търг в Ямбол

37 000 лв. бяха събрани по време
на благотворителен търг, органи-
зиран от президента на БК Тунджа
Валентин Ревански, по повод новия
сезон в НБЛ. Събитието е тради-
ционно за клуба и на него се канят
представители на бизнеса от Ям-
бол. Събраните средства са повече
от тези на предходните 3 търга.
Голям интерес предизвика спорт-
ната екипировка, с която баскет-
болистите ще играят мачовете си
през новия сезон. Екипите на Ста-
нислав Говедаров, Юлиян Радионов,
Мартин Дурчев, Иван Марчев и Пла-
мен Алексиев, както и топка с ав-
тографи на всички баскетболисти
на Ямбол, бяха продадени.

Наказват Мавродиева
за провала в Лондон

Управителният съвет на
Българската федерация по лека
атлетика (БФЛА) наказа с послед-
но предупреждение за спиране на
състезателните права национал-
ката Радослава Мавродиева.
Санкцията би могла да е и най-
сериозната, но до това не се
стигнало заради самооценката на
състезателката от Сливен. Гю-
летласкачката писмено признала
грешките си от световното
първенство в зала в Истанбул
през март и от Олимпийските
игри в Лондон.

Матей Казийски (вляво) наниза 11 т. за победата на БГ Тренто над Зенит Казан с 3:0
гейма (14, 20, 14) в 1/2-финала на Световното клубно първенство по волейбол в Доха. С

спора за трофея тимът, воден от Радостин Стойчев, ще срещне по-добрия от СКРА
Белхатув и Сада Крузейро (Браз), които играха снощи

Снимка FIVB.ORG

Цветана Пиронкова при-
ключи за 3-та поредна годи-
на във II кръг участието си на
турнира в Москва ($740 000).
24-годишната пловдивчанка
загуби от Доминика Цибул-
кова (Слвк, №14) с 2:6, 3:6.
Словачката, която защитава
титлата си в Москва, отстра-
ни първата ни ракета и през
2010 г. също във II кръг. 161-
сантиметровата Цибулкова
записа 6-а победа от общо 7
мача срещу Цвети. Пиронко-
ва ще почива следващата
седмица, за да се готви за
започващия на 30 октомври
“Турнир на шампионките” в
“Арена Армеец”, където ще
играе с “уайлд кард”. Тя все
пак защити 60-те точки от
миналия турнир и заработи
$10 350.

Григор Димитров ще за-
почне от основната схема на
турнира в Базел (1,4 млн.
евро), след като Кей Ниши-
кори (Яп) отказа участие за-
ради контузия. Японецът,
който е миналогодишен фи-
налист в турнира, има трав-
ма на десния глезен и няма
да може да се включи в над-
преварата в зала в швейцар-
ския град, която стартира в
понеделник. Първончално
първата ни ракета в тениса
беше 6-и чакащ, но от учас-
тие се отказаха Нишикори,
Марди Фиш (САЩ), Денис
Истомин (Узб), Фабио Фони-
ни (Ит), Райън Харисън
(САЩ) и Давид Гофен (Бел),
които са с по-предно класи-
ране в ранглистата на АТП
от хасковлията. Като №1 в
турнира ще играе защитава-
щият титлата си и петкратен
шампион в Базел Роджер
Федерер (Швейц, №1 в све-
та), а 2-ри поставен е олим-
пийският първенец от Лон-
дон 2012 и победител в US
Open Анди Мъри (Шот, №3).

ЦВЕТИ ВЗЕ
САМО 5
ГЕЙМА НА
ЦИБУЛКОВА

ГРИШО
ВЛЕЗЕ
В СХЕМАТА
ЗА БАЗЕЛ

Кметове на протест срещу ликвидацията на мотоциклетизма

Кметовете на Хасково, Троян,
Долна Митрополия, Самоков и
Асеновград се обединиха срещу
заплахата да бъде отнет ли-
цензът на БФ Мотоциклетизъм.
От името на споменатите общи-

ни кметът на Хасково Георги
Иванов прочете протестна дек-
ларация до премиера Бойко Бо-
рисов, финансовия министър Си-
меон Дянков и министъра на
спорта Свилен Нейков. В нея се
настоява да бъде запазен най-
успешно развиващият се българ-

ски спорт, който освен това носи
приходи на малкия и среден биз-
нес в регионите с възстановени
или новопостроени мотополиго-
ни, където се провеждат европей-
ски и световни шампионати. Това
осигурява работа на хиляди се-
мейства и носи постъпления в
държавния бюджет, се казва още
в обръщението.

Част от базата, която години
наред бе превърната в паметник
на разрухата, вече отново е мяс-
то за престижни стартове, и то
благодарение на дарения и доб-
роволен труд от местното насе-
ление. Последен пример за тази
промяна е мотополигонът в Ай-
тос, който след 7-годишно прекъ-
сване тази неделя ще събере
около 10 000 зрители на финала
на републиканското първенство
по мотокрос.  Въпреки големите
трудности и неясното бъдеще
пред родния мотоциклетен спорт,
вече е получен сертификатът от
Международната федерация по

мотоциклетизъм (ФИМ) за трасе
№1 в света по мотокрос, който за
пета поредна година е присъден
на полигон “Горна Росица” край
Севлиево.

За мотополигона в Троян пък
са инвестирани 1,1 млн. лв., а в
момента се изгражда и стрел-
бище за биатлон, подчерта за-
местник-кметът Ангел Ангелов.
Председателят на организаци-
оннния комитет “Гран при Бълга-
рия” Румен Петков отново на-
помни, че ако се стигне до от-
немане на лиценза на БФ Ми-
тоциклетизъм заради не-
изпълнени финансови задълже-
ния на държавата, последствия-
та ще бъдат за десетилетия
напред. Елитните ни състезате-
ли ще се разбягат по чужбина и
ще носят титли и медали за
други страни, а скъпите спортни
съоръжения няма да се използ-
ват по предназначение и  авто-
ритетът на България, граден с
десетилетия, ще бъде сринат.

Коментар � стр. 23

Снимка Мариета ТОМОВА

кратки

Владимир НИКОЛОВ


